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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سلامبرماهمبارکرمضان»ماهخدا«
سلام بر امام زمانش )عج( 

سلام بر میهمانانش ؛ 
و اما نگاهی به وقایع اردیبهشت ماه، 1358/2/2 تشکیل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، 1359/2/5 شکست امریکای جنایتکار در صحرای طبس 
و سخن گهربار امام خمینی )ره(، » نباید بیدار شوند، آنهایی که توجه به 
معنویات ندارند و به این غیب ایمان نیاورده اند؟ نباید بیدار شــوند؟ کی 
این هلیکوپتر آقای کارتر را که می خواستند به ایران بیایند ساقط کرد؟ 
ما ســاقط کردیم؟ شن ها ساقط کردند. شن ها مأمور خدا بودند. باد مأمور 
خداست. قوم عاد را باد از بین برد؛ این باد مأمور خداست. این شن ها همه 
مأمورند. « و همزمان با ســالروز تشکیل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
»ماهواره نور« بعنوان نخستین ماهواره چند منظوره ایران با ماهواره بر سه 
مرحله ای قاصد از کویر مرکزی ایران توسط سپاه پاسداران انقلاب اسلامی  

پرتاب و در مدار 425 کیلومتری زمین قرار گرفت. 
ماه مبارک رمضان » ماه خدا « از راه رســید ،  و مسلمانان قدم در مـــاه 
عبادت نهاده اند ، ایـران هم در کناردیگر کشورهای مسلمان دراین وادی 
عشــق ،  عبادت  ، ابتهال  ، از خود گذشتگی ، آدم شدن ، ورود عر فانی، 
انسانیت، آزمایش الهی  را آغــاز........                                 ادامه صفحه 8

سرمقاله

مقاممعظمرهبری:
روزهبهعنوانیكتكلیفالهیدر

حقیقتنعمتخاصخداوندبربندگان
استوازپایههایتكاملواعتلای
روحیانسانبهشمارمیرودوبر

امتهایپیشیننیزواجببودهاست.
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کارکنان بانک ها باید جرائم مالیاتی
 را در صورت اطلاع افشا کنند 

تاثیر کاهش سود بانکی بر بازار مسکن

ادامه دهندۀ راه رزمندگان دفاع مقدس 
خواهیم بود

استفادۀ بهینۀ فولاد مبارکه از پساب شهری

یک بازی این همه جوسازی ندارد

مصوباتی برای مجازات مجریان متخلف
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عناوینخبرها
آغاز بهره برداری از طرح های ملی

به صورت ویدئو کنفرانس 
در حضور رئیس جمهور و مقامات ذی ربط

اقدامات ضد کرونایی ایران خودرو ، الگویی 
برای صنایع کشور است
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فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه با پرتاب ماهواره نور، 
سپاه امروز فضایی شد، گفت: تحقق این مهم بیانگر این است که ما در هر 
عرصه ای ورود کنیم می توانیم موفقیت های چشمگیر و جهان پسندی 
داشــته باشیم.   به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی پس از پرتاب و در مدار قرار گرفتن نخستین 
ماهواره چندمنظوره جمهوری اسلامی ایران که کاربرد دفاعی هم دارد 
توسط سپاه با تبریک این موفقیت بزرگ به فرماندهی معظم کل قوا امام 
خامنه ای )مد ظله العالی( و ملت شــریف ایران اســلامی گفت: پرتاب 
موفقیت آمیز این ماهواره ابعاد جدیدی از قدرت دفاعی جمهوری اسلامی 
ایران را ارتقا بخشید و به فضل الهی سپاه امروز فضایی شد.   وی دستیابی 
نیروی دفاعی قدرتمندی چون ســپاه به فناوری های فضایی به منظور 
رسیدن به توانمندی های برترساز را یک ضرورت توصیف و تصریح کرد: 
امروز ارتش های قدرتمند دنیا بدون قرار گرفتن در فضا دارای نقشه دفاعی 
جامعی نیستند و دستیابی به این فناوری برترساز که ما را به فضا منتقل 
می کند و قلمرو توانایی هایمان را گسترش می دهد یک دستاورد راهبردی 
است. ایشان خاطرنشان کرد: پس از این دستاورد مهم ما در عرصه گسترش 
قلمرو و توان اطلاعاتی راهبردی به یک جهش دست یافتیم. فرمانده کل 
سپاه در ادامه تأکید کرد: امروز ما می توانیم جهان را از فضا رؤیت کنیم و 
این به معنای گسترش اطلاعات راهبردی نیروی دفاعی قدرتمند سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی اســت. وی افزود: قرار گرفتن این ماهواره 
چندمنظوره در فضا هم در عرصه IT و نبردهای اطلاعاتی می تواند برای ما 
ارزش افزوده استراتژیک تولید کند و هم در جنگ های اطلاعاتی زمینه های 
قدرتمندی را برای ما ایجاد می کند. سرلشکر سلامی با تأکید بر اینکه سپاه 
از امروز وارد یک عرصه تحول شد، گفت: دستیابی به این فناوری ها به دلیل 
اینکه در زمره فناوری های برتر جهانی است و خطوط مقدم استعدادهای 
تکنولوژی را شکل می دهد برای ایران اسلامی توفیق بزرگی محسوب 
می شود. وی با بیان اینکه پرتاب ماهواره مختص مسائل دفاعی و نظامی 
نیســت، گفت: تحقق این مهــم  کشــور را در عرصه های مختلف به 
پیشرفت های بزرگی می رساند، بنابراین دستاوردی راهبردی برای نظام 

اسلامی ما محسوب می شود.
یادداشت سردار سلامی پس از پرتاب ماهواره نور: 

        متوقف نشوید به پیش بروید
فرمانده کل سپاه با تأکید بر اینکه تمامی اجزای مختلف فناوری های پرتاب 
این ماهواره اعم از پرتابگر و ماهواره متکی به دانش بومی، بدون اتکا به خارج 
و بر اثر تحریم به وجود آمده است، گفت: پیام به ثمر نشستن این دستاورد 
مهم این است که تحریم نه تنها مانعی در مسیر پیشِ روی ما نیست بلکه 
موجب روشن شدن موتور پیشران فناوری های نوین ما برای رسیدن به 
یک قدرت بزرگ در سطح منطقه و در افق نزدیک در سطح جهانی است. 
سرلشکر سلامی در پایان تحقق این دستاورد راهبردی فضایی را لبیک به 
فرمایشات مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( مبنی بر راهبرد “قوی شدن” 
عنوان و تأکید کرد: پیام بزرگ این اتفاق این است که ما در هر عرصه ای 
ورود کنیم با تکیه بر خداوند متعال و استعدادهای درونی خود می توانیم 

موفقیت های چشمگیر و جهان پسندی داشته باشیم.
       امروز جمهوری اسلامی ایران یک ابرقدرت است 

فرمانده نیروی هوا فضای ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: امروز 
جمهوری اسلامی ایران یک ابرقدرت است و آمریکا و بزرگتر از آن هم، هیچ 

غلطی نمی تواند بکند. سردار سرتیپ امیرعلی حاجی زاده در برنامه گفت 
و گوی ویژه خبری شــب شبکه دو سیما با بیان اینکه اظهارات مقامات 
آمریکایی مصرف داخلی دارد افزود: به ملت ایران قول می دهیم فناوری 
فضایی را به پیش ببریم و روز به روز قوی تر شویم به طوری که کشور بیمه 
شود و هیچ کس جرات نگاه چپ به ایران نداشته باشد. وی گفت: دفاع با 
نیرو های مسلح است و همه ما پای کار هستیم، بنابراین مردم نگران هیچ 
چیزی نباشــند و با خیال راحت به کار اقتصاد بپردازند. فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: روزی که پایگاه امریکائی 
عین الاسد در عراق را می زدیم فکر می کردیم آمریکا پاسخ می دهد و آماده 
شده بودیم ۴۰۰ نقطه آن ها را در هم بکوبیم، زیرا زدن عین الاسد عملیاتی 
نبود و فقط چند موشک زدیم، اما آمریکایی ها جرات نکردند کاری انجام 
دهند. سردار حاجی زاده گفت: آمریکا ظاهری دارد و حرف هایی می زند، 

اما باطن آن را ما می شناسیم که هیچ غلطی نمی تواند بکند. وی درباره 
پرتاب ماهواره نور به فضا افزود: این موفقیت، لطف الهی است و قدردان 
شــرکت های دانش بنیان و دانشگاه ها و سازمان هوافضای صنایع دفاع 
هستیم و یاد شهید تهرانی مقدم و یاران ایشان را گرامی می داریم. فرمانده 
نیروی هوافضای ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: در سپاه تلاش 
می کنیم راجع به کار هایی که در گذشته انجام دادیم و موفق بوده است 
صحبت و آن را رسانه ای کنیم و درباره آینده حرفی نزنیم. سردار حاجی 
زاده افزود:، چون می دانســتیم دشمنان در تلاش برای به دست آوردن 
اطلاعات از کار فضایی سپاه هستند و ابعاد مختلف این کار و اطلاعات آن 
برایشان مفید بود به صورت چراغ خاموش حرکت کردیم. وی گفت: بدون 
حضور در فضا از بسیاری ظرفیت ها در حوزه های نظامی و غیر نظامی محروم 
هستیم و بعد پنجم امور نظامی، حضور در فضاست، زیرا بدون فضا نه در 
حوزه های دفاعی و نه در ابعاد غیرنظامی کامل نیستیم. فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: محدودیت هایی که ما در 
عرصه هوایی و زمینی برای اشراف اطلاعاتی داریم در حوزه فضایی بسیار 
کمتر است، زیرا ماهواره می تواند همه جا برود. سردار حاجی زاده گفت: 
اکنون ماهواره نور به طور دقیق کار می کند و هر ۹۰ دقیقه یکبار به دور 
زمین می چرخد. وی افزود: زمان پرتاب این ماهواره از ایستگاه های تهران، 

زاهــدان و چابهار آن را کنترل کردیم و به طــور دقیق در مدار تزریق و 
سیگنال های آن دریافت شد. فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی گفت: ۹۰ دقیقه پس از قــرار گرفتن ماهواره در مدار، 
سینگال های آن در شمالغرب کشور نیز دریافت شد و ساعت ۲۳ چهارشنبه 
نیز دوباره این اتفاق افتاد. ســردار حاجی زاده افزود: سه روز تا یک هفته، 
پایدار سازی ماهواره و ارسال برخی فرمان ها برای این موضوع زمان دارد 
البته برای برخی ماهواره ها این زمان دو ماه است که متخصصان ما اعلام 
کرده اند زمان پایدار سازی ماهواره نور حدود یک هفته برای عملیاتی شدن 
صدرصد زمان می برد. وی گفت: در سال ۸۸ نیروی هوای سپاه به نیروی 
هوافضا تبدیل و فرمانده فضایی در این نیرو ایجاد و اقدامات بسیاری در ۱۱ 
سال گذشته انجام شد. فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی افزود: ماهواره نور نخستین ماهواره ای بود که خودمان آن را در 

مدار قرار دادیم، اما به جز این ماهواره در فضا ماهواره داریم که کار مشترک 
با دیگر کشورهاست و از آن استفاده می کنیم. سردار حاجی زاده گفت: 
همانگونه که مجموعه موشکی سپاه در سال ۶۳ با دو سکو کار خود را آغاز 
کرد و امروز مجموعه ای بسیار گسترده و قدرت نظام اسلامی است روزی 
خواهد آمد که مجموعه فرماندهی فضایی سپاه نیز جایگاه ویژه ای در کشور 
پیدا کند و ما در پی توسعه این فرماندهی هستیم. وی افزود: تلاش می کنیم 
بخش فضایی نیروی هوافضای سپاه هم در عرصه دفاعی فعال باشد و هم 
به بخش های غیر نظامی کمک کند. فرمانده نیروی هوافضای ســپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی گفت: با قرار دادن ماهواره نور در مدار سد های 
بسیار مهمی در فناوری برای ما شکسته شد و از آن ها عبور کردیم. سردار 
حاجــی زاده در مدار قرار دادن ماهواره را یک ابرپروژه خواند و افزود: هر 
مرحله از ساخت یک ماهواره، پروژه بزرگی است مانند موتور های پیش 
ران که اگر از فلز یا مواد سنگین ساخته شوند نمی توانند به نقطه هدف 
برسند بنابراین بدنه موتور ها را از مواد کامپوزیت ساختیم که بسیار پیچیده 
است. وی افزود: کشور هایی که به دانش در مدار قرار دادن ماهواره رسیده 
اند شکست های بسیاری را تحمل کرده اند، اما نخستین کار ما در این 
زمینه به لطف الهی با موفقیت انجام شد و اکنون می توانیم این مسیر را 
آســان تر ادامه دهیم. فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب 

اســلامی گفت: قرار دادن موفق ماهواره نــور در مدار اعتماد به نفس 
متخصصان ما را افزایش داد و مشخص کرد کار دقیق بوده است. سردار 
حاجــی زاده افزود: فناوری ماهواره را در ارتفــاع، نوع ماموریت، وزن و 
درخواست های حوزه های گوناگون توسعه و ادامه خواهیم داد. وی گفت: 
تحریم ها، اقدام ظالمانه ای بوده و ملت ایران سختی های زیادی را به علت 
آن تحمل کرده اما تحریم ها خدمات بسیاری را نیز برای ما داشته است، 
زیرا اگر چشم به دست بیگانه داشته باشیم همیشه محتاج هستیم. فرمانده 
نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: مسئله تحریم در 
نظام دفاعی کشور مانند بیماری کرونا است که اگر اتفاق نمی افتاد ما متوجه 
توان بالای بخش بهداشت و درمان کشور و پای کار بودن آن ها نمی شدیم. 
سردار حاجی زاده گفت: ما از فرصت هایی که تحریم ها ایجاد کرد استفاده 
حداکثری کردیم و اکنون در حوزه هواپیما های بدون سرنشین، در حوزه 

موشکی و در حوزه پدافند در جایگاه بالا و در تراز چند کشور نخست دنیا 
هستیم. وی افزود: اینکه موتور مرحله اول ماهواره بر را از سوخت مایع قرار 
دادیم به دلیل ارزان تمام شــدن کار بود، زیرا موتور مرحله دوم و سوم را 
بیرون جو آزمایش نکرده بودیم و اطلاعات ما در این زمینه دقیق نبود و 
امکان آزمایش با هزینه سنگین را نیز نداشتیم بنابراین موتور مرحله نخست 
را که مربوط به یک موشک قدیمی است از انبار آوردیم و استفاده کردیم. 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: اکنون که 
متغیر ها کم و کار تثبیت شده است حرکت ما به سمت ماهواره بر های 
سوخت جامد است. سردار حاجی زاده با بیان اینکه سوخت جامد موجب 
کوچک شدن موشک می شود، افزود: پرتاب ماهواره را با سکوی متحرک 
انجام دادیم و نیاز به سکوی ثابت نداریم و می توانیم هر جای کشور ماهواره 
به فضا پرتاب کنیم. وی اســتفاده از سکوی متحرک را موجب کاهش 
هزینه ها خواند و گفت: استفاده از بدنه کامپوزیت نیز موجب می شود 
ماهواره بر و ماهواره، بسیار سبک شود و ما به این فناوری دست یافته ایم. 
فرمانده نیروی هوافضای ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: اکنون 
موشک رعد ۵۰۰ که ۵۰۰ کیلومتر برد دارد بدنه آن کامپوزیت است و به 
این دلیل ۲۰۰ کیلومتر از موشک های مشابه خود که بدنه فلزی دارند برد 
بیشتری دارد. سردار حاجی زاده گفت: وزن موشک رعد ۵۰۰، یک تن و 

۸۰۰ کیلوگرم و وزن موشــک های بدنه فلزی مشابه آن سه تن و ۶۰۰ 
کیلوگرم است. وی افزود: کشوری که به توانمندی فضایی می رسد در 
ردیف ابرقدرت ها قرار می گیرد و همین قدر که جیغ و داد آمریکایی ها در 
آمده است نشان می دهد پروژه ما به نتیجه رسیده است. فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: آمریکایی ها از اینکه ما به 
فناوری جدیدی دست یافته ایم بسیار ناراحت هستند و به اصطلاح جیغ 
بنفش می زنند. سردار حاجی زاده افزود: به فناوری نازل متحرک برای 
هدایت و کنترل موتور ها با سوخت جامد دست یافته ایم و تبادل داده با 
ماهواره نور و ارتباط با سنسور هایی که در آن کار گذاشته شده است با 
سامانه های مخابراتی تولید کشورمان انجام می شود. وی گفت: ممکن 
است آمریکایی ها پشت تریبون، حرف های مفتی بزنند، اما اکنون فقط 
در یک ناو هواپیما بر آمریکایی ۷۰۰ نفر به کرونا مبتلا هستند و برای یک 
جا به جایی در عراق، از همه التماس می کنند و وحشت زده هستند. 
فرمانده نیروی هوافضای ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی افزود: 
آمریکایی ها در این شرایط می بینند که جمهوری اسلامی ایران یک 
ماهواره در مدار قرار داده است و همه سیستم اطلاعاتی غرب جا مانده 
اند و اصلا از این کار خبر نداشتند. سردار حاجی زاده همچنین گفت: 
آمریکا می توانست با یک گروه تروریستی یا بمب کنار جاده ای سردار 
سلیمانی را به شهادت برساند، اما ترامپ این جنایت را برای دنبال کردن 
اهداف مهمی بر عهده گرفت. وی افزود: آن ها می خواستند بگویند 
نماد مقاومت را ترور کردیم تا دیگر فرماندهان و رهبران مقاومت 
حساب کار خود را بکنند. فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی گفت: آن ها مطمئن بودند ایران پاسخ ترور ناجوانمردانه 
سردار سلیمانی را نمی دهد، اما چند روز پس از شهادت ایشان و سر 
دادن شعار انتقام از سوی مردم نگران شدند و اعلام کردند اگر ایران 
کاری کند ما ۵۲ نقطه را می زنیم و اشاره آن ها به نقطه فرهنگی، بیت 
رهبری بود و احساس می کردند با این حرف ها ایران عقب می نشیند 
و کاری نمی کند.  سردار حاجی زاده افزود: با اراده محکم رهبر معظم 
انقلاب اسلامی و تصمیم ایشان عملیات عین الاسد انجام شد و معظم 
له برای نخستین بار برنامه حسینیه امام خمینی )ره( را با پخش مستقیم 
برگزار کردند. وی گفت: آمریکایی ها در پی بی آبرو و بی حیثیت کردن 
ایران بودند، زیرا فکر می کردند جمهوری اسلامی پاسخ آن ها را نمی دهد، 
اما ایران با موشــک باران پایگاه عین الاسد نزد جهانیان عزیز و بزرگ و 
مشخص شد حرف های آمریکایی ها عملیات روانی است. فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: ارتقاء مداری برای ماهواره 
در دستور کار است و در آینده نه چندان دور ماهواره دیگری را با کارایی 
بیشتر در ارتفاع بالاتر قرار می دهیم. سردار حاجی زاده گفت: مجموعه ما 
مجموعه محدودی است، اما شرکت های دانش بنیان و بخش خصوصی 
به ما کمک می کنند تا این کار های بزرگ انجام شود. وی افزود: اگر این 
روش در بخش های دیگر به کار گرفته شود که این کار آغاز شده است 
بسیاری از مشکلات برطرف خواهد شد. فرمانده نیروی هوافضای سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی گفت: نخبگان و خواص ما برای حل مشکلات 
مردم و کمک به آن ها تکلیف دارند و باید از خود عبور کنند. سردار حاجی 
زاده افزود: مدیران و متخصصان کشور نباید خسته و متوقف شوند و اگر 
در جایی نامهربانی نیز دیدند بدانند این جزو کار است و به آن توجه نکنند.. 
وی گفت: همه موشک های زمین به زمین و ماهواره بر ها را شهید تهرانی 

مقدم بنیان گذاشت و شاگردان او کار را ادامه می دهند.

سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی: 
امروزمامیتوانیمجهانراازفضاروئیتکنیمواینبهمعنایگسترشاطلاعاتراهبردینیرویدفاعیقدرتمندسپاهاست

تشکر فرمانده معظم کل قوا  از عملکرد 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

رئیس دفتر نظامی فرمانده معظم کل قوا تشــکر 
معظم له از عملکرد و تلاش های خوب سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی را ابلاغ کرد.  سردار سرتیپ بسیجی 
محمد شیرازی رئیس دفتر نظامی فرمانده معظم کل 
قوا در تماس تلفنی با سردار سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
پیام رهبر عظیم الشأن انقلاب و فرماندهی کل قوا 
حضرت امام خامنه ای )مد ظله العالی( به مناسبت روز 
تأسیس سپاه را به وی ابلاغ کرد. متن پیام فرمانده 
معظم کل قوا )مد ظله العالی( به این شــرح است: 
»سلام من را به مناسبت روز تأسیس سپاه به آحاد 
کارکنان سپاه و خانواده های محترمشان برسانید. از 
عملکرد خوب و تلاش های سپاه تشکر می کنم و 

دعاگویشان هستم«.

رَ لَنَا هَ ذَا وَمَا کُنَّا لَهُ مُقْرِنِینَ «  »  سُبْحَانَ الَّذِی سَخَّ
پاک و منزّه خدایی که این )انواع کشتی و چهار پایان قوی( را مسخر ما گردانید و گرنه ما هرگز 

قادر بر آن نبودیم.    )سوره زخرف آیه 13(

حلول ماه مبارک رمضان، ماه رحمت و برکت و غفران مبارک باد
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رمضاندرزمان
كرونا

بهگزارشاعتباربهنقلازپایگاهاطلاعرسانیدفتررهبرمعظمانقلاب،حكمروزهماهرمضانهنگامشیوعبیماریكرونارامنتشركرد.بهگزارشپایگاهاطلاعرسانیدفتر
رهبرمعظمانقلابمتنایناستفتاوپاسخحضرتآیتا...خامنهایبهاینشرحاست:سؤال:درشرایطكنونیكهبیماریكروناشیوعپیداكردهاست،روزهگرفتندر
ماهرمضانچهحكمیدارد؟پاسخ:روزهبهعنوانیكتكلیفالهیدرحقیقتنعمتخاصخداوندبربندگاناستوازپایههایتكاملواعتلایروحیانسانبهشمارمیرود
وبرامتهایپیشــیننیزواجببودهاســت.ازآثارروزهپدیدآمدنحالتمعنویوصفایباطن،تقوایفردیواجتماعی،تقویتارادهوروحیهمقاومتدربرابر
سختیهاستونقشآندرسلامتجسمانساننیزروشناستوخداونداجرعظیمیبرایروزهدارانقراردادهاست.روزهازضروریاتدینواركانشریعتاسلام
استوتركروزهماهمباركرمضانجایزنیستمگرآنكهفرد،گمانعقلاییپیداكندكهروزهگرفتنموجب:ایجادبیمارییاتشدیدبیمارییاافزایشطولبیماری
وتأخیردرسلامتیمیشود.دراینمواردروزهساقط،ولیقضایآنلازماست.بدیهیاستدرصورتیكهایناطمینانازگفتهپزشكمتخصصومتدیننیزبهدست

آید،كفایتمیكند؛بنابرایناگرفردینسبتبهاموریادشدهخوفونگرانیداشتهواینخوفمنشأعقلاییداشتهباشد،روزهساقط،ولیقضایآنلازماست.

گفتگو

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی رئیس 
جمهور در آئین بهره برداری از مجتمع ورزشی شهید 
سپهبد قاسم سلیمانی در لامرد فارس، با اشاره به تلاش 
موفق سپاه پاسداران برای پرتاب ماهواره، این اقدام را برای 
مردم عزیز ایران اسلامی مبارک دانست و تاکید کرد: این 
اقدام نشان دهنده ارزشمند بودن همه تلاش های پیگیر 

در این شرایط سخت است.
وی گفت: این اقدام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به دنیا 
نشان داد علیرغم سختی و مشکلات اقتصادی ناشی از 
کرونا، فعالیت های تولیدی و ســازندگی ما ادامه پیدا 

می کند.
ایشان با ابراز خرسندی از نام گذاری این مجتمع ورزشی 
به نام شهید سلیمانی، خاطرنشان کرد: شهید سلیمانی 
قهرمان بزرگ کشور و تاریخ ما بوده و بنابر این مناسب 
است که هرمکانی که قهرمان پرور است، نامی از قهرمانان 
بزرگ تاریخی ما داشته باشد و شهید سلیمانی از قهرمانان 
بزرگ تاریخ دفاع کشور بوده و به روح او درود می فرستیم. 
وی گفت: همان طور که رهبری معظم انقلاب فرمودند 
باید کاری کنیم امسال در عمل به سال جهش تولید 
تبدیل شود؛ ایشان سال را اینگونه نامگذاری کردند تا همه 

تلاش کنیم این اجرا و محقق شود.
ایشان در ادامه اظهار داشت: این یک افتخاری است برای 
دولت که در استان فارس این خدمت بزرگ را برای همه 
ورزشکاران، مردم و جوانان عزیز انجام داده است. وی با 
تقدیر از تــلاش های وزارت نفت در این زمینه، گفت: 
همیشه به وزارت نفت تاکید کرده بودیم که اطراف مکان 
های فعال خود، این خدمات اجتماعی را هم انجام بدهند 
و این پروژه هم یکی از خدمات اجتماعی وزارت نفت است. 
رئیس جمهور هنگام دستور آغاز بهره برداری از این پروژه 
گفت: به نام خداوند بزرگ و به یاد همه شــهیدانمان و 
شهدای عزیز سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و به یاد شهید 
عزیزمان قاسم سلیمانی، مجتمع ورزشی شهید سپهبد 

حاج قاسم سلیمانی را افتتاح بفرمایید.
رئیس جمهور   در ادامه آیین بهره برداری ها گفت: با بهره 
برداری از مجموعه بزرگ آلومینیوم بزرگ جنوب کشور 
در رتبه چهاردهم تولید این فلز در جهان قرار گرفتیم.آقای 
روحانی در مراسم افتتاح این مجتمع در لامرد استان 
فارس که به صورت ویدئوکنفرانس انجام شــد ضمن 
تشکرو قدردانی از تمام تلاشگران عرصه تولید و مهندسان 
و کارگران کشور افزود: ایران در زمینه تولید الومینیوم در 
رتبه هجدهم بودکه با بهره برداری از این طرح در رتبه 

چهاردهم قرار گرفتیم.
 وی سرمایه گذاری انجام شده برای احداث این مجتمع 
را یک میلیارد دلار اعلام کرد و گفت: خوشبختانه هم 

اکنون ایران در تولید فولاد رتبه دهم جهان و در تولید مس 
رتبه پانزدهم را به خود اختصاص داده است. آقای روحانی 
اجرای این طرح را از آثار برجام دانست و ابراز امیدواری 
کرد مراحل دیگر طرح الومینیوم جنوب تا پایان امسال به 
بهره برداری برسد. وی افزود: نکته حائز اهمیت در این 
طرح پیش بینی زنجیره تولید صنایع پایین دستی و بالا 
دستی مورد نیاز صنعت آلومینیوم است. رئیس جمهور 
در این مراسم از وزیر راه و ترابری خواست برای تسهیل 
در حمل و نقل مواد اولیــه و صادرات محصولات این 
مجتمع کار احداث آزادراه لامرد به پارسیان را آغاز کند. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح بزرگ ترین 
مجتمع تولید آلومینیوم کشور گفت:  با افتتاح این واحد، 
۱۰۰ درصد به تولید واقعی آلومینیوم در کشور اضافه می 
شود.  آقای رضا رحمانی در مراسم افتتاح مرحله نخست 
مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب با ارائه گزارشــی در 
خصوص تولید فلزات افزود: تولید و مصرف سرانه فلزات 
یکی از شــاخص ها و نشــانه های توســعه یافتگی 
کشورهاست. وی اضافه کرد: امروز ارزش تولیدات معدن 
و صنایع معدنی ما، ۲۲ میلیارد دلار است که در تامین نیاز 
داخل به طور نسبی به خودکفایی رسیده ایم و صادرات 
قابل توجهی داریم. وزیر صنعت گفت: در تولید فولاد در 
شش سال اخیر به رتبه دهم دنیا رسیده ایم و کشورهایی 
مثل فرانسه و ایتالیا را پشت سر گذاشته ایم. وی افزود: در 
حوزه تولید مس رتبه ۱۵ را در دنیا داریم که هدف گذاری 
شده در ســال ۱۴۰۰ به رتبه ۱۲ برسیم و در سال ۹۸ 
رکوردی در تولید این فلز در کشور ثبت شد. رحمانی با 
بیان اینکه در تولید آلومینیوم رتبه ۱۸ دنیا را داریم گفت: 
با راه اندازی این کارخانه و راه اندازی کارخانه جاجرم که 

چند ماه پیش افتتاح شد، به رتبه ۱۴ دنیا می رسیم.

وی ادامه داد: در سال ۹۸ در فولاد خام ۲۳ و نیم میلیون 
تن تولید داشتیم که بیش از ۵ درصد افزایش را نشان 
می دهد و از میانگین رشد جهانی بیشتر بود ضمن اینکه 
در حوزه محصولات فولادی نیز حدود ۹ درصد افزایش 

داشتیم.
وزیر صنعت گفت: در حوزه تولید کاتد مس نیز رشد ۱۰۰ 
درصدی را تجربه کردیم و در سال گذشته ۶۱ میلیون 
تن تولید سیمان داشتیم که بیش از ۱۱ درصد رشد نشان 

می دهد.
رحمانی اضافه کرد: در کاشی و سرامیک ۳۹۹ میلیون 
متر مربع تولید با رشد چهار و نیم درصدی داشتیم ضمن 
اینکه تولید شیشه نیز بیش از یک میلیون تن بوده است.

وزیر صنعت با اشاره به اهمیت منطقه صنعتی لامرد گفت: 
بنا بر این است که این منطقه به نوعی عسلویه معدنی 
برای کشور تبدیل شود. وی گفت: این مجموعه یک 
مجموعه کامل ساخت آلومینیوم است و با بهره برداری 
کامل آن، ۴۰ میلیون تن ظرفیت جابجایی محصولات 
معدنی کشور افزایش خواهد یافت. رحمانی با بیان اینکه 
اهداف صادراتی و اشتغال زایی و توسعه منطقه را از افتتاح 
طرح دنبال می کنیم افزود: شرکت سرمایه گذاری غدیر 
و سازمان توسعه ایمیدرو در بهره برداری از این طرح، نقش 
عمده ای داشته اند. وی گفت: از نظر زیست محیطی نیز 
این طرح امکان تشخیص و جلوگیری از آلایندگی را دارد 
و همه آب های پسماند ناشی از تولید بازیافت می شود.

وزیر صنعت افزود: در حوزه آلومینیوم تاکنون ۷۰ درصد 
آلومینا، وارداتی بوده است و در حال حاضر برنامه ریزی 
ویژه ای روی اکتشاف ذخایر بوکسیت شده است و ۱۵۰ 
میلیون یورو برای طرح تولید آلومینا از نفلین سینیت 
سرمایه گذاری خواهد شد. رحمانی ادامه داد: این طرح 

در سال ۸۴ آغاز و تا سال ۹۳ نیمه راکد و تعطیل بود و در 
سال ۹۳ با گشایش ال سی آغاز عملیات اجرایی آن در 
سال ۹۴ صورت گرفت و در زمانبندی مشخص به نتیجه 

رسید.
        دست از تولید و ایجاد اشتغال برنمی داریم

رئیس جمهور: مردم مطمئن باشند ما در کنار مبارزه با 
کرونا دست از تولید و ایجاد اشتغال در سال جهش تولید 

بر نمی داریم.
آقای روحانی در مراسم افتتاح طرح های بزرگ ملی و 
زیربنایی استان فارس که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار 
شد گفت: به مردم ایران عرض می کنم همه ما در دولت 
تلاش می کنیم کلام مقام معظم رهبری را مبنی بر اینکه 
امسال ســال جهش تولید است اجرایی کنیم و همه 
ارگان ها و بخش خصوصی برای اجرای این کلام تلاش 
می کنند.وی اضافه کرد: امیــدوارم طرح ها را به طور 
متناوب افتتاح کنیم البته امسال سال سختی برای اشتغال 
و برخی از بخش های اقتصادی است امیدواریم مشکلات 
را کاهش دهیم و به یاری یکدیگر سال خوبی برای همه 
عزیزان بسازیم. بنا براین گزارش در ادامه افتتاح طرح های 
ملی و زیربنایی استان فارس پایانه فرودگاه لامرد نیز افتتاح 
شد. آقای روحانی با تشکر از وزارت راه و شهرسازی به 
خاطر به ثمر رساندن این طرح گفت: وزیر راه و شهرسازی 
قول داده است که فعالیت های اجرایی آزادراه لامرد به 
پارســیان در در ماه های آینده آغاز شود.  وی افزود: این 
افتتاح ها در لامرد به سه استان فارس، هرمزگان و بوشهر 
تعلق دارد چرا که این طرح ها از یک طرف زمانی که به 
آب متصل شوند به استان هرمزگان و زمانی که به گاز 

متصل شوند به استان بوشهر نیاز دارند.
رئیس جمهور گفت: این ســه اســتان از استان های 
راهبردی ما در جنوب هستند و نقش مهمی در توسعه 

کشور دارند.

ملتّ شــریف ایران اســلامی؛ باســلام و آرزوی 
تندرستی؛ پیرو قرائت گزارش تفریغ بودجه سال 
۱۳۹۷ در صحن علنی مجلس شــورای اسلامی، 
رئیس محترم جمهوری اســلامی ایران، بر اساس 
اطلاعات نادرست ارائه شده به ایشان مطالبی در نقد 
و ردّ محتوای گزارش این دیوان در بخش حسابرسی 
عملکرد ارز تخصیصی ۴۲۰۰ تومانی برای واردات 
کالاهای اساسی و غیراساسی بیان نمودند. به دنبال 
آن برخی از اعضای کابینه و بویژه مسئولین بانک 
 مرکزی و سازمان برنامه و بودجه نیز با انتشار اخبار و 
بیانیه های بی بنیان، به تشــویش اذهان عمومی 
پرداختند. تیتر خودساخته و هدفمند “ گم شدن 
دلارها “ را جعل کردند و سپس آن را ۱۰۰درصد غلط 
شمردند! توپخانه رسانه ای دولتیان هم همچنان در 
حال بمباران افکار عمومی اســت. لذا در راستای 
صیانت از بیت المال و حفظ کیان دستگاه های نظارتی 
که ملجاء مردم به عنوان صاحبان اصلی بیت المال 
است، بیش از این سکوت و نجابت حرفه ای را جایز 
نمی داند و جهت تنویر افکار عمومی، مواردی را به 

استحضار می رساند:

۱- گزارش های حسابرســی همه ساله بر اساس 
عملکرد، مدارک و مستندات دستگاه های اجرایی 
توسط حسابرسان خبره تهیّه و در یک فرآیند شش 
مرحله ای در تعامل با مســئولان ذیربط کنترل و 
بازبینی می شود. بدیهی است، در صورتی گزارش 
تفریغ بودجه کلّ کشور به مجلس شورای اسلامی 
تقدیم و بــه اطلاع عموم مردم می رســد که بدواً 
اطمینان صددرصدی از صحّت محتوای آن حاصل 
و بــه تصویب هیئت عمومی دیوان محاســبات؛ 
متشکل از ۱۲ مستشار، دادستان و رئیس کل رسیده 

باشد.

۲- در گـزارش این دیوان و خلاصه قرائت شده در 
صحن علنی مجلس، هیچ گونه اشاره ای به “ گم شدن 
حتی یک دلار” نشده است. بلکه آنچه به صراحت 
آمده است، عدم انجام تعهّدات اشخاص حقیقی و 
حقوقی گیرنده ارز، مجموعاً به مبلغ ۴/۸ میلیارد دلار 
تا تاریخ ۱۳۹۸/۹/۱۲ مبنی بر وارادات کالا می باشد. 
دستگاه های ذیربط براساس گزارش تفصیلی دیوان 
محاسبات، نام و نشان اشخاص فوق الذکر را به خوبی 
می دانند و باید وظایف قانونی خود را در راستای انجام 

تعهّدات و استیفای حقوق بیت المال بعمل آورند.
۳- مراتب به صورت خاص و خیلی محرمانه طی نامه 
مــورّخ ۱۳۹۸/۱۲/۴ به تفصیل و بــا جزئیات به 
رئیس جمهور محترم منعکس شد و جناب ایشان 
نیز در تاریخ ۱۳۹۸/۱۲/۱۴ خطاب به بانک مرکزی 
با تأکید بر این مهم، دستور بررسی صادر فرمودند. 
رونوشت دستور مذکور نیز به این دیوان واصل شد. 
چگونه اســت که؛ رئیس جمهور محترم و ســایر 
مسئولین ذیربط، تا زمان قرائت گزارش تفریغ در 
۱۳۹۹/۱/۲۶ هیچ گونه خدشه یا تردیدی به صحّت 
و دقّت محتوا یا ارقام این گزارش وارد نکردند، ولی به 

محض اطلاع رسانی عمومی، ادعا نمودند که همه 
چیز صددرصد غلط است؟!

۴- با توجّه به مطرح بودن این پرونده در دادســرا و 
هیئت های مستشاری دیوان محاسبات و مرجع 
محتــرم قضائی، توصیه می شــود؛ مســئولان 
دســتگاه های مذکور و سایر دستگاه های اجرایی 
مرتبط، بجای صدور بی حاصل بیانیه و مصاحبه های 
مکرر، پس از مطالعه دقیق گزارش تفریغ بودجه و 
مستندات آن آمادگی لازم را به منظور دفاع در مراجع 
مذکور داشته باشند. در پایان؛ همچنان با تأکید بر 
حفظ استقلال و رسالت حرفه ای خود، بر حمایت از 
مدیران پاکدست و پرتلاش کشور عزیزمان و ایفای 
رسالتی که در اصل ۵۵ قانون اساسی آمده است و 
همواره از تأکیدات رهبر معظّم انقلاب می باشــد، 
دلسوزان ایران اسلامی و کارکنان شریف و خدوم 
دیوان محاسبات با تحمّل ناملایمات و نامهربانی های 
اخیر، انتظار دارند؛ رئیس جمهور محترم به عنوان 
مسئول اجرای قانون اساسی، دستور لازم مبنی بر 
احقاق حقوق بیت المال و پاسخگویی مسئولین ذی 

مدخل صادر فرمایند.                                         

 روابط عمومی نیروی دریایی سپاه در اطلاعیه ای با 
جعلی و هالیوودی خواندن روایت تروریست های 
امریکایی از ماجرای ۱۵ آوریل در خلیج فارس، تاکید 
کرد : مستندات خلاف ادعای امریکایی ها است و 
هرگونه خطای محاسباتی را قاطعانه پاسخ می دهیم. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی نیروی دریایی 
سپاه، متن اطلاعیه نیروی دریایی سپاه به این شرح 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

در هفته های اخیر شاهد تکرار رفتارهای غیر حرفه 
ای نیروی دریایی تروریست امریکا در خلیج فارس 
بوده ایم که امنیت و آرامش این منطقه را تهدید و با 
مخاطرات جدیدی مواجه ساخته است؛ از جمله این 
اقدامات ســد راه کردن کشتی شهید سیاوشی در 
بازگشت از یک ماموریت در جنوب شرقی جزیره 
فارسی بود که در ساعت ۲۳ مورخ ۱۸ فروردین ۹۹  
پدید آمد که بر اساس اطلاعات جعبه سیاه شناور، 
کشتی جنگی تروریســت های امریکایی با انجام 
رفتارهای پرخطر و بی توجهی به اخطار های اولیه با 

مشاهده هشــدارهای نیروهای خودی ، سرانجام 
مجبور به کنار کشیدن خود از مسیر حرکت شناور 

نیروی دریایی سپاه شد.
 در ســاعت ۶ صبح مورخ ۱۹ فروردین ۹۹ نیز در 
منطقه روبروی عسلویه و حدود ۳۰ مایلی سکوهای 
ایران،  مجدداً ناو تروریست های امریکایی با شماره 
بدنه CG ۷۲  با حرکتی خطرناک راه شناور شهید 
سیاوشی که در حال گشت زنی در منطقه بود را بدون 
توجه به اخطارهای شناور خودی ، برای مدتی سد و 

سرانجام این شناور با اقدامی حرفه ای و هوشمندانه و 
کنار زدن ناو امریکایی موفق به ادامه مسیر خود شد.

بر این اساس نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی برای پیشگیری از ادامه رفتارهای غیرقانونی 
،غیر حرفــه ای،خطرناک و حتــی ماجراجویانه 
تروریست های امریکایی و نیز تحکیم امنیت تردد 
شــناورهای خودی و مقابله با قاچاق سوخت،  به 
افزایش ظرفیت  گشت های دریایی خود در آب های 
خلیج فارس مبادرت ورزید  و در این راســتا در ۲۷ 
فروردین مــاه ۹۹ )۱۵ آوریل ۲۰۲۰ (پس از اعلام 
وضعیت تیراندازی در مناطق تمرینی که از گذشته 
با مختصات خاص روی نقشه مشخص شده است ؛ 
شناورهای خود را به صورت گروهی شامل ۱۱ فروند 
قایق به منطقه اعزام کرد که با ناوها و کشتی های 
جنگی امریکا مواجه شــدند و به رغــم اقدامات 
غیرحرفــه ای و تحریک کننده تروریســت های 
امریکایی و بی توجهی آنها به اخطارها و هشدارها،  با 
ایستادگی جانانه و شجاعت نیروهای خودی، آنها را 
مجبور به کنار کشــیدن خود از مســیر حرکت 

شناورهای نیروی دریایی سپاه کردند. این در حالی 
است که ناوگان پنجم دریایی امریکا در منطقه در 
بیانیه رسمی خود روایتی نادرست و هدفمند از این 
ماجرا نقل کرده اســت کــه دلالت بر علاقمندی 

امریکایی ها به روایت هالیوودی از اتفاقات دارد.
به آمریکایی ها توصیه می کنیم مقررات بین المللی و 
پروتکل های دریانوردی را در خلیج فارس و دریای 
عمان تمکین و  از هرگونه ماجراجویی و روایت های 
جعلی و دروغ پرهیز کرده و اطمینان داشته باشند 
نیروی دریایی ســپاه و نیروهای مسلح قدرتمند 
جمهوری اسلامی ایران ، رفتارهای پرخطر بیگانگان 
در منطقــه را تهدید امنیت ملی و خط قرمز خود 
می دانند و هرگونه خطای محاسباتی آنان را قاطعانه 

پاسخ خواهند داد.
 در پایان همانگونه که بارها گفته شده است تاکید 
می شود: حضور نامشروع رژیم تروریست امریکا مبدأ 
و منشأ شــرارت و ناامنی در منطقه بوده و تنها راه 
تحکیم امنیت پایدار در این منطقه راهبردی ،خروج 

امریکایی ها از غرب آسیا است.     

سهپهپادرزمیجدید
بهارتشتحویلدادهشد

۳ پهپاد رزمی جدید که با مشارکت شرکت های 
دانش بنیان در وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح ســاخته شده اســت طی مراسمی به 
نیروهای هوایی و پدافند هایی ارتش تحویل داده 
شد.  مراسم تحویل دهی انبوه هواپیماهای بدون 
سرنشین رزمی به ارتش،   با حضور امیر سرتیپ 
امیر حاتمی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، امیر سرتیپ خلبان عزیز 
نصیرزاده فرمانده نیروی هوایی ارتش و امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش برگزار شد.
 امیر حاتمی طی سخنانی در این مراسم با بیان اینکه »این هواپیماهای بدون 
سرنشین با مشارکت شــرکت های دانش بنیان آماده شده است و دارای 
ویژگی های خاصی هستند«، اظهار کرد: این سه محصول بخش مهمی از 
ماموریت های دو نیروی هوایی ارتش و نیروی پدافند هوایی ارتش را پوشش 

می دهند. 
وی افزود: این محصول یک هواپیمای هدف برای پدافند و مأموریت فریب 

در شبکه پدافندی دشمن ایجاد می کند. 
وزیر دفاع همچنین درباره ویژگی های این هواپیماهای بدون سرنشین 
خاطرنشان کرد: این پهپادها می توانند به عنوان یک هواپیمای شناسایی 
تحرکات دشمن را در اطراف مرزها  مورد رصد قرار دهند؛ همچنین با توجه 
به اینکه این پهپادها به انواع بمب و موشــک تجهیز شده اند، میتوانند در 
مأموریت های مختلف مورد استفاده قرار بگیرند و این هواپیماهای بدون 
سرنشین می توانند در ارتفاع ۴۰ تا ۴۵ هزار پا پرواز کنند و هواپیمای »کرار«، 
هواپیمای »ابابیل ۳« و هواپیمای چندمنظوره جت تا شعاع هزار و ۵۰۰ 

کیلومتری می توانند مأموریت انجام دهند.

محمد غرضی، از اعضای هیات مؤسس سپاه :
اسم»سپاهپاسداران«ابداعمنبود

 دوم اردیبهشت، سالروز تشکیل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی است. این نهاد اگرچه این روزها 
آنقدر قدرتمند است که خواب های آمریکا در 
منطقه را پریشان کرده و همیشه به عنوان یک 
عنصر تاثیرگذار در تحولات منطقه ای حضور 
دارد، اما مســیر پر فراز و نشیبی را طی کرده و 
دوره های مختلفی را از جمله آشــوب های اوایل انقلاب، جنگ تحمیلی، 
سازندگی و تروریسم منطقه ای آمریکا، گذرانده است. همزمان با سالروز 
تشکیل سپاه با سید محمد غرضی از چهره های موثر در تشکیل این نهاد 
گفت وگو کرده ایم. غرضی قبل از سقوط رژیم شاهنشاهی جزو مبارزانی بود 
که سابقه فعالیت های چریکی داشت. همچنین او جزو زندانیان سیاسی قبل 
از انقلاب است و بعد از آزادی مدت ها در سوریه، لبنان و نجف اشرف به سر برد 
و همراه امام به نوفل لوشاتوی پاریس رفت و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی در 
تشکیل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایفای نقش کرد. او در گفت و گو با 
روزنامه جام جم به مناسبت سالروز شکل گیری سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
بــه طرح دیدگاه های خود درباره آرمان ها و اهداف اولیه پیدایش این نهاد 

انقلابی پرداخت. 
 ایده اولیه تشکیل سپاه چگونه ایجاد شد؟ آیا این ایده در ذهن امام)ره( یا 
اعضای شورای انقلاب بود و به عبارتی از رده های بالای حاکمیتی این ذهنیت 
شــکل گرفت یا در بین نیروهای انقلابی این ضرورت احساس می شد که 

نیروی مردمی تحت عنوان سپاه پاسداران شکل بگیرد؟
 من در ۳۰ تیر ۱۳۳۱ و ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ بین ۱۱ تا ۱۲ سال سن داشتم و 
دیدم که حکومت مصدق چگونه با یک تانک سرنگون شد. در مبارزات ملت 
ایران این عقده به دلمان ماند که چگونه جماعت ۲۰ میلیونی از پس یک تانک 
بر نیامد. از سوی دیگر تشکیل ارتش در ایران وجوه بسیار مثبتی داشت اما 
این نیروی نظامی در دوران پهلوی اول و دوم، نه به رضا شاه و نه به محمدرضا 
شاه وفا نکرد. بنابراین من قبل از انقلاب که در نجف اشرف و نوفل لوشاتو به 
مدت پنج سال در خدمت امام خمینی بودم و همچنین در دفتر ایشان حضور 
داشتم و فعال بودم خدمتشان عرض کردم که این ارتش در بخش هایی نیاز 
به بازبینی دارد. یک این که ساختارش غربی است و کشوری که می خواهد 
استقلال داشته باشد نباید هیچ  بخش از ساختارش را مطابق ساختار غربی 
تنظیم کند. چون اگر ارتشی مثل ارتش های آمریکا،  اسرائیل یا فرانسه نظم 
بگیرد ساختارش برای دشمن احراز شده است و در نهایت به کشور ضربه 
خواهــد زد. دوم این که این ارتش با این ســاختار بــرای حمایت از نظام 
شاهنشاهی تشکیل شده نه برای حمایت از ملت. از این رو خیلی در تب و 
تاب بودم تا این که در ۲۹ فروردین ۱۳۵۸ اطرافیانی که دور امام بودند تاییدیه 
ارتش را از ایشــان گرفتند. من خوابم نبرد و با مرحومه خانم دباغ در دوم 
اردیبهشت خدمت امام رسیدیم. من آنجا عرض کردم که من ۲۸ مرداد را 
دیدم و هیچ چیزی انقلاب را به جز کودتا تهدید نمی کند و بایستی ما نیروی 
نظامی دیگری داشته باشیم. امام هم بر این اساس تشکیل سپاه پاسداران را 

مورد توجه قرار دادند.
 اسم سپاه پاسداران از کجا آمد؟

به گزارش اعتبار به نقل از جام جم ، وی اظهار داشت:  این اسم هم ابداع من 
است. در آن زمان تمام تاسیسات اطلاعاتی مربوط به ساواک زیر نظر من بود 
و تعداد زیادی نیروی انسانی هم دور و بر من جمع بود و ما از انقلاب حفاظت 
می کردیم و بین خودمان این کلمه یعنی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را 
متداول کردیم. پسوند ایران هم از ابتدا نبود و در فرمان امام هم عنوان سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی آمده است. به محض این که این صحبت ها را خدمت 
امام عرض کردم ایشان با دست مبارک به شورای انقلاب نوشتند که تشکیل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی واجب است و شما در این زمینه اقدام کنید. 
من این نامه را به خانم دباغ دادم و از طرف ایشان برای شورای انقلاب ارسال 
شد و نامه به دست آیت ا... مطهری رئیس شورای انقلاب رسید. این نامه در 
بین اعضای شورای انقلاب گشت و پاسخی که از سوی این مجموعه شنیده 
شد این بود که فرمان امام روی چشم مان اما در مورد مدیریت، نظر موافقی 
درباره سید محمد غرضی وجود ندارد. من هم گفتم که اساسا مدعی این 
سمت نیستم. مبنای ما برای تشکیل سپاه بر این کلام بود که جاهدوا باموالکم 
و انفسکم. قبل از انقلاب که در تشکیلات سیاسی و نظامی فعال بودیم همین 
دو شرط را برای عضویت افراد در نظر می گرفتیم.  هر کسی که می خواهد 
جهاد کند باید خود هزینه اش را پرداخت کند و نفسش درگیر آن شود نه 
این که از اموال و انفس دیگران هزینه کند. از این رو در مدتی که تشکیل سپاه 
پاســداران به عهده من بود به همه می گفتم اموالی اگر دارید در صندوقی 

بگذارید تا  هر کس هر نیازی که دارد از این صندوق بردارد.
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واکنشسپاهبهروایتهالیوودیتروریستهایامریكاییازماجرای۱۵آوریلدرخلیجفارس

فرماندهکلارتش:
سپاهبرآمدهازمتنخواستهای

انقلابیملتاست
 به گزارش اعتبار بــه نقل از  پایگاه 
اطلاع رســانی ارتــش،  سرلشــکر 
سیدعبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: 
در پیامی خطاب به سرلشکر حسین 
سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، سالروز تأسیس این 
نهاد انقلابی را تبریک گفت و اظهار داشــت: ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی نهادی الهی و برآمده از متن خواست های انقلابی 
ملت و محصول اندیشــه بلند امام راحل در حفظ ارزش های 
انقلابــی و پشــتیبانی از امت هــای مظلــوم و نهضت های 
استکبارستیز جهانی است. فرمانده کل ارتش بیان داشت: این 
نهاد انقلابی کارآمدی خــود را در تأثیرگذارترین عرصه های 
پیشرفت نظام اسلامی به خوبی نشان داده، دشواری ها را به جان 
خریده و تبدیل به شجره طیبه پرثمری شده که توانسته همراه 
و همگام سایر نیرو های مسلح و ارکان نظام، پایه های مستحکم 
انقلاب را تقویت و در مســیر اعتلای نظام اسلامی جانفشانی 

کند.
وی تصریح کرد: همزمانی تقریبی صدور فرمان تأسیس سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با روز ارتش جمهوری اسلامی ایران، 
به عنوان نخستین نهاد های برآمده از نظام اسلامی و همدلی و 
وحدت مقدس حاصل از آن، دشمنان را در تنگنای راهبردی 
علیــه انقلاب قرار داد و این عناصر زبون و مطرود، راه و رســم 
ناجوانمردی و خیانت را از همان آغاز برگزیده، دست به خون 
اســوه های ولایتمداری نیرو های مسلح آلودند. ایشان اظهار 
داشت: از شهید والامقام سپهبد محمدولی قرنی، قافله سالار 
فرماندهان شهید نیرو های مسلح، که شهادتش یک روز پس از 
فرمان تأسیس سپاه، جامه سرخ شهادت را درفش انقلاب کرد، 
تا شهید سپهبد صیاد شیرازی، سیدالشهدای دفاع مقدس و 
شهید سپهبد سلیمانی، سیدالشهدای مقاومت و هزاران شهید 
نیرو های مســلح، همگی آماج توطئه و خباثت دشمنان قرار 
گرفتند و شگفتا که از خون هر شهید، هزاران رزمنده مخلص 
سر برآورد و مسیر اعتلای نظام، باصلابت و استحکام مضاعف 
پیموده شد و امروز بیش از ۴۰ سال تجربه همسنگری و وحدت 
مقدس ارتش و ســپاه در این مسیر عزت، همدلی و همراهی 
ارزشــمندی را در بازوان اقتدار نظام اســلامی ایجاد کرده و 
تقویت کننده اراده خلل ناپذیر امت اسلام در جغرافیای مقاومت 

شده است.

خبـــر
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»ماهوارهنور«بهعنواننخستینماهواره
نظامیجمهوریاسلامیایران

سید یاسر رایگانی:
۱۳۱۰شرکتوتاجربهعلتتخلفدر
تعهداتارزیممنوعالمعاملهشدند

محمدجواد آذری جهرمی  وزیر فناوری و 
ارتباطات  گفت: نخستین ماهواره جمهوری 
اسلامی ایران توسط سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی  با موفقیت در مدار زمین قرار گرفت.
»ماهواره نور« به عنوان نخستین ماهواره 
نظامی جمهوری اسلامی ایران از ماهواره بر 
۳ مرحله ای »قاصد« از کویر مرکزی ایران توسط سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی با موفقیت پرتاب و در مدار ۴۲۵ کیلومتری زمین 

قرار گرفت.
در این راستا وزیر ارتباطات در پاسخ به یک کاربر توئیتر درباره برنامه 

فضایی ایران توضیح داد.
ایشان گفت: برنامه  فضایی ایران صلح آمیز است. بخشی از برنامه 
صلح آمیز ایران، غیرنظامی است که توسط دولت دنبال می شود. 
بخشی هم صلح آمیز دفاعی است که طبعا به وسیله نیروهای مسلح 
پیگیری می شود و درباره جزئیات ماهواره  نور سپاه پاسداران در 

صورت صلاحدید، اطلاع رسانی خواهد کرد.

ســید یاسر رایگانی ســخنگوی سازمان 
تعزیرات حکومتی گفت: ســال گذشته 
متخلفان برای عدم ایفای تعهدات ارزی به 
بازگرداندن ۱۳۴ میلیارد محکوم و یک هزار 
و ۳۱۰ شرکت و تاجر نیز ممنوع المعامله و 
مسدودالحساب شدند. به گزارش اعتبار به 
نقل از  سازمان تعزیرات حکومتی وی اظهار داشت: در سال گذشته 
اموال ۸۰۹ شرکت و تاجر به دلیل عدم ایفای تعهدات ارزی توقیف و 
کارت بازرگانی یک هزار و ۳۸۵ شرکت تعلیق یا ابطال شد، همچنین 
۱۴ مدیرعامل یا مسئول شرکت های تجاری که نتوانستند تعهدات 
خود را عملی کنند، در حبس هستند. رایگانی افزود: رسیدگی به 
پرونده های تخلف ارزی در اختیار ســازمان تعزیرات است. ایشان 
همچنین درباره اقدامات تعزیرات در دوران شیوع بیماری کرونا گفت: 
از سوم اسفند سال گذشته تاکنون تخلف ۶ هزار و ۹۲۷ واحد صنفی 
محرز و متخلفان ۸۴ میلیارد ریال جریمه شدند.  وی درباره کشفیات 
اقلام بهداشتی نیز اظهارداشت: در این مدت، هفت میلیون و ۵۹۴ هزار 
و ۲۱۱ ماسک، ۴۸۷ هزار و ۹۸ لیتر الکل و مواد ضدعفونی کننده و ۷۵ 
میلیون و ۸۴۴ هزار و ۱۶۳ دستکش یکبار مصرف و ۶۸ هزار و ۵۵۳ 

روپوش بیمارستانی کشف و تحویل وزارت بهداشت شده است.
ایشان با  اشاره به جریمه ۱۴۸ میلیارد تومانی متخلفان طی یک ماهه 
گذشته ادامه داد: تعداد ۳۳ هزار و ۲۰۶ پرونده مربوط به حوزه کالا و 
خدمات، چهار هزار و ۷۶۳ مورد مربوط به  قاچاق کالا و ارز و یک هزار 

و ۴۶۰ مورد بهداشت و درمان بوده است.

آغاز بهره برداری از طرح های ملی به صورت ویدئو کنفرانس 
در حضور رئیس جمهور و مقامات ذی ربط



سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو:   
د ر بخشی از ماد ه ۱۴۱ قانون تجارت آمد ه که 
اگر بر اثر زیان های وارد ه دســت کم نیمی از 
سرمایه شرکت از بین برود، هیات  مد یره مکلف 
اســت بلافاصله با برگزاری مجمع عمومی 
فوق العاد ه، صاحبان ســهام را دعوت کند تا 
موضوع انحلال یا بقای شرکت مورد شور و رای 
واقع شود. پس از اخذ مجوز نهایی از سازمان بورس و برگزاری مجمع عمومی، 

ایران خود رو و سایپا از شمولیت ماد ه ۱۴۱ خارج شد ند.
      پای انحصارگری    د ر میان است!

وی یــادآور شــد: قانونــی وجــود د ارد کــه اگر قیمــت محصولی به 
صورت تکلیفی تعیین شود، اما ســازند ه    د ر جریان تولید مشمول زیان 
شود دولت باید زیان وارد ه را از محل بود جه عمومی تامین کند، اما به طور 
معمول این طور نیست و دولت ها زیان ها را به صورت تامین تسهیلات جبران 

می کنند.
و اشاره ایشان به تبصره یک ماد ه ۱۰۱ قانون برنامه پنجم توسعه اقتصادی و 
بند ۹۰ اصل ۴۴ قانون اساسی است که صراحت د ارد »اگر دولت به هر دلیلی 
قیمت هر کالایی را کمتر از ارزش واقعی آن تکلیف کند، باید نســبت به 
پرد اخت کمک زیان اقد ام کند.« و    د ر سال های گذشته شاهد رفت و آمد 
متعد  د مد یران    د ر ایران خود رو و سایپا بودیم، اما    د ر حقیقت وارث مشکلات 
هســتند. وی    د ر خصــوص خود روســازان خصوصی نیــز گفت: این 
خود روسازی ها نیز تا حدودی خوب پیش رفته و کارهای خوبی انجام د ادند، 
اما به مشکلات ناشی از تحریم که بیشتر آن از نقل و انتقال پول ناشی می شد، 
برخوردند، وگرنه شرکت های همکار خارجی شان آماد ه همه گونه همکاری 
هستند. این کارشناس صنعت خود رو گفت: اگر مشکلات خود روسازان حل 
شود آنها نیز می تواند به تولید خود اد امه د هند، اما باید پذیرفت که آنها نیز 
از تغییرات نرخ ارز و تحریم ها تاثیر پذیرفته اند و این مشکلات به خصوص 
اکنون که وارد رکود نیز شد ه ایم بیشتر شد ه است. وی، رکود اقتصادی جهانی 
ناشی از بحران کرونا را فرصتی برای صنعت خود روسازی کشور عنوان کرد 
که مد یران باید از آن استفاد ه کنند، زیرا این کشورها به دلیل رکود    د ر تولید 

شاید تمایل د اشته باشند دوباره با ایران کار کنند.

خودرو
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ــئولیت  ــا مس ــتر ب ــت گس ــن زین ــی زری ــرکت خدمات ــرات ش ــی تغیی آگه
ــتناد  ــه اس ــی 10102039923 ب ــه مل ــت 161359 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب مح
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1398/11/30 تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : آقــای احدالــه محمــدی آچاچلویــی بــه شــماره ملــی 1533815836 
بــا پرداخــت مبلــغ 12180000000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود 
ــه مبلــغ 12580000000 ریــال افزایــش داد. آقــای علــی محمــدی آچاچلویــی  را ب
ــه  ــال ب ــغ 8210000000 ری ــت مبل ــا پرداخ ــی 1532153279 ب ــماره مل ــه ش ب
ــال افزایــش  ــه مبلــغ 8510000000 ری صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را ب
ــا  ــی 0075793873 ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــدی آچاچلوی ــد محم ــای محم داد آق
ــود  ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ــدوق ش ــه صن ــال ب ــغ 8210000000 ری ــت مبل پرداخ
ــه  ــدی آچ ــدی محم ــای مه ــش داد. آق ــال افزای ــغ 8510000000 ری ــه مبل را ب
ــه صنــدوق  ــال ب ــا پرداخــت 7400000000 ری ــا کدملــی 0078799831 ب ــی ب چلوی
شــرکت در زمــره شــرکاء درآمــد. ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1000000000ریــال بــه 
37000000000ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. 
لیســت شــرکاء بعــد ازافزایــش: آقــای احدالــه محمــدی آچاچلویــی بــه شــماره 
ملــی 1533815836 دارای 12580000000 ریــال آقــای علــی محمــدی آچاچلویــی 
بــه شــماره ملــی 1532153279 دارای 8510000000 ریــال آقــای محمــد محمــدی 
ــای  ــال آق ــی 0075793873 دارای8510000000 ری ــماره مل ــه ش ــی ب آچاچلوی
ــی 0078799831 دارای 7400000000  ــا کدمل ــی ب ــه چلوی ــدی آچ ــدی محم مه
ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

ــران )821816(  ــاری ته غیرتج

ــا  ــوار ب ــران راه ــی ته ــن الملل ــل بی ــل و نق ــرکت حم ــرات ش ــی تغیی آگه
مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 38303 و شناســه ملــی 10100837216 بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1397/12/18 و مجــوز 
شــماره 11/73742 مورخــه 1397/12/22 اداره کل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده 
ــره  ــات مدی ــا هی ــداد اعض ــد : تع ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــران تصمیم ــتان ته ای اس
بــه 3 نفــر تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســازمان 
ــاری  ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ثب

ــران )821817(  ته

آگهــی تغییــرات شــرکت کیــا پرشــیا شــیمی ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 239975 
و شناســه ملــی 10102807480 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 
ــه  ــال ب ــغ 10000200000 ری ــل اتخــاذ شــد : ســرمایه شــرکت از مبل 1398/10/15 تصمیمــات ذی
ــت  ــاً پرداخ ــام تمام ــی ن ــی ب ــهم 100000 ریال ــه 100003 س ــم ب ــال منقس ــغ 10000300000 ری مبل
شــده از محــل مطالبــات حــال شــده افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بــه شــرح 
فــوق اصــلاح و ذیــل ثبــت از لحــاظ افزایــش ســرمایه در تاریــخ فــوق الذکــر تکمیــل و امضــاء 
گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )821818(  ته

ــه  ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــایان ش ــر ش ــو تراب ــرکت دالاه ــرات ش ــی تغیی آگه
ــع  ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10101787980 ب ــه مل ــت 135597 و شناس ــماره ثب ش
عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1398/06/01 ومجــوز شــماره 11/33756 مــورخ 
ــل  ــات ذی ــران تصمیم ــتان ته ــاده ای اس ــل ج ــل و نق ــداری و حم 1398/6/24 اداره کل راه
اتخــاذ شــد : ســید بهــرام دلاوری بــه شــماره ملــی3731957876 بــه عنــوان مدیرعامــل 
ــه عنــوان نایــب  ــه شــماره ملــی2722524570 ب ــدا صفــوی ب ــره و ن و رییــس هیــات مدی
ــه  ــی 0043459854 ب ــماره مل ــه ش ــه ب ــدی کوکن ــی محم ــره و مصطف ــات مدی ــس هی ریی
ــدند. و  ــاب ش ــدود انتخ ــدت نامح ــرکا(برای م ــارج از ش ــره )خ ــات مدی ــو هی ــوان عض عن
امضــای کلیــه اوراق و اســناد تعهــد آوروبهــادار از قبیــل چــک ، ســفته ، بــرات وقراردادهــا 
ــر  ــا مه ــراه ب ــره هم ــات مدی ــس هی ــب ریی ــل و نای ــا مدیرعام ــا امض ــلامی ب ــود اس وعق
ــه  ــر و اظهاری ــه تی ــناد کارن ــادی واداری و اس ــخاص واوراق ع ــه اش ــه ب ــرکت و وکالتنام ش
ــا مهرشــرکت معتبــر مــی  ــه تنهایــی همــراه ب ــا امضــا مدیرعامــل ب هــای قــرارداد تیــر ب
باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )821815(  ته

ــه  ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــر ب ــازی قدی ــه س ــد خان ــرکت فرآین ــرات ش ــی تغیی آگه
ــع  ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10320331880 ب ــه مل ــت 383577 و شناس ــماره ثب ش
ــد  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1397/12/20 تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع عموم
ــو  ــل و عض ــمت مدیرعام ــه س ــی 5939830471 ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــم قدبیگ ــای کاظ : آق
ــمت  ــه س ــی 0074081519ب ــماره مل ــه ش ــد ب ــه الون ــب ال ــره غی ــم نی ــره خان ــت مدی هیئ
ــه شــماره ملــی 1378962532  رئیــس و عضــو هیئــت مدیــره آقــای واهیــک وارتانیــان ب
بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکاء( خانــم فریبــا ارجمنــد بــه شــماره ملــی 
3051078344 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکاء( بــه ســمت اعضــای هیئت 
ــادارو  ــمی و به ــه اوراق واسنادرس ــاب . کلی ــدود انتخ ــدت نامح ــرای م ــرکت ب ــره ش مدی
بانکــی وتعهــدآور شــرکت ازقبیل:چک،ســفته،بروات وقراردادهــا ونامــه هــای عــادی واداری 
بــه امضــاء مدیرعامــل یــا رئیــس هیئــت مدیــره منفــردا« همــراه بامهــر شــرکت معتبرمیبــا 
شــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )821813(  ته

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت ســازه دژ آرشــیت ب
455610 و شناســه ملــی 14004126405 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العاده 
ــه شــماره  ــای عمادرضــا زخــاره ب ــل اتخــاذ شــد : - آق ــورخ 1398/10/30 تصمیمــات ذی م
ــه شــماره ملــی 4209523194  ــه نمایندگــی : آقــای احمــد زخــاره ب ملــی 4200727870 ب
ــهم  ــال س ــده 999900000ری ــه دارن ــاره( ک ــا زخ ــای عمادرض ــدر( آق ــی ) پ ــوان ول ــه عن ) ب
ــال  ــغ )999900000ری ــه مبل ــود ب ــرکه خ ــهم الش ــه س ــت کلی ــد بادریاف ــرکه میباش الش
ســهم الشــرکه( ازصنــدوق شــرکت ، ازشــرکت خــارج شــد . -در نتیجــه ســرمایه شــرکت 
ــه در  ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــال کاه ــغ 1000000000 ری ــه مبل ــال ب ازمبلغ1999900000ری
اساســنامه اصــلاح گردیــد. - اســامی شــرکاء و میــزان ســهم الشــرکه هــا بعــد از کاهــش 
ســرمایه: - آقــای مصطفــی زخــاره بــه شــماره ملــی 4208226153 دارنــده 999900000ریــال 
ســهم الشــرکه - آقــای ســامان زخــاره بــه شــماره ملــی 4200223503 دارنــده 100000ریــال 
ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

ــران )821812(  ــاری ته غیرتج

آگهــی تغییــرات شــرکت تــام کشــت البــرز بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 
ــورخ  ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10104055214 ب ــه مل 355783 و شناس
1397/03/19 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : احمــد وکیلــی بــا شــماره ملــی 4320686640 
ــه  ــی 0558917313 ب ــماره مل ــا ش ــودی ب ــا محم ــره و رض ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــه س ب
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و سیدســعیدرضا محمــودی بــا شــماره ملــی 0558947832 
ــی 0052375595  ــماره مل ــا ش ــجاعی ب ــیدمهدی ش ــره و س ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــه س ب
ــناد و اوراق  ــه اس ــد. کلی ــن گردیدن ــره تعیی ــت مدی ــو هیئ ــل و عض ــر عام ــمت مدی ــه س ب
بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــرات ، قراردادهــا و عقــود بــا امضــای 
ــرکت  ــر ش ــا مه ــراه ب ــی هم ــه تنهای ــدام ب ــر ک ــره ه ــت مدی ــس هیئ ــا رئی ــل ی مدیرعام
ــه  ــدام ب ــر ک ــره ه ــت مدی ــس هیئ ــا رئی ــل ی ــای مدیرعام ــا امض ــادی و اداری ب و اوراق ع
تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

ــران )821811(   ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش اداره ثب

ــت  ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــرکت س ــرو ش ــد نی ــرکت هیرب ــرات ش ــی تغیی آگه
ــورخ  ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10102643633 ب ــه مل 223125 و شناس
1398/10/29 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای مهــام مومنــی ک م 2754248171 بســمت 
ــی ک م0059156236  ــی کهنگ ــه دهقان ــم عطی ــل خان ــره ومدیرعام ــات مدی ــس هی رئی
ــی ک م 2161703161  ــای محســن دلاوری قادیکلائ ــره آق بســمت نایــب رئیــس هیــات مدی
ــو  ــمت عض ــی 14004783790بس ــه مل ــید شناس ــرا ش ــارس وی ــرکت پ ــی ش ــه نمایندگ ب
ــرکت  ــی ش ــه نمایندگ ــی ک م1709784237 ب ــی دیزج ــادر فرج ــای ق ــره آق ــات مدی هی
ســاختمان نصــب تانســو شناســه ملــی10320212871 بســمت عضــو هیــات مدیــره آقــای 
آرش احمــدی سلماســی ک م 2753627282 بــه نمایندگــی شــرکت انــرژی طراحــان همــراه 
ــناد  ــه اوراق و اس ــای کلی ــق امض ــد. ح ــاب گردیدن ــه انتخ ــی 10220078866ب ــه مل شناس
بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، قراردادهــا و عقــود اســلامی و 
اوراق عــادی و اداری بــا امضــای مدیــر عامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر 
ــات  ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــد. س ــی باش م

ــران )821814(  ــاری ته غیرتج

خودروسازیسرمایهملیاست
             به گزارش اعتبار، شبکه اینترنتی اکو ایران، 
چندی پیش گفت وگوی مفصلی با فرشاد مقیمی، 
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو انجام داد. در 
این مصاحبه مقیمی به چگونگی واگذاری سهام 
این شرکت، برنامه تولید در سال ۹۹ و همچنین 
میزان زیان انباشته و میزان بدهی قطعه سازان پرداخت که در ذیل می آید. 
  در ابتدا بهتر است در مورد جایگاه صنعت خودرو در کشور و همین طور 
جایگاه ایران خودرو در این صنعت، توضیحاتی ارائه دهید. صنعت خودرو 
در میان صنایع کشــور از جایگاه خاصی برخوردار است. تاثیر گذاری 
خودروسازی روی اقتصاد کشور به گونه ای است که بر اساس برآورد های 
صورت گرفته نزدیک به ۲ تا ۵/ ۲ درصد از GDP )تولید ناخالص ملی( 
به این صنعت وابسته است. از طرف دیگر شاهد هستیم که حدود ۲۰ 
درصد از ارزش افزوده صنعت کشور متعلق به زنجیره خودروسازی است 
و نزدیک به ۶۴ رشته صنعتی در کشور به خودروسازی وابسته است. در 
کنار تاثیر گذاری خودرو بر صنایع مرتبط، خودروسازی این توان را دارد 
که روی فعالیت سایر بخش های اقتصادی کشور مانند صنعت حمل و 
نقل نیز تاثیرگذار باشد. به طور مثال چنانچه شرکتی مانند ایران خودرو با 
حداکثر ظرفیت کار کند نزدیک به ۲ هزار دستگاه خودروی تجاری و کار 
از تریلر تا وانت بار به صورت روزانه به فعالیت مشغول می شوند. همین 
وضعیت را در حوزه خدمات کشور مانند صنعت بیمه نیز شاهد هستیم، 
پس در مجموع بیش از اینکه ایران خودرو یک شرکت دولتی باشد یا 
خصوصی یک سرمایه ملی است. ایران خودرو در سال ۹۸ وضعیت خوبی 
نداشــت. این شرکت سال گذشته را در شرایطی آغاز کرد که با چالش 
تحریــم روبه رو بود. چالش دیگر ایران خودرو در ســال ۹۸ حجم زیاد 
تعهداتی بود که در سال ۹۷ ایجاد شده بود اما از آنجایی که در موعد مقرر 

به آنها پاسخ داده نشده بود، تبدیل به تعهدات معوق شده بود.
  بــا توجه به اظهــارات اخیر رئیس جمهور مبنی بر واگذاری ســهام 
شرکت های دولتی از جمله خودروسازی هم اکنون این سوال بار دیگر 
مطرح است که ایران خودرو یک شرکت دولتی، نیمه دولتی محسوب 

می شود یا خصوصی؟
ایران خودرو به لحاظ سهامداری یک شرکت خصوصی محسوب می شود. 
حداکثر سهامی که دولت در این شرکت دارد ۱۴ درصد است و این سهام 

متعلق به سازمان گسترش و نوسازی صنایع کشور است.
  چه تعداد نیرو در ایران خودرو مشغول به فعالیت هستند؟

در خود شرکت ایران خودرو نزدیک به ۲۳ هزار نفر مشغول به کارند اما در 
گروه صنعتی ایران خودرو این تعداد به ۵۳ هزار نفر بالغ می شود.

  ظاهرا ایران خودرو ۱۲۰ شرکت زیرمجموعه دارد؟
در حال حاضر ۱۰۶ شرکت زیرمجموعه ایران خودرو هستند.

  آیا اقدامی برای کاهش شرکت های زیرمجموعه صورت گرفته؟
بله بخشی از این شرکت ها واگذار شده اند و بخشی نیز شرکت های کاغذی 
بودند که هیچ فعالیتی نداشتند، بنابراین آنها را تعیین تکلیف کردیم. البته 
باید به این نکته اشاره کنم از ۱۰۶ شرکتی که در حال حاضر زیر مجموعه 
ایران خودرو هستند تعدادی شرکت سهامی هستند که در بورس حضور 
دارند و ایران خودرو بخشی از سهام این شرکت ها را در اختیار دارد. گاهی 
سهامی که ایران خودرو در این شرکت ها دارد سهام مدیریتی نیست اما 
شرکت هایی نیز در میان این ۱۰۶ شرکت حضور دارند که کاملا زیر نظر 
ایران خودرو فعالیت می کنند. به عنوان نمونه شرکت ایساکو فعالیت 
خدمات پس از فروش ایران خودرو را به عهده دارد. همچنین در حوزه 
تامین نیز شرکت ساپکوحضور دارد که وظیفه اش تامین قطعات مورد 
نیاز خطوط تولید اســت. این شرکت ها مستقیم زیر نظر ایران خودرو 

فعالیت دارند.
  آیا از شــرکت های زیرمجموعه ایران خودرو، شــرکتی سهامدار این 

خودروساز است؟
خیر، اما از تعاونی هایی که اعضای آن را کارکنان ایران خودرو تشکیل 
می دهند برخی سهامدار ایران خودرو هستند. البته به دنبال تغییراتی در 
ساختار سهامی ایران خودرو هستیم و قدم هایی در این زمینه نیز برداشته 

شده است. آخرین آن مرتبط به هفته سوم اسفندماه ۹۸ می شود.

اقدامات ضد کرونایی ایران خودرو ، الگویی برای صنایع کشور استگفتگو-1
فرمانده ستادمقابله با بیماری کرونا،اعلام کرد: 
گروه صنعتی ایران خودرو فراتر از پروتکل های 
بهداشی درراستای سلامت کارکنان و محیط 
امن تولیددر مقابله با ویروس کرونا عمل کرده 
است و این امرباید الگویی برای دیگر صنایع کشور 

باشد .
 اقدامات ضد کرونایی ایران خودرو ، الگویی برای 

صنایع کشور است 
ایکوپرس ، علیرضا زالی درمراسم تحویل ۱۰ هزار 
ست گان پزشکی به مراکز درمانی کشورگفت : 
ایران خودرو درراستای ایفای مسوولیت پذیری 
اجتماعی و حمایت از تیم مراقبتی و درمانی که 
در خط اول مقابله با کرونا قرار دارند، ۱۰ هزار ست 
گان پزشکی را به شبکه بهداشت کشور تحویل 

دادکه این حرکت جهادی قابل تقدیر است .
وی با ابراز خرسندی از همکاری مجموعه های 
صنعتی در شهر تهران عنوان کرد:خوشبختانه 
مجموعه هایــی مانندایران خــودرو با درک 
مسوولانه شرایط ملی که در بیمارستان ها و مراکز 

بهداشتی و درمانی داریم، با نیازسنجی منطقی 
سعی کردند با رعایت پروتکل های استاندارد، 
لوازمی که مورد نیاز تیم پزشکی است را تامین و 

تدارک ببینند.
فرمانــده عملیــات مدیریت بیمــاری کرونا 
درکلانشهر تهران با اشاره به بازدید از خطوط و 
بخش های مختلف ایران خودرو، خاطر نشــان 

کرد :  در محیط های صنعتی کاری ایران خودرو 
که در زنجیره تامین خودرو مشارکت می کنند، 
همه پروتکل های بهداشتی به نحو احسن اجرا 

شده است.
وی تاکیدکرد : اقدامات ضد کرونایی ایران خودرو 
به صورت خلاقانه صورت گرفته است ومباحثی 
از جمله فاصله گذاری اجتماعی، ممانعت از تراکم 

جمعیتی، توجه به رعایت پروتکل های فردی، 
استفاده از لوازم حفاظتی و روش های جدید که 
به حفظ فاصله فیزیکی افراد کمک می کند و به 
این ترتیب امکان تمــاس میان افراد به صورت 
چشم گیری کاهش پیدا کرده و محیطی ایمن 

فراهم شده است.
زالی افزود: خوشــبختانه از تعطیلی نوروز نیز 
استفاده شده و با روش های ضد عفونی که در این 
ایام صورت گرفته، محیــط کاری ایمن از نظر 
تمیزی در مجموعه کارگاه ها فراهم شده است. 
تیــم های ممیزی در طول روز به صورت مرتب 
رعایت پروتکل های بهداشتی را بررسی می کنند 
و تب سنجی به صورت مستمر در خطوط تولید 
مورد توجه قرار می گیرد. هم چنین تلاش شده 
است تا تنها افرادی که  از سلامت کامل برخوردار 
هستند در خطوط تولیدمشارکت کنند و افرادی 
که بیمارند یا دارای علائم بیماری هستند تا زمان 
قطعیت رفع علائم بالینی شان از زنجیره خارج 

شدند.

سعید عباسپور  وزارت صمت درباره اطلاعیه ای مربوط 
به ثبت سفارش های خودرویی که اخیراً در سامانه جامع 
تجارت منتشر شده، گفت: باز شدن ثبت سفارش خودرو 
برای ویرایش و اقدامات لازم برای ترخیص خودرو هایی 
است که تاریخ ثبت سفارش و قبض انبار آن ها مربوط به 
قبل از ممنوعیت واردات است و خودرو های فاقد ثبت 

سفارش را شامل نمی شود. 
 ۲۸ فروردین ماه اطلاعیه ای تحت عنوان »اجرایی 
شدن تصویب نامه ۱۵۲۶۷۶ت۵۷۳۹۴ مربوط به 
ثبت ســفارش های خودرویی ۲۸ /۰۱ /۱۳۹۹« در 
سامانه جامع تجارت منتشر شد که طبق آن امکان 

ثبت ســفارش های خودرویی موضوع بند ســه 
 ـمورخ ۱۶  تصویب نامه شماره ۱۳۷۱۶۱/ ت۵۶۰۲۳ه
/۱۰ /۱۳۹۷ تا تاریخ ۲۹ /۰۲ /۱۳۹۹ تمدید شدند. 
همچنین در این اطلاعیه جزئیات دیگری ذکر شده 
که در سایت سامانه جامع تجارت ایران قابل رویت 
است. در این باره وی اظهار کرد: براساس آخرین مصوبه 
دولت درباره ثبت سفارش های خودرویی، خودرو های 
دپو شده در گمرک منوط به اینکه تاریخ ثبت سفارش 
و قبض انبار آن ها مربوط به قبل از ممنوعیت واردات 
خودرو باشد، می تواند ترخیص شود و این اطلاعیه نیز 
مربوط به همین موضوع است. وی افزود: همچنین 

خودرو هایی که به دلیل داشــتن حکم قضایی در 
گمرک مانده بــود، در صورت صدور حکم قضایی 
ترخیص می شوند که تعداد آن ها کم است. این مقام 
مسئول در پاسخ به اینکه آیا باز شدن ثبت سفارش 

مربوط به خودرو هایی اســت که قبل از ممنوعیت 
واردات وارد شده، اما ثبت سفارش نشدند، پاسخ داد: 
ثبت و ســفارش برای ویرایش و اقدامات لازم برای 
ترخیص است و برای افتتاح نیست. ضمناً خودرو های 
فاقد ثبت سفارش مشمول این مصوبه نمی شوند. به 
گفته مدیر کل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت 
صمت، آخریــن مصوبه در این زمینــه مربوط به 
خودرو هایی است که قبل از ممنوعیت واردات ثبت 
سفارش شدند ولی به دلایل مشکلات بانکی، ارزی یا 
مشکلات دیگر ترخیص نشــدند و حالا طبق این 

مصوبه اجازه ترخیص یافتند.

عبورازبحراندرخودروسازیباکنار
گذاشتنقیمتهایدستوری

دکتر چهارمحالی معاون اقتصادی گروه 
سایپا گفت: پیرو برگزاري مجمع عمومی 
فوق العاده ســهامداران شرکت سایپا و 
افزایش سرمایه این شرکت از محل تجدید 
ارزیابی  دارایی ها نماد معاملات خساپا از ۲۷ 
اسفندماه گذشته بسته شده و پس از ثبت 
این افزایش سرمایه بازگشایي خواهد شد   
به گزارش اعتبار به نقل از  سایپانیوز، وی  با بیان اینکه براساس قوانین 
جدید سازمان بورس و اوراق بهادار کشور بازگشایي نماد معاملاتي 
شرکت ها پس از افزایش سرمایه، منوط به ثبت افزایش سرمایه نزد 
مرجع ثبت شرکت ها امکان پذیر است، اظهار کرد: نخستین گام در 
بازگشایي نماد معاملاتي سایپا ثبت افزایش سرمایه مصوب در مجمع 
عمومی فوق العاده سهامداران است و پس از ارائه اطلاعات از سوي 
سایپا و ثبت افزایش صورت گرفته، دارایي سهامداران نیز باید تجمیع 
شود تا پس از آن امکان بازگشایي نماد فراهم آید. به گفته وي اقدامات 
لازم براي بازگشایي نماد با وجود محدودیت هاي اداري ناشي از برنامه 
هاي مقابله با شیوع ویروس کرونا در شرکت سایپا و سازمان بورس و 
اوراق بهادار کشور در حال انجام است و طي روزهاي آینده نهایي و 

نماد بازگشایي خواهد شد

یادداشت-2

زیانانباشه۵۵هزارمیلیاردتومانیخودروسازانوقطعهسازان

هفتهنامهاقتصادیایران »خدماتخودرو
رایگاندرمحل«
سایپایکماه
تمدیدشد

www.etebar.net

هیچخودرویجدیدیثبتسفارشنمیشود

»خساپا«پسازثبتافزایشسرمایهدر
بورسبازخواهدشد

 دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه ســازان 
گفت: محاسبات این انجمن نشان می دهد مجموع زیان 
انباشته خودروسازان و قطعه سازان کشور تا پایان سال ۹۸ 

به بیش از ۵۵ هزار میلیارد تومان رسیده است. 
آرش محبی نژاد افزود: از این میزان، ۴۵ هزار میلیارد تومان 
سهم زیان انباشته خودروسازان و ۱۰ هزار میلیارد تومان 

سهم قطعه سازان است.
به گفته این مقام صنفی، مشکل اساسی فراروی صنایع 
خودروســازی و قطعه سازی »قیمت گذاری دستوری« 
اســت و تا زمانی که به همین دلیل خودروســازان زیان 
سنگین بدهند، نمی توانند نقدینگی مورد نیاز تولیدات 

خود را فراهم کنند.
وی تاکید کرد:  از مسوولان انتظار می رود هر چه سریع تر 
مشکل قیمت گذاری دستوری را برای خودروسازان )و به 
تبع آن قطعه سازان( تعیین تکلیف کنند، زیرا در غیر این 
صورت ســرمایه های خودروسازان و قطعه سازان هر روز 
کمتر شده و در نتیجه مجبور به تجدید ارزیابی می شوند 

که به معنای »روز از نو و روزی از نو شدن« است.
محبی نژاد بیان داشت: در شرایط کنونی، سود اصلی در 
خودروسازی نصیب دلالان و واســطه ها می شود، زیرا 

خودروها را به قیمت دلخواه خود به فروش می رسانند، این 
در حالی است که خودروها به دلیل قیمت گذاری دستوری 
ارزان در کارخانه ها تولید می شود و گران به دست مردم 

می رسد.
وی درباره آخرین وضعیت قطعه سازان، افزود: از ابتدای 
امسال تاکنون پول ویژه ای به قطعه سازان پرداخت نشده 

و خودروسازان وضعیت نقدینگی خوبی ندارند.
 در ماه های گذشته هیات دولت تزریق نقدینگی ۱۰ هزار 
میلیارد تومانی به صنعت خودرو را مصوب کرد. پس از آن 
در جلسه ای در کمیسیون صنایع مجلس که در آن وزیر 
صنعت، نمایندگان بانک مرکزی، وزیر اقتصاد و نمایندگان 
بانک های عامل حضور داشتند اعطای نیمی از این مبلغ 
یعنی پنج هزار میلیارد تومان به هر خودروساز برای تزریق 
به زنجیره تامین آن صورت جلسه شد، اما تا پایان سال ۹۸ 
ایران خودرو دو هزار و ۱۵۰ میلیارد تومان و سایپا یک هزار 
و ۲۵۰ میلیارد تومان از این تسهیلات را توانستند جذب و 
بین زنجیره تامین توزیع کنند. دبیر انجمن صنایع همگن 
نیرو محرکه و قطعه ســازان خاطرنشان کرد:  پیش نیاز 
استمرار تولید با تیراژ قابل قبول، تامین نقدینگی است و 
در حالی که قطعه سازان از ابتدای سال در ۱۵ استان کشور 

بسیج شده و با تقبل همه ریسک ها از جمله شیوع کرونا به 
تامین قطعات مورد نیاز خودروسازان پرداختند، اما اگر 
نقدینگی تامین نشود در ادامه، کار دچار توقف خواهد شد.

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت اهداف 
کمی تولید گروه محصولات منتخب در بخش صنعت را 
در سال »جهش تولید« اعلام کرد که بر پایه آن، تولید یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار دســتگاه خودروی سواری و وانت از 

سوی خودروسازان برنامه ریزی شده است.
سال گذشــته خودروسازان در مجموع حدود ۸۲۷ هزار 
دستگاه خودروی ســواری و وانت تولید کرده بودند، اما 
برنامه اعلام شده برای امسال حکایت از رشد ۴۵ درصدی 

تولید دارد.



بانک دی با هدف حمایت از کســب و کارهای کوچک،  شمول نشدن سه ماهه 
محرومیت ها و ممنوعیت های ناظر بر چک های برگشتی را در دستور کار قرار داده 
است. در شرایط اقتصادی ناشی از شیوع ویروس کرونا در کشور، بانک دی با هدف 
مساعدت و حمایت از صاحبان کســب و کارها به  ویژه کسب  وکارهای کوچک، 
محرومیت ها و ممنوعیت های ناظر بر چک برگشتی را طبق بخشنامه بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران در مهلت تعیین شده، اعمال نمی کند. بر این اساس، صاحبان 
کسب و کارها اعم از حقیقی و حقوقی به ویژه کسب و کارهای کوچک که قادر به 
ایفای تعهدات خود ناشی از صدور چک های صادره نبوده اند و سررسید چک های 
آن ها در بازه زمانی ۹۸/۱۲/۰۱ لغایت ۹۹/۰۲/۳۱ بوده و یا برگشت  خورده و منجر به 
صدور گواهی نامه عدم پرداخت شده است، حداکثر تا سه ماه پس از تاریخ برگشت 
چک های مذکور، مشمول محرومیت ها و ممنوعیت های ناظر بر چک برگشتی نمی 
شوند. گفتنی است، پیش از این، افرادی که چک برگشتی داشتند، از دریافت خدمات 
بانکی محروم می شدند اما به واسطه این قانون در صورت برگشت خوردن چک، فرد 

می تواند در مهلت اعلام شده از خدمات بانکی استفاده کند.

چکهایبرگشتی
مشمولمحرومیت
نمیشوند

بانک دی

بانک مهر اقتصاد با در نظر گرفتن تمهیدات بهداشتی و رعایت ابلاغیه های صادره از 
سوی مراجع ذیصلاح، مشغول خدمت رسانی به عموم هم میهنان عزیز است. این 
بانک برای مقابله با گسترش شیوع ویروس کرونا ضمن رعایت اقدامات مراقبتی و 
مستمری همچون توزیع مواد ضد عفونی کننده و اقلام بهداشتی میان کارکنان، انجام 
تست های تب سنجی و ضد عفونی کردن بخش های مختلف بانک همچون شعب و 
ادارات مرکزی در تلاش است تا با اینگونه تدابیر از شیوع این ویروس در میان کارکنان 
و مشتریان پیشگیری نموده و در عین حال ماموریتهای خود را نیز بی وقفه و بموقع 
انجام دهد.  بر اساس این گزارش توزیع ماسک و دستکش بین واحدهای بانک، لغو 
تمامی ماموریتها، برنامه های آموزشی و تجمعات مناسبتی، استفاده از ماسک و رعایت 
فاصله فیزیکی در تمامی جلسات داخلی هیئت عامل و هیئت مدیره بانک و در نظر 
گرفتن امکان حضور ۵۰ درصدی همکاران در محل کار از دیگر اقدامات بانک مهر 
اقتصاد در این رابطه به شمار می روند.  گفتنی است تشویق و ترغیب مشتریان برای 
استفاده از خدمات بانکداری الکترونیک به منظور کاهش مراجعات حضوری مشتریان 

و جلوگیری از ازدحام در شعب نیز همزمان در دستور کار قرار دارد.

تمهیداتبهداشتی
برایمقابلهباویروس
كرونا

بانک مهر اقتصاد

سال ۹۸ بدترین سال برای فرش دستباف ایران بود. کالایی که تا دو دهه قبل 
۱/۵میلیارد دلار صادرات می شد، به ۵۰ میلیون دلار صادرات در سال ۹۸ تنزل 
پیدا کرد.  عبداله بهرامی در گفتگو با فارس افزود: در حالی که چند میلیون نفر 
به صورت مستقیم و غیر مستقیم در حوزه فرش دســتباف اشتغال دارند، 
متأسفانه سال ۹۸ بدترین سال صادراتی را تجربه کردیم، یعنی کالایی که تا دو 
دهه قبل ۵/ ۱ میلیارد دلار صادرات داشت، حالا به ۵۰ میلیون دلار صادرات در 
سال ۹۸ تنزل پیدا کرده است و جایگاه اول صادرات جهان را از دست داده ایم. 
وی گفت: این کاهش صادرات دلایل مختلفی داشته که از جمله مهم ترین آن 
تحریم های ظالمانه دولت امریکا، افزایش قیمت تمام شده تولیدات، نداشتن 
استراتژی و برنامه ریزی توسعه ای ولی از همه مهم تر تصمیم خلق الساعه و 
غیر کارشناسی بانک مرکزی در ایجاد پیمان سپاری برای این کالای استراتژیک 
و ملی بعد تحریم امریکا بود که باعث شد صادرکنندگان ریسک بالای تعهد 
ارزی را نپذیرفته و در نتیجه صادرات فرش ایران که در سال ۹۷ به حدود ۵۰۰ 

میلیون دلار رسیده بود، به ۵۰ میلیون دلار کاهش پیدا کند.

كاهش
۹۰درصدیصادرات
فرشدستباف

شرکت سهامی فرش دستباف

سید مهدی میر اشرافی  معاون وزیر اقتصاد  و رئیس کل گمرک از پیش بینی ۶ هزار 
میلیارد تومان معافیت گمرکی، عوارض و مالیات ارزش افزوده برای نوسازی خطوط 
تولید خبر داد. وی در گفتگو با فارس با اشاره به وضعیت درآمد گمرک در سال ۹۸ 
اظهار داشت: طبق قانون بودجه سال گذشته، ۱۶ هزار میلیارد تومان درآمد گمرکی 
پیش بینی شده بود که از این رقم توانستیم بیش از صد درصد آن را محقق کنیم. از 
معدود سال هایی است که گمرک توانسته درآمد های گمرکی را طبق قانون بودجه به 
صورت کامل محقق کند. ایشان در مورد اعطای معافیت های گمرکی در سال ۹۸ 
تصریح کرد: یکی از اقدامات گمرک که در رونق تولید بســیار مؤثر است اعطای 
معافیت های گمرکی بوده و سال گذشته بیش از ۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان معافیت 
گمرکی برای واردات خطوط تولید و ماشین آلات به تولیدکنندگان داده شده است که 
کمک بزرگی در جهت کاهش تولید محسوب می شود و امسال نیز بالغ بر ۶ هزار 
میلیارد تومان معافیت ۱۰۰ درصدی گمرکی در نظر گرفته شده است. این معافیت 
مربوط به حقوق گمرکی، عوارض و مالیات ارزش افزوده است که تولیدکنندگان 

می توانند با این تسهیلات و مزیت خطوط تولید خود را از نوسازی و بازسازی کنند.

۶هزارمیلیاردتومان
معافیتگمركیبرای
نوسازیخطوطتولید

سید مهدی میر اشرافی

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: علاوه بر 
موضوع عدم بازگشــت ۸/۴ میلیارد دلار ارز تخصیص یافته به تامین کالاهای 
اساسی ۳۰ میلیارد دلار اعتبار هم بدون مشخص بودن سازوکار تخصیص آن به 
تنظیم بازار ارز اختصاص یافته که از قوه قضائیه می خواهم به این موضوع ورود پیدا 
کند. وی گفت: ســال ۹۶ اعتباری معادل ۳۰ میلیارد دلار برای تنظیم بازار ارز 
تخصیص یافت که هیچ نتیجه ای هم در پی نداشت و به دنبال امضا و اجرای برجام 
۳۴ میلیارد دلار از دارایی های ما آزاد شد که ۳۰ میلیارد دلار آن برای تنظیم بازار 
ارز اختصاص یافت و سازوکار قانونی تخصیص این میزان اعتبار برای تنظیم بازار ارز 
مشخص نیست که آیا این کار با مجوز شورای پول و اعتبار بوده یا خیر و یا اینکه 
نحوه تخصیص آن به چه شکل بوده حواله بوده یا گشایش کار و  همانطور که گفتم 
از محل اجرای برجام ۳۴ میلیارد دلار از دارایی ما آزاد شد که ۳۰ میلیارد دلار آن 
اینگونه هزینه شده که هیچ نتیجه ای هم در پی نداشته و سود آن تنها به جیب 
دلالان رفته است و دولت باید در قبال این موضوع به طور جد به مردم پاسخگو 

باشد و از قوه قضائیه می خواهم به این موضوع ورود پیدا کند.

ورودقوهقضائیهبه
موضوع3۰میلیارددلار
اعتبارتنظیمبازارارز

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی

بر اساس اعلام صندوق بازنشستگی کشوری، ثبت نام اینترنتی وام ۷ میلیون تومانی 
بازنشستگان کشوری از دیروز آغاز شده است و بر همین اساس بازنشستگان و موظفین 
مشترک صندوق بازنشستگی کشوری می توانند به مدت یک ماه از اول اردیبهشت 
۱۳۹۹ با توجه به شرایط و ضوابط درج شده در سامانه ثبت نام  کنند. همچنین پس از 
اعلام اسامی متقاضیان واجد شرایط، مبلغ وام بر اساس اولویت تعیین شده به شماره 
حساب متقاضی نزد بانک صادرات ایران واریز خواهد شد. مبلغ وام ۷ میلیون تومان با 
اقساط ۳۶ ماهه و کارمزد ســالانه ۴ درصد است. طبق اعلام صندوق بازنشستگی 
کشوری، ضوابط و شرایط دریافت وام مذکور عبارت است از: مبلغ وام ۷۰ میلیون ریال 
است و فقط به حساب متقاضی در بانک صادرات که در سیستم احکام درج شده و از این 
حساب حقوق بازنشستگی- وظیفه دریافت می کنند واریز خواهد شد، پرداخت اقساط 
وام ۳۶ ماهه با کارمزد سالانه ۴ درصد اســت، متقاضیانی که از تاریخ صدور حکم 
بازنشستگی آنها کمتر از یک سال گذشته مجاز به ثبت نام نیستند، وراث ذکوری که تا ۳ 
سال آینده از لیست وظیفه بگیری حذف می شوند مجاز به ثبت نام نیستند، متقاضیانی 

که حکم ترمیم سال جاری برای آنان صادر نشده است مجاز به ثبت نام نیستند..

ضوابطوشرایط
دریافتوام۷میلیون
تومانیبازنشستگان

صندوق بازنشستگی

 محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی گفت: تا پایان 
سال ۱۳۹۸ عملیات ساخت دست کم ۲۱۸ هزار و ۵۲ واحد مسکونی آغاز شده که 
معادل ۵۴ درصد کل پروژه است و در قالب طرح اقدام ملی تولید و عرضه ۴۰۰ هزار 
واحد مسکونی، که بیش از نیمی از پروژه را شامل می شود ودر بخش مشارکت 
حدود ۹۷ هزار واحد مسکونی آغاز شده که از این تعداد ۵۸ هزار و ۲۱۳ واحد در 
مرحله ساخت و ۳۸ هزار و ۴۴۸ واحد در مرحله آماده سازی زمین قرار دارند و در 
قالب فروش اقساطی ۹۹ ساله نیز ساخت ۵۸ هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی شروع 
شده است و همچنین ۹۶۱۲ فقره تسهیلات ساخت به متقاضیان واجد شرایط که 
دارای زمین هستند، پرداخت شده تا اقدام به ساخت و ساز کنند و از سوی دیگر در 
برخی شهرهای کوچک و متوسط در قالب ساخت گروهی مسکن، زمین برای 
احداث حدود ۱۷ هزار و ۵۰۰ واحد تامین و به متقاضیان واگذار شده تا خودشان با 
نظارت بنیاد مسکن بسازند و برای ساخت ۲۴ هزار و ۱۵۵ واحد مسکونی، زمین در 
اختیار تعاونی ها و بخش خصوصی قرار گرفته است. البته شرط دولت این است که 

تعاونی ها عملیات ساخت را در اسرع وقت انجام دهند. 

آمادهشدن1۷هزارو
۵۰۰مسكنملی
برایواگذاری

 محمود محمودزاده

مسعود خوانساری رئیس اتاق بازرگانی تهران در واکنش به معدوم سازی جوجه های 
یک روزه گفت: احتمالا چند ماه آینده نتیجه معدوم سازی ، باعث کمبود مرغ در بازار 
خواهد شد و افزایش قیمت مرغ برای مصرف کننده رقم می خورد.به گزارش تسنیم، 
وی در واکنش به خبر معدوم سازی جوجه های یک روزه در پیام توئیتری نوشت: چند 
روزی اســت کلیپی در مورد از بین بردن جوجه های یک روزه در فضای مجازی 
منتشرشده و دیدن این صحنه ها مردم را آزرده خاطر کرده است. متأسفانه بازار مرغ 
تابع عرضه و تقاضا نیست بلکه به دلیل گذاری دولتی کاملا تحت تأثیر نظام غیررقابتی 
قرار دارد.وی در ادامه این پیام خاطرنشان کرد:در حال حاضر به خاطر کاهش قیمت 
مرغ و افزایش قیمت خوراک پرورش جوجه برای مرغدار صرفه ناپذیر شــده و 
معدوم سازی صورت گرفته است و احتمالا چند ماه آینده نتیجه معدوم سازی امروز، 
باعث کمبود مرغ در بازار خواهد شد و افزایش قیمت مرغ برای مصرف کننده رقم 
می خورد.ایشان در پایان این پیام راهکار این مشکل را این دانست که دولت دست از 
دخالت برداشته و اجازه دهد بازار تحت نظر تشکل های مربوطه روند منطقی را طی 

کند، در این صورت شاهد این نوع معدوم سازی ها یا افزایش قیمت نخواهیم بود.

نتیجهمعدومسازی
جوجههاییکروزه،
گرانیمرغ

مسعود خوانساری

شاخص کل بورس تهران با انتشار خبر فریز نرخ سود بانکی در سطح 
۱۵ درصد، دوباره دوپینگ کرد و با ۲.۸ درصد رشد به مرز ۷۱۰ هزار 
واحد رســید. با این مقداررشــد ارزش کل بازار ســهام ایران برای 
نخســتین از مرز ۲۰۰ میلیارد دلار عبور کرد و هــم ردیف بورس 
استانبول، به سی امین بورس بزرگ دنیا تبدیل شد. از سه ماه پیش 
که بانک مرکزی از آغاز عملیات بازار باز خبر داد زمزمه های کاهش 
نرخ سود هم به گوش می رســید تا این که در هفته جاری بالاخره 
بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار تصمیم گرفتند نرخ سود بانکی را 
برای همه بانک ها در محدوده ۱۵ درصــد فریز کنند. این تصمیم 
بزرگ، یک پیام آشکار برای بازار سرمایه دارد و آن هم رشد مضاعف 
بازار سهام است زیرا  بازار سهام بازده خود را با بازده بازار بدون ریسک 
تنظیم می کند به این ترتیب اعمال سیاست جدید پولی، بخشی از 
نقدینگی حبس شده در بازارپول  و سیستم بانکی را به سمت بازار 

سرمایه سرازیر خواهد کرد.

بورسایران2۰۰
میلیارددلاریشد

سازمان بورس اوراق بهادار
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رئیسمجلس
نباید

دررأسامور
باشد

رییس سازمان خصوصی ســازی گفت: بر اساس 
پیش بینی های صورت گرفته تا اواسط اردیبهشت 
ماه مجموعه ایمیدرو  به صورت شرکت سهامی عام در 
بازار سرمایه پذیرش و کشف قیمت خواهد شد. در این 
زمینه  مهدی کرباسیان  رئیس اسبق ایمیدرو افزود: 
در کشور ما دو سازمان توسعه ای اصلی یعنی سازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران) ایدرو( و ایمیدرو وجود دارند که اولی، سال ها پیش 
از انقلاب به وجود آمده و سوابق درخشانی در توسعه صنعتی کشور داشته و از جمله 
فعالیت های آن احداث کارخانجات ماشین سازی و تراکتور سازی و سایر پروژه های 
توسعه ای بزرگ قابل اشاره است و ایمیدرو در سال ۷۹ با الگو گرفتن از ایدرو و با قانون 
مجلس تصویب و عملیاتی شد و در همین مدت زمان کوتاه ۲۰ ساله توانسته پروژه های 
متعددی در حوزه معدن از جمله پروژه عظیم سنگان، آلومینیوم جاجرم، طلای 
زرشوران، فولاد هرمزگان و سایر پروژه ها را به نتیجه برساند و توسعه بخش معدن و 
صنایع معدنی کشور را رقم بزند. ایشان ، به وجود سازمان های توسعه ای از این دست 
حتی در کشورهای پیشرفته ای همچون ژاپن اشاره کرد که به عنوان بازوی عملیاتی 
و اجرایی دولت عمل کرده و در جاهایی از داخل یا خارج کشور که ضرورت داشته 
باشد، با دارا بودن سودآوری طولانی مدت یا حتی ریسک بالا ورود می کنند. وی 
ادامه داد: به عنوان مثال در زمینه عملیات اکتشاف، ایمیدرو طی مدت سه سال حدود 
۲۷۰ هزار کیلومتر مربع عملیات اکتشافی به انجام رسانید، این در حالی است که 
طی ۹۰ سال گذشته همواره به بخش خصوصی اجازه ورود به اکتشاف داده شده بود 
اما به دلیل ریسک بالا و سرمایه گذاری سنگین نمی توانستند به خوبی عمل کنند. 
ایشان، بر لزوم وجود سازمان های توسعه ای همچون ایمیدرو در ایران که کشوری 
در حال توسعه است تاکید کرد و گفت: این سازمان ها باید حتماً دولتی باقی مانده و 
دولت از آنها حمایت کند و در دولت حتماً دلایلی برای ورود به بورس عنوان شده که 
از جمله آنها می تواند نیاز به نقدینگی برای تامین کسری بودجه سنگین یا سایر دلایل 
مطرح باشد، پیش از این نیز مصوبه دیگری در دست اقدام بود که مقرر بود سهام 
اصلی فولاد مبارکه یا مس سرچشمه را در بورس عرضه کنند. وی اظهار داشت: این 
اقدام و ورود ایمیدرو به بورس می تواند استراتژی بلندمدت توسعه ای این سازمان 
توسعه ای را زیر سوال ببرد، زیرا وقتی وارد بورس شده و سهامداران غیردولتی پیدا 
کند، هیچ کس در پروژه های دارای ریسک بلندمدت ورود نخواهد کرد که نمونه آن 
فعالیت های توسعه معادن یا استفا ه از فناوری های جدید است و به نظر می رسد این 
تصمیم، تصمیمی عجولانه و غیر کارشناسی بوده و به طور قطع به آینده توسعه معدن 
و صنایع معدنی کشور ضربه می زند و اشکالات جدی دارد و ممکن است با دلایلی 
همچون شفاف سازی بخواهند موضوع رفتن به سمت بورس را توجیه کنند، اما 
پرسش اینجاست آیا شرکت های مختلف بورسی که از زیر نظر دولت خارج شدند، 
امروز سلامت عمل کرده و شفاف شده اند یا فقط از زیر نظر سازمان های نظارتی 

خارج شده و به صورت خصوصی فساد و عدم شفافیت در آنها اتفاق می افتد؟
ایشان  ابراز امیدواری کرد که دولت در این اقدام و تصمیم خود تجدید نظر کند.

واکنشسرانقوابهموضوعمعدومسازیجوجهها:گفتگو

جوجهکُشیغیرقانونیوغیرشرعیبود
یکی از رازهای مگوی صنایع طیور در دنیا، معدوم سازی 
بخشی از جوجه های یک روزه و استفاده از آن برای تولید 
خوراک برای همان صنعت است، اما اخیراً این اقدامات 
در کشــور ما به صورت علنی با پخش تصاویر آن در 
شبکه های اجتماعی انجام شده است. تصاویری که در 
شبکه های اجتماعی پخش شده، نشان می دهد که 
هزاران جوجه یک روزه زنده، در زمین دفن می شوند، 
این امر علاوه بر آنکه به محیط زیست ضربه زده و باعث 
هدر رفت سرمایه ملی می شوند، عاملی برای جریحه دار 
شدن اذهان عمومی نیز شده به همین منظور رئیس 
جمهور به وزیر اطلاعات دســتور داد نسبت به اقدام 
غیرقانونی و غیر اخلاقی از بین بردن جوجه های یک 
روزه سریعا رسیدگی شود و عاملان آن تحت تعقیب 
قرار گیرند، از طرف دیگر رئیس قوه قضائیه نیز نسبت به 
این موضوع واکنش نشان داده است. حجت الاسلام و 
المسلمین سید ابراهیم رئیسی،      رئیس قوه قضائیه 
گفته است: »سازمان بازرسی به موضوع جوجه کشی 
ورود کرده است. جوجه کشی هم اقدام غیرقانونی بود 
هم غیرشرعی هم غیراخلاقی؛ توجیهات برخی متولیان 
امر هم غیرقابل قبول و بدتر بود. اینکه چنین اقدامی رویه 
بوده است مطلقاً قابل قبول نیست.« وی در ادامه افزود: 
»اقتصاد سلامت بالاخص درحوزه غذا و دارو نیازمند 
مدیریت و نظارت بهینه است. برای کالاهای کشاورزی 
بایــد به موقع تدبیر کرد؛ هم بربازار تولید هم توزیع و 
مصرف باید نظارت شود و درسال جهش تولید نظارت 

و شفافیت باید تشدید شود.«
        جوجه کُشی ممنوع شد

محمدرضا صدیق پور دبیر انجمن جوجه یک روزه نیز با 
بیان اینکه به تولیدکنندگان اعلام شده به هیچ عنوان 
مجاز به معدوم کردن جوجه های تولیدی نمی باشند 
گفت: »پرونده هــای متخلفان در دادگاه بررســی 
می شود.« به گزارش اعتبار به نقل از فارس، وی در پاسخ 
به این ســوال که آخرین اقدامات شما در باره تولید 
جوجه های یک روزه و آنچه که پیش از این جوجه کشی 
را متوقف کرده اید گفت: »به مزرعه مرغ مادری که با 
مصوبه انجمن همکاری ننموده و اقدام به تولید جوجه 
یک روزه کرده بودند اطلاع داده شد، به هیچ عنوان مجاز 
به معدوم نمودن جوجه های تولیدی نمی باشند و در 
صــورت انجام این موضــوع و به لحاظ حفظ حقوق 
حیوانات تمامی عواقب آن برعهده شرکت های خاطی 

می باشد«.وی در نامه ای جدید به مرغداران اعلام کرده 
است: 

» متاسفانه افرادی با دلایل سیاسی مغرضانه سعی در 
بهره برداری سیاســی از موضوع حذف تخم مرغ در 
دستگاه سِتِر انجام دادند و در شبکه های خارجی معاند 
موضــوع را به عنوان معدوم نمودن جوجه ها نمایش 
داده اند.« صحبت های این مسئول در نمایشی خواندن 
معدوم سازی جوجه ها در حالی است که پیش از این 
مسئولان داخلی هم آن را تایید کرده و معدوم سازی را 
یــک روال معمول نه تنها در داخل، بلکه در تمام دنیا 

خوانده اند.
       انحصار، صنعت مرغداری را زمین می زند

روح الله ایزدخواه منتخب مردم تهران در مجلس یازدهم 
گفت: زمانی که به غذای سگ هم ارز داده می شود، پس 
مشــکل مرغداران عدم تأمین ارز نیســت، مشکل 

انحصاری است که به ویژه در بخش واردات خوراک و 
کشتارگاه ها وجود دارد.به گزارش فارس  وی  در رادیو 
اقتصاد در واکنش به صحبت های مرغداران و مسئولان 
این صنعت مبنی بــر این که عدم اختصاص ارز برای 
واردات خوراک باعث شــده تولیدکنندگان جوجه 
یک روزه اقدام به معدوم سازی آن ها کنند، گفت: درد این 
صنعت عدم اختصاص ارز نیست. زمانی که کشور به 
غذای سگ هم ارز می دهد، پس می تواند برای واردات 
خوراک دام هم ارز اختصاص دهد. وی گفت: »مشکل 
صنعت مرغداری کشور، شبه انحصار ها است که در 
بخش های مختلف این صنعت به ویژه واردات خوراک 
طیور و کشتارگاه ها وجود دارد.« ایشان افزود: صنعت 
مرغداری رشد خود را           انجام می دهد، اما شبه انحصارها 
و ضعف ساختارهایی که در این صنعت وجود دارد باعث 
می شود سود این بخش تنها به جیب عده ای خاص برود.  
وی با بیان این که دست مرغدار زیر ساتور کشتارگاه ها 
است،  گفت: زمانی شاهد هستیم که ۳۰۰ مرغدار تولید 
خود را           به یک کشــتارگاه می برند و یا برخی زمان ها 
مرغداران از یک استان به کشتارگاه استان دیگر می برند 
و دلیل آن وجود واسطه ها و دلالان این بخش است که 
انحصار ایجاد کرده اند.وی همچنین با بیان وجود انحصار 
در تأمین دان مرغ گفت: واردات خوراک در دســت 
عده ای خاص است. ۸۰ درصد واردات خوراک را           افراد 
انحصارگر انجام می دهند و این انحصار و شبه انحصار در 
صنعت مرغداری است که این بخش را           به زمین می زند.

وحیدشقاقیشهری:

دولتوبانكهاعاملاصلی
رشدنقدینگیهستند

وحید شقاقی شهری، اقتصاددان و استاد دانشگاه 
در مصاحبه با »فرهیختگان« عواملی چون 
»کاهش رشد بدهی دولت به بانک مرکزی«، 
»منضبط کردن سیســتم بانکی«، »عمق 
بخشیدن به بازار سرمایه« و »کنترل نرخ سود 
بانکی« را از مهم ترین عوامل کنترل رشــد 
نقدینگــی عنوان کــرد. وی درمورد ماهیت 
نقدینگی و رابطه آن با دیگر مولفه های کلان اقتصادی گفت: »نقدینگی ذاتا 
فرصت نبوده و تهدیدی هم محسوب نمی شود و درواقع نمی توان به طور قطع 
از مضر یا لازم بودن آن صحبتی کرد و تنها با بررسی ساختارها و کارکردهای 
اقتصادی است که می توان عملکرد، نقش و اثرگذاری آن را مشخص کرد؛ مانند 
زمانی که با درست کار کردن مکانیسم بدن انسان غذا می تواند انرژی زا و مفید 
باشد، درصورت کارکرد درست ساختارهای اقتصادی نیز نقدینگی می تواند 
مفید واقع شود و درحالت برعکس آن قطعا مضر خواهد بود. این ادبیات در 
تجربیات جهانی و داخلی هم صدق می کند، به طوری که در برخی کشورها 
نقدینگی منجر به رشد تولید شده و در جایی دیگر افزایش قیمت ها را رقم زده 
است. درحال حاضر نسبت نقدینگی به تولید در کشور ما حدود ۸۰درصد است 
که در برخی کشورها این میزان به ۱۰۰ یا ۱۲۰درصد نیز می رسد. تولید ناخالص 
داخلی در کشور ما حدود ۳۰۰۰هزار میلیارد و حجم نقدینگی نیز تقریبا ۲۵۰۰ 
هزار میلیارد است، براساس همین آمار رشد نقدینگی در سال گذشته ۲۸درصد 
و رشــد اقتصادی با احتساب نفت در کشــور ما حدود ۷درصد و بدون آن 
صفردرصد بوده است، لذا همین اعداد نشان می دهد این رشد نقدینگی به رشد 
اقتصادی و تقویت تولید کمکی نکرده است و می توان در آینده شاهد بار تورمی 

آن بود.«

مجلسدهمکمترینمیزانقانونگذاریرا
بهنامخودثبتکرد

آمار قانون های ابلاغ شده به دولت در طول مجالس قبل نشان می دهد که مجلس 
دهم کمترین کارکرد را در حوزه قانونگذاری در میان مجالس دهگانه داشته 
است. علی اصغر یوسف نژاد، عضو هیأت رئیسه مجلس  با اشاره به عملکرد 
مجلس دهم در طول چهار سال گذشته گفت: مجلس دهم در طول مدت 
کاری خود ۱۷۵ مصوبه را به عنوان قانون به دولت ابلاغ کرده که از این میان 
سهم طرح های نمایندگان ۶۹ مورد و سهم لوایح دولت ۱۰۶ مورد بوده است. 
وی افزود: در طول این چهار سال ۷۱۶ مورد طرح و لایحه اعلام وصول شده 
کــه ۴۸۳مورد آن طرح و ۲۲۱ مورد آن لایحه بوده و ۱۲ مورد هم طرح های 
مربوط به شورای عالی استان ها بوده است از میان ۷۱۶مورد طرح و لایحه اعلام 
وصول شده در طول مدت مجلس دهم، ۶۲۸ مورد آن به صورت عادی بوده، 
۷۰ مورد به صورت یک فوریتی، ۱۷ مورد به صورت دوفوریتی مطرح شده، 

یک مورد هم البته طرح سه فوریتی داشتی.

  عباس بهزاد دادستان انتظامی  مالیاتی بهمن ماه سال 
۹۸ در نامه ای به رئیس کل بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران اعلام کرد کارکنان بانک ها و موسسات 
مالــی در ارتکاب جرم مالیاتی در صورتی که گزارش 
نکنند حداقل مجازات مباشر جرم محکوم می شوند. 
در این نامه آمده اســت: همان گونه که مستحضرید 
مســتفاد از ماده ۲۷۶ قانون مالیات های مستقیم، 
چنانچه هریک از کارکنان بانک ها و موسسات مالی و 
اعتباری در ارتکاب جرم مالیاتی معاونت نمایند و یا 
تخلفــات صورت گرفته را گــزارش نکند به حداقل 
مجازات مباشر جرم محکوم می شوند.  در ادامه این نامه 
آمده است: از طرفی به استناد قوانین و مقررات موضوعه 

از جمله ماده ۷۶ قانون آیین دادرسی کیفری، هرگاه 
مقامات و  اشخاص رسمی از وقوع یکی از جرائم غیرقابل 
گذشــت در حوزه کاری خود مطلع شوند، مکلفند 

موضوع را فوری به دادستان اطلاع دهند.
در همین زمینه، محمود علیزاده، معاون سازمان امور 
مالیاتی در مورد مشــمولان نصب صندوق مکانیزه 
فروش و ثبت کارتخوان های مالیاتی گفت: از ابتدای 
ســال ۹۹ اصناف و گروه های فراخوان شــده مکلف 
هستند رویدادهای مالی خود را در سامانه مالیاتی ثبت 
کنند و اگر این اتفاق رخ ندهد مشمول جریمه خواهند 
شد. در پاسخ به این سؤال که در شرایط کرونا امکان 
ثبت نام وجود نداشت، بیان کرد: ثبت نام یا عدم ثبت نام 

ارتباطی با مسئله کرونا نداشت چرا که آخرین مهلت 
مربوط به دی ماه بود و آن موقع ویروس کرونا مطرح 
نبود. این اقدام به موجب قانون از ابتدای سال ۹۹ اجرایی 
خواهد شــد و همه گروه ها مکلف هستند تا از پایانه 
فروشگاهی و پوز استفاده کرده و تمام رویدادها امر دخل 
و خرج و هزینه ها و سایر مباحث را ثبت کنند تا مشمول 

جریمه نشوند. معاون حقوقی و فنی سازمان امور مالیاتی 
در مورد جلســه با نظام پزشکی و حمایت مالیاتی از 
پزشکان تصریح کرد: در این راستا یک جلسه گذاشتیم 
اما در مورد بسته حمایتی مالیاتی تصمیمی گرفته نشد.  
وی افزود: پزشکانی که طبق بند یک تبصره۶ بودجه 
تمکین کرده باشند سازمان امور مالیاتی تمهیدات و 
تسهیلاتی را همان طور که بقیه اصناف و گروهها اعطا 
می کند به این افراد نیز خواهد داد. باید توجه داشت که 
مابقی نیز باید به قانون تمکین کنند و انتظار تسهیلات 
نیز نداشته باشند. سامانه سازمان مالیاتی باز است و 
درصورتی کــه مودیان موفق به ثبت نام نشــده اند 

می توانند اقدام کنند.

کارکنانبانكهابایدجرائممالیاتیرادرصورتاطلاعافشاکنند

هفتهنامهاقتصادیایران

ورودایمیدروبهبورساقدامی
عجولانهوغیرکارشناسیاست
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 محمد اسلامی  وزیر راه و شهرسازی گفت: بنا داریم تا پایان سال جاری ۵۸۰ کیلومتر 
آزادراه به کشور اضافه کنیم. سال گذشته ۶۰ کیلومتر آزادراه  ساخته شد اما امسال 
می خواهیم آن را ۱۰ برابر کنیم. وی با بیان اینکه هم اکنون ۲۴۴۰ کیلومتر آزادراه در 
کشور داریم، افزایش حدود ۶۰۰ کیلومتر آزادراه را معادل ۲۵ درصد کل آزادراه های 
موجود اعلام کرد و افزود:  بر اســاس این برنامه امســال ۸۴۷ کیلومتر بزرگراه به 
بزرگراه های کشور اضافه خواهد شد که خود رکورد جدیدی است. در بحث راه های 
روستایی احداث حدود ۲ هزار کیلومتری را که وعده داده بودیم، انجام خواهیم داد.  
ایشان با اشاره به حمل و نقل ریلی گفت: در بحث ریل امکان بهره برداری از ۴۰۰ تا 
۱۰۰۰ کیلومتر خط آهن تا مردادماه سال آینده وجود دارد، ضمن اینکه امسال ۴۰۰ 
کیلومتر دیگر خط دوم  راه آهن به خطوط ریلی اضافه خواهد شد تا راندمان جابه جایی 
را در راه آهن افزایش دهیم و ما این پروژه ها را در قالب بودجه مصوب که در بودجه ۹۹ 
کشور برای مان در نظر گرفته شده است تعریف کرده ایم، البته برای برخی پروژه ها مانند 
راه آهن زاهدان- چابهار با اجازه رهبر معظم انقلاب قرار شد از منابع صندوق توسعه ملی 

برداشت شود و الان قسط اول آن را دریافت کرده ایم و این پروژه کاملا فعال است.

بهرهبرداریاز4۰۰تا
1۰۰۰كیلومترخطآهن
تامرداد14۰۰

محمد اسلامی

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: در حال حاضر 
تقاضاهای زیادی از سمت اروپا، روسیه و کشور های اطراف برای واردات کیت 
تشخیص کرونا از ایران وجود دارد.  وی در گفت وگو با خبرنگار حوزه فناوری 
گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، درباره صادرات محصولات در 
حوزه کرونا اظهار کرد: ما در حال حاضر در برخی از اقلام توانسته ایم نیاز داخل 
را برطرف کنیم و ظرفیت صادرات داریم؛ در برخی از موارد مجوز های صادرات 
هم اخد شده است. او با اشاره به صادرات کیت های تشخیص کرونا، گفت: 
کیت های تشخیص کرونا جزء اقلامی است که اگر وزارت بهداشت تایید کند 
می توانیم آنها  را صادر کنیم. در حال حاضر سه شرکت دانش بنیان تاییدیه 
cu اروپا را کســب کرده اند و تقاضاهای زیادی از ســمت اروپا, روســیه و 
کشــور های اطراف وجود دارد و این فرصت خوبی برای بازاریابی تولیدات 
شرکت های دانش بنیان است. ستاری بیان کرد: در این هفته باید تعیین 
تکلیف و در صورت رفع نیاز داخل، اقدامات لازم برای صادرات این اقلام انجام 

شود.

درخواستكشورهای
اروپاییبرایواردات
كیتازایران

سورنا ستاری

سید پرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان از اختصاص ۳۰۰ میلیارد تومان تسهیلات 
قرض الحسنه برای پرداخت وام بدون سود به اقشار آسیب پذیر خبر داد و  از اسفندماه 
سال گذشته اقدامات خود را برای اقشار آسیب پذیر آغاز کرده ایم به طوری که ضمن 
هماهنگی که با شهرداری تهران داشتیم، برای دستفروشان، کودکان کار و افراد تحت 
پوشش سازمان بهزیستی و کمیته امداد نیز تسهیلاتی را در نظر گرفته ایم و این روند 
ادامه دارد و ۲ هفته قبل ما به همه کولبران استان های آذربایجان غربی، کردستان و 
کرمانشاه کارت هدیه یک میلیون تومانی دادیم و این روند در حال انجام است. همچنین 
ضمن هماهنگی با استاندار هرمزگان برای ملوانانی که با قایق فعالیت می کنند با توجه 
به اینکه در ایام نوروز فعالیت آنها تعطیل بود، به ۳۱۵۰ نفر از آنان کارت هدیه خرید یک 
میلیون تومانی دادیم و مشابه این کار را برای این افراد در بوشهر انجام داده ایم به طوری 
که برای همه ساکنان جزایر هرمز، لارک و هنگام که ۲۱۵۰ خانوار هستند، این کارت 
هدیه در نظر گرفته شد؛ ضمن اینکه در جزیره قشم نیز برای افراد ساکن این منطقه که 
جزو مددجویان کمیته امداد هستند این کارت ه دیه در نظر گرفته خواهد شد. وی با 

بیان اینکه همه کمک هایی که از آن نام برده ایم به صورت بلاعوض پرداخت می شود

اختصاص3۰۰
میلیاردتومان
تسهیلات

سید پرویز فتاح



بانک ملت با ارائه طرحی با عنــوان پرداخت ویژه، این امکان را برای ســازمان ها و 
شرکت های مختلف فراهم کرده است تا بدون نیاز به طی کردن مراحل صدور چک، 
پرداخت وجه از حساب آنها به غیر صورت گیرد و این خدمت نوعی دستور پرداخت 
است که به کمک آن سازمان یا شرکت متقاضی بدون نیاز به طی کردن مراحل صدور 
چک، امکان پرداخت وجه از حساب خود به غیر را فراهم می کند.این طرح، به منظور 
استفاده از این خدمت باید سازمان متقاضی ضمن تخصیص کد شناسه منحصر به فرد 
به ذی نفع، دیگر مشخصات وی را )نام و نام خانوادگی، شماره شناسنامه، کد ملی و نام 
پدر( همراه مبلغ موردنظر جهت پرداخت به بانک ارائه کند.  در این صورت ذی نفع 
می تواند صرفا با مراجعه به هر یک از شعب بانک ملت و ارائه کارت ملی و دستور 
پرداخت صادره توسط سازمان، وجه مورد نظر را دریافت کند از جمله مزایای طرح 
پرداخت ویژه می توان به درصد اطمینان بالاتر نسبت به سایر روش های پرداخت، امکان 
صدور دســتور پرداخت بدون محدودیت در تعداد و بدون نیاز به صدور چک، رفع 
مشــکلات ناشــی از وجود امضاهای مختلف در هنگام صدور چک و امکان ارائه 

گزارش های متنوع در سطوح دسترسی مختلف اشاره کرد.

امكاندستور
پرداختهاینامحدود
سازمانی

بانک ملت

سیدمجید صدری مدیرعامل شرکت مخابرات ایران با تشریح مجموعه فعالیت ها به 
منظور تجهیز اینترنت خانگی به VDSL در سراسر کشور گفت: ظرفیت سازی 
تبدیل ۲۴۸ هزار پورت اینترنت پرسرعت و واگذاری به ۶۲ هزار مشترک در تهران 
 VDSL انجام شده است و فرآیند تکمیل زیرساخت ها در مراکز مخابراتی جهت ارائه
به مشتریان به صورت شبانه روزی در حال انجام است و در تلاشیم با ارائه اینترنتی با 
حداقل چهار برابر سرعت فعلی، علاوه بر تامین رضایت مشتریان، در توسعه و 
پیشرفت کسب و کارهای مبتنی بر اینترنت و استفاده عمومی از پهنای باند پرسرعت 
که نیاز جامعه امروز است، نقش خود را به خوبی ایفا کنیم. وی  از برنامه ریزی کلی 
برای اجرای جایگزینی اینترنت VDSL به عنوان نسل جدید اینترنت خانگی به 
جای سرویس ADSL در کل کشور گفت: با حمایت های وزیر ارتباطات و کوشش 
جهادی کارکنان تلاشگر شرکت مخابرات ایران، فرآیند نصب تجهیزات در مناطق 
دارای امکانات با سرعت مطلوبی در حال انجام است و در تلاشیم به زودی گستره 
پوشش VDSL را به سطح کشــوری تبدیل کنیم و تاکنون ۱۵۰هزار مشترک 

مخابرات ایران در تهران درخواست ارتقا داده اند.

واگذاریاینترنت
پرسرعتبه۶2هزار
شهروندتهرانی

سیدمجید صدری

علیرضا صالح، رئیس سازمان خصوصی سازی برای آزادسازی سهام عدالت 
منتظر نامه رهبری هستیم به محض اینکه اجازه داده شود این کار را دنبال 
خواهیم کرد. وی درباره زمان آزاد سازی سهام عدالت گفت: برای این کار منتظر 
اجازه رهبری هستیم به محض اینکه این اجازه داده شــود فوراً برنامه ها را 
می چینیم و این کار را دنبال می کنیم و به محض اینکه این سازوکار تأیید شود 
ما ارزش هر سهم را تعیین می کنیم. چراکه قیمت بورس نوسان دارد و مبنای 
زمانی برای تعیین ارزش هر سهم، روزی است که نامه نهایی شود؛ بنابراین 
نمی توان عددی قطعی گفت اما در حال حاضر ارزش فعلی به بیش از ۸ برابر 
رسیده است به گزارش اعتبار به نقل از مهر با توجه به اینکه رهبری در ابتدا 
خواستار تشکیل سهام عدالت بودند، در این راستا رئیس جمهور و وزیر اقتصاد 
برای کسب اجازه از ایشان جهت آزادسازی سهام عدالت نامه نوشته اند و ما 
منتظر پاسخ این نامه هستیم. یعنی ممکن است اصلاً به مجلس شورای اسلامی 
نرسد و از طریق اجازه نامه مقام معظم رهبری این کار را انجام دهیم و تا پایان 

آبان ماه سهام عدالت را آزادسازی خواهیم کرد.   

آزادسازی
سهام
عدالت

علیرضا صالح

نظر به اینکه در روزهای اخیر تعدادی افراد سودجو با استفاده از نام و برند بانک ملی 
ایران برای پیشبرد اهداف خود، اقدام به راه اندازی کانال در تلگرام کرده اند، این بانک 
اعلام می دارد در راستای حفظ منافع ملی هیچ گونه فعالیتی در تلگرام ندارد.به گزارش 
روابط عمومی بانک ملی ایران، متاسفانه اخیرا تعدادی کانال در تلگرام با قرار دادن نام و 
لوگوی این بانک در پروفایل، راه اندازی شده و با وعده پرداخت وجه به ازای اضافه 
کردن کاربر، فعالیت می کنند.این در حالی است که فعالیت این بانک در تلگرام در 
راستای پاسداشت منافع ملی و با هدف حرکت در مسیر "حمایت از کالای ایرانی" از 
مدت ها پیش و بعد از فیلتر شدن تلگرام متوقف و پیام رسان  بله جایگزین آن شده 
است.شایان ذکر است از فروردین ماه سال ۹۷ گروه رسانه ای بانک ملی ایران فعالیت 
خود را در »بله« آغاز کرده و اطلاع رسانی درباره اخبار و  مطالب مربوط به بانک در این 
پیام رسان انجام می شود.  خبر نادرست »فعالیت تلگرامی بانک ملی ایران« در یکی از 
شبکه های استانی نیز درج و منتشر شده بود که مراتب از سوی حراست بانک پیگیری 
و با درج اصلاحیه خبر در این شــبکه، اطلاع رسانی صحیح و شفاف سازی اذهان 

عمومی صورت گرفت.

بانکملیایرانفعالیتی
درتلگرامندارد

بانک ملی ایران

مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک آینده به منظور تعیین حسابرس 
مستقل و بازرس قانونی و انتخاب روزنامه کثیر الانتشار بانک با حضور بیش از۵۵ 
درصد سهامداران برگزار شد. این جلسه با ریاست شعبان مرادی و حضور یدالله 
زحمتکش به عنوان منشی جلسه و مهران صمصامی و جمشید اقبال پور ناظران 
جلسه ، در سالن همایش موسسه اندیشه معین و ضمن رعایت موارد بهداشتی برگزار 
گردید. در این جلسه در خصوص انتخاب حسابرس و بازرس قانونی صحبت شد و از 
میان چهار کاندیدای پیشنهاد شده بعد از رای گیری نهایتا موسسه حسابرسی فاطر 
انتخاب و معرفی شد. همچنین روزنامه های دنیای اقتصاد و اطلاعات به عنوان روزنامه 
های کثیر الانتشار بانک آینده برگزیده شدند.ضمناً با هدف توسعه شبکه بانکی و در 
راستای رعایت اصل مشتری مداری، شعبه »چهارراه تیرانداز« )کد۰۳۵۸ ( بانک آینده 
با نام جدید »جردن-بلوار صبا« )کد ۰۳۵۸( به محل جدید انتقال یافت و شعبه 
جردن - بلوار صبا، با حضور معاون بازاریابی و امور شعب، مدیر امور روابط عمومی و 
بازارافزایی، مدیر امور شعب شرق تهران و عده ای از روسای شعب همجوار این شعبه، 

افتتاح و آماده خدمت رسانی به مشتریان گردید.

برگزاریمجمععمومی
عادیبهطورفوق
العادهبانک

بانک آینده 

مهدی جمالی نژاد معاون وزیر کشور و رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری  های 
کشور با بیان اینکه پروژه های مشارکتی موتور محرک توسعه شهرها است، گفت: اگر 
فاصله پیشرفت و آبادانی بین شهرهای بزرگ و کوچک می بینید نتیجه اجرای 
پروژه های مشارکتی است و پارک بانوان گلپایگان از لحاظ مهندسی ساخت در سطح 
کشور کم نظیر و بی نظیر است و به امکانات و تجهیزات خوبی برای استفاده بانوان 
مجهز شده است و برای کمک به راه اندازی سایت یک میلیارد تومان اختصاص دادیم 
که هفته دوم اردیبهشت ۵۰۰ میلیون واریز و مابقی ظرف مدت سه هفته آینده 
پرداخت می شود و برای راه اندازی کامل کارخانه بازیافت زباله شهرستان گلپایگان 
هشت میلیارد تومان اعتبار نیاز است که از محل ردیف اعتباری پیگیر جذب اعتبار 
خواهیم بود و سال گذشته از محل عوارض سوخت به شهرداری های کمتر از ۵۰ 
هزار نفر جمعیت، علاوه بر کمک مالی ماشین آلات تحویل شد و ۲۵ استان کشور 
فروردین سال گذشته درگیر سیل شد، سال گذشته در کشور ۱۲ بحران از جمله 
سیل، زلزله، هجوم ملخ ها و ویروس کرونا اتفاق افتاد و سایه سنگین بحران کرونا بر 

شهرداری به دلیل نداشتن درآمد ثابت به مراتب بیشتر از سایر دستگاه ها است.  

تخصیص
یکمیلیاردتومان
برایساخت

مهدی جمالی نژاد

  رضا رحمانی، وزیر صنعت و معدن و تجارت در آییین افتتاح رســمی کارخانه 
آلومینیوم جنوب ضمن ارائه گزارش روند اجرای پروژه، از نقش بانک صادرات ایران و 
سایر بانک های سهیم در تامین منابع مالی این پروژه بسیار مهم و حیاتی قدردانی 
کرد. خداداد غریب پور معاون وزیر صمت و رییس هیئت عامل ایمیدرو نیز با اشاره به 
نقش مهم شبکه بانکی به خصوص بانک صادرات ایران در بهره برداری از این پروژه 
بزرگ ملی گفت: واقعیت این است که برای توسعه و تکمیل آلومینیوم جنوب نیازمند 
نقدینگی هستیم و بدون در اختیار داشتن سرمایه در گردش امکان تجهیز و وارد مدار 
شدن ۲۵۰ دیگ وجود ندارد، بنابراین نقش شبکه بانکی در این مسیر بی بدیل است 
و از شبکه بانکی که با رهبری بانک صادرات ایران در شرایط سخت برای تامین منابع 
مالی این پروژه همت کرده اند، صمیمانه تشکر می شود و درصدد توسعه این همکاری 
به سایر پروژه های بزرگ در صنایع معدنی هستیم. معاون وزیر صمت تصریح کرد: با 
توجه به حمایت دولت، فعال بودن بخش خصوصی و مشارکت بانک ها از جمله بانک 
صادرات ایران، محدودیتی در تامین بودجه برای تکمیل زیرساخت های منطقه ویژه 

اقتصادی لامرد نداریم.

راهاندازیبزرگترین
مجتمعآلومینیوم
كشور

بانک صادرات ایران

دکترصدیقه ببران مدیرکل روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت نیرو با ارسال تقدیرنامه از 
مدیران روابط عمومی شش شرکت برقی فعال کشور برای حضور در پویش صنعت برق 
همیشه بیدار تقدیر کرد.  پویش صنعت برق همیشه بیدار به منظور نشان دادن حمایت 
مجموعه صنعت برق از پزشکان و پرستارانی ایجاد شده که برای مداوای بیماران کرونا در 
کشور تلاش می کنند و هدف آن تامین برق پایدار مراکز درمانی و بیمارستانی است. 
روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق خراسان جنوبی نیز از جمله شش شرکت برقی 
کشور است که با انجام و اجرای اقدامات ارزشمند اطلاع رسانی، آگاه سازی ومستندسازی 
خدمات تلاشگران صنعت برق استان در این پویش سراسری خوش درخشید ومورد 
تقدیر قرارگرفت. وی با اشاره به پویش »صنعت برق همیشه بیدار« از تلاششان برای 
مشارکت در این پویش که همزمان با عید نوروز و در بحبوحه شیوع ویروس کرونا در 
کشور ایجاد شد تا خدمتگزاری کارکنان کوشای صنعت برق کشور را به سمع و نظر 
هموطنان برساند، قدردانی کرد. در ایام نوروز امسال ۲۰ هزار نفر از کارکنان صنعت برق 
در کشور فعالیت کردند و همه کارکنان این صنعت با درک شرایط کنونی کشور، برای 

تداوم خدمات رسانی مطلوب و تامین برق پایدار برای مشترکان تلاش کردند.

تقدیروزارتنیرواز
شششركتبرقی
فعالكشور

صدیقه ببران

اقتصاد، بانک، بیمه

www.etebar.net
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1۵درصدی

اقتصاداسلامیواصولگراییاقتصادی

عبدالحســین ســیف اللهی 
اقتصادی:    ارشــد  ارشناس  ک
اقتصاد اســلامی بخشی از جنبش 
اصول گرایانه اســلامی است که در 
بخش های وسیعی از جهان اسلام در 
حال گســترش اســت ، همیشــه 
پرتوهای گوناگونی از اصول گرایی در 

اسلام وجود داشته اســت . اما در دوره معاصر ، توجه جدی به 
اصول گرایی اســلامی و همچنین تعداد معتقدان به آن پس از 
شکست کشورهای عربی از اسراییل در جنگ ۶ روزه سال ۱۹۶۷ 
افزایش قابل توجهی یافته است . بسیاری از مسلمانان این باور 
را پیدا کردند . که این شکســت نتیجــه رو گردانی عرب ها از 
اعتقادات الهی و پذیرش ایدئولوژی هایی بود که تصور می شود 
همه آنها ضد اســلام هستند و در نتیجه قادر به حل مشکلات 
جهان اسلام نبوده اند . اصول گرایان ، خواستار بازگشت به قوانین 
اسلام و شریعت هستند و اعتقاد دارند که اسلام راه حل هایی 
برای مشکلات اقتصادی و اجتماعی همه زمان ها و همه مکان 
ها ارایه می کند . دانشمندان اسلامی برای اثبات اینکه بازگشت 
به اسلام می تواند موفقیت های مادی بزرگی را ایجاد کند . به 
موفقیت نظامی و اقتصادی جامعه صدر اسلام اشاره می کنند . 
آنها ادعا می کننــد که این موفقیت نتیجه باورهای مذهبی و 

استانداردهای والای اخلاقی جامعه صدر اسلام بوده است .
بعضــی افراد ، جنبش اصول گرایانه را به علت تأکید بر فعالیت 
سیاسی ، اسلام سیاســی نامیده اند و طرف داران آن بیشتر با 
عنوان اسلام گرایان _ تا اصول گرایان _ شناخته می شوند . ما 
وارد بحث نام مناســب این جنبش با اعضای آن نمی شویم . یا 
این حال در این فصل ، بیشتر از عبارت های اصول گرایی و اصول 
گرایان استفاده خواهد شد که این اصطلاحات _ حداقل در اقواه 

عامه _ بهتر جا گرفته است .
تقاضا برای اســلامی کردن جامعه ، واژه های بسیاری را مانند 
نقاب زدن خانم ها ، جداســازی زن و مرد در زندگی عمومی و 
ممنوعیت مصرف مشروبات الکلی رواج داده است . به طور قطعی 
، اسلامی کردن زندگی اقتصادی ، مشهورترین واژه اصول گرایی 
اسلامی نیست . اینکه هنوز رشد سریع بانک داری اسلامی در 
خاورمیانه ، آفریقای جنوبی و آســیای شرقی مورد توجه قرار 

گرفته است، به عوامل مختلفی بستگی دارد.
ادامه دارد

یادداشت-1۵

با توجه به شیوع ویروس کرونا در کشور و پیرو بخشنامه 
های قبلی به منظور مســاعدت به بیمه شــدگان و 
همچنین بررسی مشــکلات و عوارض ناشی از این 
بیماری در صنعت بیمه، نحوه پوشش بیماری کرونا به 

شرکت های بیمه ابلاغ شد.
به گزارش اعتبار به نقل از  اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل بیمه مرکزی، بر اساس این بخشنامه نحوه 
پوشش بیمه ای بیماری کرونا، شرکت های بیمه مجازند 
در قالب بیمه های زندگی و مستمری برای آن دسته از 
بیمه گذاران فعلی بیمه های زندگی و مستمری که 
پوشش امراض خاص را خریداری نکرده اند و همچنین 
بیمه گذاران جدید بیمه های زندگی و مســتمری، 
بیماری کرونا را به عنوان یکی از انواع بیماری های خاص 
به همراه بیمه های زندگی و مســتمری و با رعایت 

آیین نامه شماره ۶۸ تحت پوشش قرار دهند.
همچنین در این بخشنامه به شرکت های بیمه ای اجازه 
داده شده است، که در صورت احراز ابتلای بیمه شدگان 

آن دسته از بیمه گذاران بیمه های زندگی و مستمری 
که پوشش امراض خاص را قبلاً اخذ نموده اند به این 
بیماری )مســتند به پرونده پزشکی آنها و بستری یا 
قرنطینه اجباری ایشــان(، با تصویب هیئت  مدیره 
شرکت، تمام یا بخشی از سرمایه امراض خاص مندرج 

در بیمه نامه را پرداخت کنند.
در بخش دیگری از این بخشنامه با اشاره به به شیوه 
اجرایی بخشنامه شماره ۹۸/۱۰۰/۱۸۱۲۷۶ مورخ 
۱۳۹۸/۱۲/۲۱ در خصوص بیمه شخص ثالث آمده 
است که با توجه به بخشنامه مذکور، شرکت های بیمه 
موظفند؛ در زمان انقضای بیمه نامه شــخص ثالث 
بیمه گذاران خود، نسبت به صدور بیمه نامه جدید اقدام 
نمایند به نحوی که پوشــش بیمه نامه های مربوط 
پیوسته باشد. بر این اســاس، اخذ جریمه نداشتن 
بیمه نامه از بیمه گذارانی که تا قبل از ۱۵ اردیبهشت و 
پس از انقضای اعتبار بیمه نامه برای اخذ بیمه نامة جدید 

مراجعه می کنند، موضوعیت ندارد.

بر اساس این بخشنامه مشروط کردن پرداخت خسارت 
به اخذ حق بیمه برای خسارت هایی که در دوره مهلت 
بخشنامه واقع شده و بدون دریافت حق بیمه تمدید 
شده و در همان مدت دچار خسارت می شوند، مجاز 
نیست. بنا بر این گزارش، شرکت های بیمه موظفند؛ از 
ابتدای اردیبهشت ماه سال جاری در سه نوبت به فاصله 
۵ روز، از طرق مقتضی نسبت به اعلام به بیمه گذاران 
برای پرداخت حق بیمه اقدام نمایند. در صورت عدم 
پرداخت حق بیمه توسط بیمه گذاران پس از مهلت 
مذکور، شرکت های بیمه می توانند بیمه نامه مربوط را 
به یــک بیمه نامه کوتاه مدت منتهی بــه تاریخ ۱۵ 
اردیبهشت ۱۳۹۹ تبدیل نمایند. پس از ۱۵ اردیبهشت 
سال ۱۳۹۹ و انجام اقدامات بند فوق، چنانچه بیمه گذار 
اقدام به پرداخت حق بیمه نکند، از تاریخ ۱۳۹۹/۰۲/۱۶ 
مشــمول جریمه و ســایر احکام مربوط به نداشتن 
بیمه نامه موضوع بند »ب« مــاده )۲۴( قانون بیمه 
اجباری شخص ثالث می باشند. در صورت تغییر شرکت 

بیمه، صدور بیمه نامه توسط شرکت بیمه جدید موکول 
به پرداخت حق بیمه معوق دورة کوتاه مدت به شرکت 

بیمه قبلی است.
در ادامه این بخشنامه به نحوه پوشش بیماری کرونا در 
سایر رشته های بیمه ای آمده است، درخصوص پوشش 
بیماری کرونا در سایر رشته های بیمه از قبیل بیمه های 
مسئولیت و حوادث و همچنین ایجاد تسهیلات برای 
بیمه گذاران در پرداخت حق بیمه ســایر رشته های 
بیمه ای، شرکت های بیمه می توانند در صورت لزوم و 
با ذکر مصادیق، مجوز لازم را از بیمه مرکزی اخذ نمایند.

نحوهپوششبیمهایبیماریکرونادرقالببیمههایزندگیومستمریابلاغ

هفتهنامهاقتصادیایران

قولبانكهابررعایتسود۱۵درصد

تاثیر کاهش سود بانکی بر بازار مسکن
 

کاهش جذابیت سپرده گذاری در بانک ها معمولا با 
انتقال بخشی از نقدینگی به بازارهای مسکن، بورس 

و ارز همراه می شود 
مدیران عامل بانک های دولتی و خصوصی توافق 
کرده اند از روز یکم اردیبهشت ماه ۱۳۹۹ سقف ۱۵ 
درصدی نرخ سود سپرده های بانکی را رعایت کنند. 
این تصمیم می تواند اثراتی در دیگر سطوح اقتصادی 
داشته باشد. در بخش مسکن معمولا کاهش نرخ 
سپرده های بانکی به صورت به هم خوردن نسبت 
ودیعه با اجاره ماهیانه و رشد تعداد قراردادهای خرید 

و فروش بروز پیدا می کند.
البته با توجه به رشد  شاخص بورس که از سال گذشته 
آغاز شده این احتمال که بعد از کاهش سود بانکی 
همچنان بازار سهام مقصد اول سرمایه گذاری باشد 
وجود دارد اما گزینه های بعدی می تواند بازار مسکن، 
ارز و طلا باشد. در بخش اجاره معمولا صاحب خانه ها 
نرخ تورم و سود سپرده های بانکی را در محاسبات 
رهن و اجاره ماهیانه لحاظ قرار می دهند. بدین صورت 
که هرچه سود بانکی پایین تر برود، تمایل به دریافت 

پول پیش، کمتر می شود و مالکان ترجیح می دهند 
به جای مبلغ رهن، اجاره ماهیانه دریافت کنند.

نسبت نرخ اجاره به ودیعه کماکان از فرمول قدیمی 
تبعیت می کند. طبق عرف معمول، هر یک میلیون 
تومان رهن معادل ۳۰ هزار تومان اجاره در نظر گرفته 
می شود. در این شرایط مالکانی که مبلغ رهن را در 
بانک ســپرده گذاری می کنند با  کاهش نرخ سود 
بانکی، دیگر سپرده گذاری برایشان نفع اقتصادی 

ندارد. خروجی این  وضعیت به تغییر وضعیت بازار 
اجاره از رهن کمتر و اجاره ماهیانه بیشــتر منجر 

می شود.
از سوی دیگر با کاهش سود بانکی، سپرده گذارانی که 
مبالغ درشت در بانک ها گذاشته اند پول خود را خارج 
می کنند و به خریــد دارایی های ثابت اختصاص 
می دهند. بازار ملک در چنین شرایطی جزو اهداف 
سرمایه گذاری است. سپرده گذاران خرد نیز ممکن  

است به خرید و فروش طلا و ارز بپردازند. گروهی دیگر 
از سرمایه گذاران هم ممکن است به ساخت و ساز 
مسکن روی بیاورند که به  تعادل عرضه و تقاضا کمک 
می کند. هرچند تجربه نشان داده معمولا سفته بازان 
در چنین شرایطی ســرمایه های خود را به خرید 

واحدهای آماده اختصاص می دهند.
با وجود آن که ممکن است با پایبندی بانک ها به نرخ 
۱۵ درصد سپرده، سرمایه ها به سمت بخش های 
مولد حرکت  کند، این نگرانی نیز وجود  دارد که هجوم 
سرمایه ها به بازارهای مسکن و ارز منجر به افزایش 
قیمت ها در این بخش شود. از جمله راهکارها برای 
کنترل بازار مسکن، افزایش ساخت و ساز و اعمال 
سیاست های مالیاتی بر معاملات سفته بازانه است. 
طرح مالیات بر عایدی سرمایه برای کنترل بازارهای 
غیرمولد همچون مسکن، ارز و طلا اواخر سال ۱۳۹۷ 
در مجلس بررسی و به دولت پیشنهاد شد. این لایحه 
هم اکنون در دستور کار دولت قرار دارد اما هنوز به 
مجلس شورای اسلامی ارایه نشده و با توجه به زمان بر 
بودن روند تصویب آن در دولت و مجلس، بعید است 

که به سال ۱۳۹۹ برسد.
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عملیاتیشود،بهشهریورماهسالجاریمنتقلمیشود.

ذبیح الله خدائیان معاون رئیس قوه قضائیه  و رئیس 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور درباره علت 
اصلاح تعرفه جدید حق التحریر دفاتر اســناد 
رسمی گفت: درآمد نجومی بیشتر دفاتر ، ناشی از 
زد و بندهایی است که با مؤسسه های خصوصی 
و تعاونی ها داشــتند. درباره ابلاغ تعرفه جدید 
حق التحریر دفاتر اسناد رسمی افزود: طبق قانون اصلاح تعرفه ها مورد نیاز بود 
که این کار ابتدای امسال انجام و ابلاغ شد و در میزان تغییرات سعی شده است 
افزایش تعرفه ها با لحاظ هزینه های دفاتر به حداقل ها اکتفا شود و حتی در برخی 
موارد تغییری حاصل نشده است و در ذیل بند )۱( قسمت )الف( مربوط به اسناد 
مالی تبصره ای وجود داشت مبنی بر این که حداکثر حق التحریر برای تنظیم 
اسناد موضوع آن بند چنانچه دارای ارزش خیلی زیاد باشند صرفاً تا مبلغ ۳۰۰ 
میلیون ریال باشد. این تبصره به نفع اغنیاء بود زیرا صرفاً حق التحریر نقل و انتقال 
املاک چند صد میلیارد تومانی بیش از ۳۰ میلیون تومان است. هر چند تعداد 
این اسناد در سال معدود است ولی موجب تبعیض می شد و این تبصره موجب 
می شد در نقل و انتقال با مبالغ پایین تر، ۱۰۰ درصد حق التحریر ولی در نقل و 
انتقال های کلان، فقط تا مبلغ معینی از حق التحریر پرداخت شود و نسبت به 
مازاد آن معاف بودند که موجب تبعیض در پرداخت  ها می شد و در مورد اموال 
منقول هم پیش بینی شده بود چنانچه ارزش مال مورد نقل و انتقال خیلی زیاد 
باشد، حق التحریر تا ۵۰ میلیون ریال پرداخت شود و این تبصره هم به نفع 
کســانی بود که ارزش مال مورد انتقال شان میلیاردی بود . مثلاً کسانی که 
خودروهایی  با قیمت بیش از ۵ میلیارد تومان خرید و فروش می کردند نسبت 
به پرداخت حق التحریر مازاد از پنج میلیون تومان معاف بودند ولی اگر قیمت 
خودرو آنها کمتر از پنج میلیارد تومان   بود، باید ۱۰۰ درصد حق التحریر را پرداخت 
می کردند. ایشان تاکید کرد: با موافقت رئیس قوه قضائیه نسبت به حذف این 
دو تبصره اقدام و از طرف دیگر در این مصوبه برای نخستین بار تبصره ای اضافه 
شد تا مانع درآمدهای نجومی برخی از دفاتر شود به شکلی که طبق تبصره 
هفتم این مصوبه حدنصاب درآمد هر دفترخانه حداکثر ۲ برابر میانگین درآمد 

سال قبل دفترخانه های مرکز استان است.

ذبیحاللهخدائیانرئیسسازمانثبتاسنادواملاککشور:
زدوبند،منبعدرآمد

نجومیبرخیسردفتران

اپلیكیشن»همراهنوین«کاملترشد
بانک اقتصادنوین به منظور تسهیل دریافت خدمات بانکي نوین از طریق تلفن 
همراه، اپلیکیشن »همراه نوین« را به روزرساني کرد و در نسخه جدید اپلیکیشن 
»همراه نوین« که از ابتداي اردیبهشت ماه ۱۳۹۹، با قابلیت اجرا روي سیستم  
عامل هاي Android و IOS در دسترس قرار گرفته است گفتني است اپلیکیشن 
»همراه نوین« کاملترین خدمات بانکي مبتني بر کارت و سپرده را بر روي تلفن 
همراه به مشتریان حقیقي و حقوقي ارائه مي کند و مشتریان ارجمند مي توانند 
براي دانلود یا بروزرساني این اپلیکیشن به صفحه ویژه »همراه نوین« در پورتال 

بانک اقتصادنوین به آدرس www.enbank.ir/mobile مراجعه کنند.

www.etebar.net

براساس بند ”الف“ تبصره ۱۶ قانون بودجه سال۱۳۹۹ کل کشور مقرر شده است: به 
منظور حمایت از ازدواج جوانان، تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هایی که تاریخ 
عقد آنان بعد از اول فروردین ماه ۹۶ می باشد و تاکنون تسهیلات ازدواج دریافت نکرده 
اند، پرداخت شود. تسهیلات قرض الحسنه ازدواج برای هریک از زوجها در سال ۱۳۹۹ 
پانصدمیلیون )۵۰۰.۰۰۰.۰۰۰( ریال با دوره بازپرداخت هفت ساله با اخذ یک ضامن 
معتبر و سفته است.همچنین نرخ کارمزد تسهیلات قرض الحسنه ازدواج همچنان ۴ 
درصد تعیین شده است. بخشنامه جدید مبنای عملکرد شعب بانک مسکن در 
خصوص پرداخت تسهیلات ازدواج در ســال جاری قرار خواهد گرفت. مطابق با 
بخشنامه ابلاغی افراد مندرج در مفاد ماده ۵۰ قانون خدمات رسانی به ایثارگران، 
می توانند به میزان ۲ برابر افرادعادی یعنی مبلغ یک میلیارد ریال مطابق با شرایط و 
ضوابط تعیین شده از این تسهیلات استفاده کنند و در اعطای تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج،احراز توانایی مالی متقاضیان در بازپرداخت اقساط بر اساس ضوابط جاری بانک 
الزامی است.  مطابق با شرایط پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، افزایش سقف 

تسهیلات موصوف قابل تسری به تسهیلات گیرندگان قبلی نخواهد بود .

افزایشسقفو
مدتتقسیط
تسهیلات

بانک مسکن

انک رفاه در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی خود و در امری خداپسندانه، به 
منظور تجهیز بخش سرطانی بیمارستان امام خمینی )ره(، از این بیمارستان حمایت 
مالی کرد.  مدیر امور ناحیه یک این بانک در مراسمی که به همین منظور برگزار شد، 
ضمن قدردانی از تلاش های کادر درمانی این بیمارستان گفت: با حمایت مدیران 
عالی و مشارکت همکاران در بانک رفاه، این بانک در ایام شیوع ویروس کرونا حضوری 
فعال و سهمی قابل توجه در حیطه مسئولیت های اجتماعی داشته است و علی رغم 
تمامی ریسک های مرتبط با حضور در محیط بانکی، با اعطای تسهیلات به شرکت 
های دارویی و بهداشتی ضمن حمایت از آنان سعی کرده است تا رفاه حال هموطنان 
را فراهم آورد.در ادامه مراسم، دکتر صادق نیت رئیس بیمارستان امام خمینی)ره( نیز 
با قدردانی از بانک رفاه در تجهیز بخش مبارزه با سرطان این بیمارستان به آثار معنوی 
و اخروی این امر اشاره کرد و گفت: به یاری خداوند این مجموعه در نظر دارد تا ضمن 
خرید و نصب هر چه سریع تر تجهیزات تخصصی در این بخش، رفاه حال مراجعان 
خود را فراهم کند که قطعاً حمایت بانک رفاه می تواند کمک شایانی به این امر داشته 

باشد.

تجهیزبخشسرطانی
بیمارستانامام
خمینی)ره(

بانک رفاه کارگران

سعید معادی مشاور مدیرعامل و مدیر امور روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک توسعه 
تعاون گفت: هدف از برگزاری  کارگاه آموزشی فراهم نمودن شرایط لازم برای تبیین 
عملکرد مثبت بانک توسعه تعاون در انجام تکالیف توسعه ای و اجرای طرح های ملی، 
همراه با ارتقای شاخص های مالی و همچنین امکان تبیین سیاست ها، اهداف و برنامه ها 
با رویکرد اقتضایی به شعار جهش تولید و شرایط و وضعیت اقتصادی ناشی از شیوع 
ویروس کرونا می باشد. وی اظهار داشت: کارگاه آموزشی بانک توسعه تعاون همه ساله 
طی دو نوبت در ابتدای سال و پس از شش ماهه اول با حضور مدیران ارشد، مدیران 
ستادی و مدیران استانی و روسای ادارات ستادی برگزار می گردید که بنا بر ضرورت 
اجرای این مهم و همچنین با لحاظ کردن شرایط و وضعیت کشور تصمیم براین شد تا 
کارگاه آموزشی آغاز سال به صورت ویدئوکنفرانس برگزار گردد.  وی باهدف تداوم حرکت 
بانک در مسیر توسعه ای و طرح الزامات و تدابیر لازم برای مقابله با شیوع بیماری کرونا و 
همچنین ابلاغ برنامه های جدید بانک در سال »جهش تولید« گفت: برگزاری کارگاه 
آموزشی مدیران ستادی و استانی بانک به عنوان فرصتی برای بیان مزیت ها، کمبودها و 

اتخاذ تصمیمات برای ارتقای عملکرد در سال ۹۹ ضروری به نظر می رسید

كارگاهآموزشی
مدیرانستادیو
استانیبانک

سعید معادی

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی ضمن تأکید بر سرعت بخشیدن به 
فعالیت حوزه های مختلف این بانک با هدف کمک به جهش تولید و جلوگیری از 
رکود واحدهای تولیدی،گسترش خدمات غیر حضوری به مردم را مهم ترین ابزار 
دانست و اعلام کرد؛ فرآیند اجرای حاکمیت شرکتی در بانک کشاورزی  با انتخاب 
معاونان و اعضای هیات عامل و معرفی قریب الوقوع قائم مقام مدیر عامل، تکمیل شده 
است.  وی در مراسم معارفه معاونان و اعضای هیأت عامل این بانک،با اعلام مطلب 
فوق افزود: در شرایط کنونی کشور و شیوع بیماری کرونا،رویکرد انجام فعالیت ها باید 
متفاوت تر از گذشته باشد تا با تلاش، همدلی و همراهی از این مرحله عبور کنیم. وی 
با اشاره به اینکه استقرار حاکمیت شرکتی به عنوان یکی از محورهای اصلاح نظام 
بانکی در اولویت های کاری وزارت امور اقتصادی و دارایی است خاطر نشان کرد: بانک 
کشاورزی به عنوان نخستین بانک در اجرا و استقرار آن پیشگام بوده است.خدارحمی 
افزود:در اجرای الزامات حاکمیت شرکتی وظایف سیاست گذاری و اجرایی بانک 
کشاورزی از یکدیگر تفکیک شده اســت و انتظار می رود همه کارکنان با ارائه 

پیشنهادات کارشناسی هیأت مدیره را در سیاست گذاری های بهتر یاری کنند.

تكمیلفرآینداجرای
حاكمیتشركتیدر
بانکكشاورزی

روح اله خدارحمی



محدودیت صدور بن کارت برای شرکت های دولتی 
مرتفع شد. .  به دلیل ممنوعیت افتتاح و نگهداری 
حساب وزارتخانه ها، موسسات، شرکت ها، سازمان ها، 
دانشگاه های دولتی و اعتبارات دولتی نهادهای عمومی 
غیردولتی نزد بانک ها و موسسات اعتباری، این نهادها 
قادر به استفاده از بن کارت برای کارکنان خود نبودند.

 بر اساس این گزارش، برای رفع چالش فوق، مراتب 
در سی وششمین جلسه کمیســیون مقررات و 
نظارت موسسات اعتباری بانک مرکزی جمهوری 

اســلامی ایران به تاریخ ۱ دی ۱۳۹۸ مطرح شد و 
تبصرهای به ماده ۱۰ دستورالعمل شیوه صدور 
کارت هدیه و بن کارت ریالی الحاق گردید. متن این 
تبصره به شــرح زیر است: »دستگاه های اجرایی 
موضوع ماده ۵ قانون خدمات کشوری و ماده ۲۹ 
قانون برنامه پنج ســاله ششم توسعه اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران، از جمله 
دستگاه ها و شرکت های مستلزم ذکر یا تصریح نام 
مانند شرکت های اصلی و فرعی تابعه وزارت نفت 

)شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
ایران، شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران، 
شرکت ملی گاز ایران و...( شرکت ها و سازمان های 
تابعه وزارت صنعت، معدن و تجارت )ایدرو، ایمیدرو 
و...( و همچنین نهادهای عمومی غیردولتی، در رابطه 
با آن بخش از منابع خود که از محل منابع عمومی یا 
کمک های مردمی تامین می شود و دارای حساب 
ریالی نزد بانک مرکزی هستند و وجوه مربوط به 
صدور بن کارت از محل حســاب یاد شده تامین 

از  ی گــردد،  م
شمول ماده ۱۰ 

مســتثنی 
ی باشند.«  بر  م
ایــن اســاس، 
شــرکت های 

دولتی می توانند جهت دریافــت بن کارت برای 
کارکنان خود، به شعب بانک کارآفرین در سراسر 

کشور مراجعه نمایند.
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قاسم تقی زاده خامسی معاون آب و آبفای وزیر نیروتصریح کرد :

 استفادۀ بهینۀ فولاد مبارکه از پساب شهری

دستیابی به رکورد   130 ذوب در فولاد مبارکه

رفعتبعاتاقتصادیکرونامستلزمبهبود
فضایکسبوکارومقرراتزداییاست

رییس کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
ملی مجلس از بررسی تبعات اقتصادی 
کرونا و راهکارهــای جهش تولید در 
کمیســیون متبوعــش خبــر داد.   
حمیدرضا فولادگر رییس کمیسیون 
ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر 
اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی مجلس 
در تشــریح نشست کمیسیون متبوعش، به حضور وزیر اقتصاد و 
دارایی، معاونان وی، روسای گمرک و سازمان امور مالیاتی و سازمان 
خصوصی سازی در این جلسه اشاره کرد و یکی از دستورکارهای 
کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی بررسی آثار اقتصادی کرونا بود 
که مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی گزارشی درباره تاثیر 
کرونا بر اقتصاد کلان و خُرد، اقتصاد خانوار، کاهش درآمد ناخالص 
ملی و.... ارائه کرد. ایشان با بیان اینکه رئیس سازمان امور مالیاتی 
گزارشی از تصمیمات دولت در حوزه مالیاتی ارائه کرد، ادامه داد: 
اعضای کمیسیون خواستار اخذ تدابیر ویژه در زمینه بخشودگی 
های مالیاتی به منظور حمایت از کسب و کارهای متضرر از کرونا 
شدند و گزارشی از صادرات و واردات انجام گرفته در سال ۹۸ ارائه 
شد. اگرچه اخذ مالیات، میزان صادرات و واردات در سال ۹۸ نسبت 
به ۹۷ مطلوب تر بوده اما باید از طریق اجرای پنجره واحد به انجام 
امور این بخش ها در سال ۹۹ سرعت بخشید. گزارش اعتبار به نقل 
از خانه ملت وی با بیان اینکه رئیس ســازمان خصوصی ســازی 
گزارشی درباره ظرفیت بورس برای واگذاری ها ارائه کرد، ادامه داد: 
دولت به دنبال استفاده از ظرفیت بورس برای واگذاری ها است زیرا 
با تحقق این امر شفافیت، رقابت و... محقق می شود و آقای دژپسند 
گزارشی از وضعیت فضای کسب و کار ارائه کرد. برای جهش تولید 
و رفع تبعات اقتصادی کرونا باید به دنبال بهبود فضای کسب و کار، 
رفع موانع تولید و مقررات زدایی بود. وی با بیان اینکه براســاس 
صحبت های وزیر اقتصاد دولت به دنبال اصلاح روش واگذاری ها 
اســت، گفت: از آنجایی که درآمد نفتی دولت در سال ۹۹ کاهش 

یافته، دولت باید به دنبال مولدسازی دارایی ها باشد.

منصور یــزدی زاده مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان ضمن بیان مطلب فوق 
گفت : این شــرکت در سال گذشته 
موفق شد میزان صادرات محصولات 
اصلی خود را به یک میلیون و ۱۵۴ هزار 
تن برســاند که افزایش ۲۸ درصدی 
نسبت به سال ۱۳۹۷ داشته است . در 

سال ۱۳۹۷ ذوب آهن اصفهان ۹۰۰ هزارتن صادرات داشت .
وی افزود : ثبت بالاترین ارزش فروش ) تحویل ( در سال ، در تاریخ 
ذوب آهن اصفهان و ثبت رکورد بالاترین ارزش فروش ) تحویل ( 
در ماه، در تاریخ ذوب آهن اصفهان به میزان ۱۱۳۷ میلیارد تومان 
در اسفند ۹۸ از جمله دستاوردهای این شرکت در سال گذشته 
است . همچنین تناژ تحویلی محصولات فرعی و فولادی ذوب آهن 

در سال گذشته ۲ میلیون و ۶۲۲ هزار تن بود.
ایشان  با اشاره به حضور این شرکت در بازارهای جدید دو کشور 
اروپایی و یک کشور آسیایی گفت: در سال گذشته موفق به تمدید 
گواهینامهCE Marking جهت صدور محصولات به اروپا شدیم 

که با وجود تحریم ها صورت گرفت .
یزدی زاده، دریافت نشــان صادر کننده نمونه استانی، پذیرش 
درخواست فروش محصولات جدید آرک، ریل معادن، ریل راه آهن 
در بورس کالای ایران، عرضه کلاف صنعتي براي اولین بار در بورس 
کالای ایران، فروش محصولات ناشی از تولید کک )فوسی قطران( 
برای اولین بار و .... را از جمله دســتاوردهای این شرکت در حوزه 

فروش معرفی نمود.
وی  با بیان این که این شرکت در سال ۱۳۹۸، با تنگناها و محدودیت 
هایی در خصوص تامین مستمر و کافی مواد اولیه مورد نیاز از نظر 
کمی و کیفی مواجه بود گفت:  در سال گذشته ۲ میلیون و ۵۲۶ 
هزار و ۱۷۴ تن چدن مذاب در ذوب آهن تولید شــد که افزایش 
حدود ۵ درصدی نسبت به سال ۱۳۹۷داشت . همچنین در سال 
۹۸ شاهد افزایش حدود ۱۴ درصدی در تولید آگلومره، افزایش ۲ 
و نیم درصدی در تولید کک خشک ، افزایش حدود ۶ درصدی در 
تولید فولاد خام و افزایش ۵ و نیم درصدی در جمع کل محصولات 
اصلی بودیم  و در سال ۱۳۹۸ ذوب آهن اصفهان موفق به تولید 
یک میلیون و ۲۵۰ هزار تن کک شد که یک رکورد در تاریخ ذوب 
آهن اصفهان محسوب می شود. همچنین علاوه بر رکورد تولید 
سالیانه چدن مذاب با دو کوره بلند، این شرکت موفق به ثبت رکورد 
تولید ماهیانه  ۲۴۴۱۴۴  و روزانه  ۹۶۵۷  تن چدن مذاب با دو کوره 

بلند نیز شد. 

طی حکمی از سوی دکتر غریب پور 
معاون وزیــر و رییس هیأت عامل 
ایمیدرو ، دکتر محسن مصطفی پور 
به عنوان عضو هیأت مدیره شرکت 
معدنی و صنعتی چادرملو معرفی و 
منصوب شد.شرکت معدنی و صنعتی 
چادرملو یکی از بزرگترین تولیدکننده 
های ســنگ آهن در ایران است که با بهره برداری از واحدهای 
فولادی خود توانســته زنجیره تولید فولاد را از سنگ آهن تا 
محصولات نهایی تکمیل نماید . وی از مدیران جوان و خوشنام 
است که دارای تجربیات متعدد مدیریتی در بخش های اجرایی 
در حوزه های اقتصادی و صنعتی بوده است که عناوینی همچون 
، معاون بازرگانی ســنگ آهن گهر زمین ، رییس هیات مدیره 
هلدینگ نفتی پترو امید ، مدیرعامل گروه شرکتهای تیـام ، عضو 
هیات مدیره ذوب و احیا روی ، هلدینگ توسعه صنایع و معادن 

بانک شهر و... را در کارنامه خود دارد .

بیمه مرکزی صلاحیت داریوش محمدی 
را برای عضویت به عنوان مدیرعامل شرکت 
بیمه ایران معین تایید کرد.  در نامه تاییدیه 
بیمه مرکزی آمده است: بازگشت به نامه 
۲۸ اسفندماه ۱۳۹۸ و حسب بررسی های 
به عمل آمده، انتصاب داریوش محمدی 
به عنوان مدیرعامل شرکت بیمه ایران معین برای مدت باقی مانده 
از دوره ۲ ساله اعضای هیات مدیره آن شرکت از نظر بیمه مرکزی 
بلامانع است. برنامه ریزی برای افزایش سرمایه شرکت- ارائه 
برنامه زمان بندی در جهت رشــد و تعالی شــرکت در بخش 
بیمه های زندگی و درمان و قبول اتکایی-ساماندهی فرآیندهای 
سرمایه گذاری منابع شرکت در جهت کسب بازدهی مناسب و 
تقویت انسجام مدیریتی و سازمانی و ایجاد وحدت و همدلی در 
شرکت جهت پیشبرد امور به عنوان اهداف چهارگانه بیمه مرکزی 

برای بیمه ایران معین ترسیم شده است.   

خبـــرخبـــر

مهندسحمیدرضاعظیمیان،مدیرعاملفولادمباركه،درآیینگرامیداشتسالروزخاكسپاریدوشهیدگمنامدراینشركت،ضمنادایاحترامبهمقامشامخشهداگفت:مسئولیتیكهشهدا
بانثارخونخودومجاهدتدرراهخدابرعهدۀماگذاشتندمارابرآنمیداردتاهمچنانكهدرسال»رونقتولید«،علیرغمهمۀمحدودیتهاومشكلاتصنعتفولادواقتصادكشور،بهاهداف
سالانهدستیافتیم،درسال»جهشتولید«نیزباهمتوهمدلیروزافزونهمۀهمكارانتلاشكنیمتااینهدفمتعالیدربزرگترینگروهفولادسازیكشورنیزتحققیابد.وی»مجاهدت«
رایكیازوالاتریندرسهایبهیادگارماندهازشهدادانستوافزود:امروزموفقیتدرجنگاقتصادیاستكهمایۀعزتوسربلندیكشوراست؛بنابرایندراینمسیرازهیچكوششیفروگذار
نخواهیمكرد.ویاظهارداشت:كاركنانفولادمباركهبادركصحیحازشرایطاقتصادیكشورحتیدرشرایطشیوعویروسكرونانیزازابتدایسال،بارعایتكاملدستورالعملهاونكات
ایمنیوبهداشتی،كماكاناجازهندادندچرختولیدازحركتبازبماندوبهركوردهایجدیدینیزدستیافتند.ایشاندرخاتمۀسخنانخودخاطرنشانكرد:امروزبهنمایندگیازهمۀ
همكارانشركتبرمزارمطهروعطرآگیناینشهداینامآشناحاضرشدیمتاضمنتجدیدمیثاقباآرمانهایشهداوامامراحل،عزمخودرابرایتحققشعاررهبرفرزانۀانقلابجزمتر

نماییم.

معاون آب و آبفای وزیر نیرو روز پنجشــنبه در آیین 
بهرهبرداری از چهار پروژة صنعت آب و برق در استان 
تهــران کــه در قالــب ویدئوکنفرانس بــا حضور 
رئیسجمهوری و وزیر نیرو برگزار شد، گفت: فرهنگ 
استفاده از پساب در کشور هنوز ارتقای کافی پیدا نکرده 
است و به غیر از صنایع بزرگی مانند فولاد مبارکه که از 
پساب استفادة بهینه و حتی آن را بازچرخانی میکنند، 

در کشور از  پساب، استفادة مطلوب نمیشود.
قاسم تقیزاده خامسی گفت: ۷۱ واحد تصفیهخانة 
فاضلاب از ابتدای فعالیت دولت تدبیر و امید تاکنون 

در کشور به بهرهبرداری رسیده است.
وی افزود: افزایش مجموع تصفیهخانههای فاضلاب 
در کشور با بهرهبرداری از سه تصفیهخانة فاضلاب 
اسلامشهر، ملارد و مسکن مهر صفادشت به ۲۴۰ واحد 

رسید.
وی اظهار امیدواری کرد ۳۶ واحد دیگر تصفیهخانة 

فاضلاب تا پایان دولت به نتیجه برسد.
تقیزاده خامسی با تشریح روند احداث، اهداف و مزایای 
اجرای ســه تصفیهخانة مزبور در پاســخ به سؤال 
رئیســجمهوری دربارة مدتزمان بازگشت سرمایة 
اجرای این طرحها درصورتیکه توسط بخش خصوصی 
اجرا شود، خاطرنشان کرد: مصرف آب شرب کشور 
اکنون حدود ۶ میلیارد مترمکعب و حاصل پساب آن 
حدود ۴ میلیارد مترمکعب است که با افتتاح این سه 

تصفیهخانه با مجموع ۲۴۰ تصفیهخانة موجود در 
کشور، نیمی از پساب تولیدی حاصل میشود.

وی با بیان اینکه در کشور استفادة بهینهای از این پساب 
نمیشــود، گفت: در فضای ســبز شهرها، صنعت و 
کشاورزی امکان اســتفاده از این پساب وجود دارد. 
معاون آب و آبفای وزیر نیرو افزود: ۲ میلیارد مترمکعب 
پسابی که در اختیار ماست بهاندازة ۱۰ برابر مخزن آب 
کرج است. برای ساخت مخزن این سد در زمان حاضر 
باید میلیاردها تومان هزینه شود، درصورتیکه ساخت 
تصفیهخانه به این میزان سرمایه نیاز ندارد. خامسی 

یادآوری کرد: هماینک یکچهارم آب موردنیاز فضای 
سبز تهران از آب شرب تأمین میشود که سالانه حدود 
۲۵۰ میلیون مترمکعب است، درحالیکه میتوان آن را 
از پساب تأمین کرد. در فضای سبز و صنعت میتوان از 

مقدار زیادی از این پساب استفاده کرد.
وی ادامه داد: سرمایهگذاری صورتگرفته برای اجرای 
تصفیهخانههای فاضلاب در مدتزمان ۳ تا ۷ و به طور 

متوسط ۵ سال بازگشت داده میشود.
بیش از 3هزار و 500 میلیارد ریال سرمایه گذاری 

برای ایجاد شبکه های جمع آوری فاضلاب

در همیــن خصوص محمدجواد نیلی مدیر ارشــد 
خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه گفت: شرکت 
فولاد مبارکه از سال ۹۱ با سرمایه گذاری بالغ بر ۳ هزار 
و ۵۰۰ میلیارد ریال با ایجاد شــبکه های جمعآوری 
فاضلاب، احداث تصفیهخانههای جدید و یا تکمیل و 
ارتقای تصفیههای شــهری موجود و نهایتا احداث 
تصفیه خانة تکمیلی در فولاد مبارکه موفق شد به عنوان 
اولین و بزرگترین شرکت صنعتی و در بالاترین سطح، 
پساب شهری تصفیه شده را جایگزین قسمتی از آب 

خام نماید.
وی متعهد بودن به مسئولیتهای اجتماعی، توجه ویژه 
به محیط زیســت، بهداشت و ســلامت جامعه را از 
مهمترین شاخصه های شرکت فولاد مبارکه دانست 
و گفت: توجه مدیریت و کارکنان به این ویژگیها باعث 
متمایز شدن فولاد مبارکه از دیگر بنگاههای اقتصادی 

شده است.
نیلی با تأکید بــر اینکه فولاد مبارکه بهعنوان اولین 
شرکت در کشور طرح جمعآوری و استفاده از پساب 
صنعتی و شهری را مطرح و اجرا کرده است، از رویکرد 
مدیریت شرکت، همکاری تمامی واحدهای مربوط و 
همچنین از حمایت و همکاری سایر ارگانهایی که فولاد 
مبارکه را در این زمینه حمایت کردند، تشکر و قدردانی 
کرد و کسب این دستاوردها را به همة ذینفعان، بهویژه 

جامعة شهری تبریک گفت. 

جهادگران ناحیة فولادسازی و ریختهگری مداوم فولاد 
مبارکه با رعایت کامل دستورالعملهای بهداشتی و ایمنی، 
با دستیابی به رکورد تولید      ۱۳۰ ذوب در ۲۴ ساعت، در 
سال »جهش تولید« افتخاری دیگر آفریدند. مدیر ناحیة 
فولادسازی و ریختهگری فولاد مبارکه با اعلام این خبر 
و با بیان اینکه این رکورد روز پنجشنبه ۲۸ فروردینماه به 
دست آمد، گفت: با ثبت این رکورد تناژ تولید فولاد مذاب 
در ۲۴ ساعت به حدود ۲۳ هزار و ۱۰۰ تن رسید. غلامرضا 
سلیمی ضمن قدردانی از تلاش بیوقفة همکاران خود در 
ناحیة فولادسازی و سایر نواحی پشتیبان، رکورد قبلی 
این ناحیه را مربوط به ۱۸ اسفندماه ۹۸ و به تعداد ۱۲۹ 
ذوب و تناژ ۲۳ هزار و ۶۳ تن اعلام کرد. در همین خصوص 
خبرنگار فولاد در خصوص عوامل دستیابی به این رکورد 
غرورآفرین با جمعی از مدیران و مسئولان این ناحیه 
گفتوگو کرده اســت. ماحصل این گفتوگو را در ادامه 

میخوانید.
         ایرج مختارپور مدیر مرکز نسوز

شرکت فولاد مبارکه نخستین گام خود را در آغاز سال 
»جهش تولید« به گونهای برداشت که موفق به کسب 
رکورد روزانة ۱۳۰ ذوب در ناحیة فولادسازی شد. واحد 
تعمیرات نســوز که وظیفة تأمین و اجرای عملیات 
نسوزکاری و بازرسی تجهیزات مطابق با گردشکارها و 
دستورالعمل های کاری را بر عهده دارد، سرویسدهی 

ایمن و بدون وقفه به خط تولید را بهگونهای انجام داد تا 
این نتیجة درخشان به دست آمد. تعامل و ارتباط تنگاتنگ 
مرکز تعمیرات نسوز و ناحیة فولادسازی، همکاری واحد 
خرید مواد مصرفی جهت تأمین مواد نسوز باکیفیت و 
تلاش نیروهای مرکز نســوز و پیمانکاران مجموعه با 
حمایت و پشتیبانی مدیریت عالی سازمان نیز از دیگر 

عوامل مؤثر در تحقق این مهم بوده است.
        دانیال نظری رئیس متالورژی ثانویه

واحد متالورژی ثانویه در ناحیة فولادسازی و ریخته گری 
مداوم وظیفة نهایی کردن فرایند تولید را بر عهده دارد. 
بدین صورت که تمامی ذوبهای تخلیهشده از کورههای 
قوس، قبل از ارسال به ریخته گری باید از کارگاه های 
زیرمجموعة این واحد عبور کند و ذوب به گرید نهایی خود 
تبدیل شود. برای دستیابی به رکورد جدید، علیرغم همة 
محدودیتهــا، همکاران تولید و تعمیــرات با افزایش 
بهرهوری و با آمادهبهکاری تمامی کارگاههای واحد 

موفق شدند این افتخار را کسب کنند.
        امیرحسین مرادی رئیس کورههای قوس 

الکتریکی
کورههای قوس الکتریکی نیروی محرک تولید در ناحیة 
فولادســازی و ریخته گری مداوم فــولاد مبارکه اند.

دستیابی به رکورد ۱۳۰ ذوب برگ زرینی بر افتخارات 
ناحیة فولادســازی افزود. تخلیة ۶۸ ذوب در طول ۱۲ 

ساعت حاکی از اراده و همت والای کارکنان سازمان است 
که در هیچ شرایطی اجازه نمیدهند چرخ تولید از حرکت 
بازایستد. در همین راستا تلاش، پیگیری و پشتیبانی 
هماهنگکنندگان تولید، تعمیرات کورههای قوس، واحد 

حمل مواد و عوامل ستادی قابلتقدیر است.
        محمد فخری رئیس ماشــین ریختهگری 

شمارۀ 5
رســیدن به رکورد ۱۳۰ ذوب در   روز،  در سال »جهش 
تولید«، موجب افتخار است. همانگونه که همة همکاران 
استحضار دارند، کشور و بسیاری از واحدهای تولیدی 
بهعلت شــیوع ویروس کرونا در شرایط خاصی به سر 
میبرند. رسیدن به رکورد ۱۳۰ ذوب در این شرایط نشان 
از تعهد، تخصص و توانمندی ویــژة کارکنان ناحیة 
فولادســازی و ریختهگری مداوم دارد. در حال حاضر 
مفتخریم که واحد ریختهگری شمارة ۵ در حال تولید 
اسلبهای گازترش ویژة پروژة گوره به جاسک است که 

اتفاقی بزرگ برای کشور به شمار میرود. امیدوارم در سال 
جدید که سال »جهش تولید« نامگذاری شده، شاهد 

افزایش بیشتر تولید در شرکت فولاد مبارکه باشیم.
قاسم خوشدل پور رئیس تولید ریختهگری

در سایة الطاف الهی، کارکنان واحد ریختهگری با همت 
والای خود و با همکاری سایر واحدهای مرتبط موفق به 
ثبت این رکورد شدند. با رعایت دستورالعملهای بهداشتی 
در مبارزه با بیماری کووید ۱۹، خللی در عزم همکاران به 
وجود نیامد و گام موفقی در تحقق اهداف سالانه برداشته 
شد.  در کســب این رکورد نباید نقش آمادهبهکاری 
تجهیزات و کیفیت مواد و سیالات و پشتیبانی همکاران 
بخشهای سرویسدهندة داخل و خارج ناحیه را نادیده 

گرفت.
        حســین محمدقاسمی هماهنگکننده 

فولادسازی
با افزایش هماهنگی بین فرایندهای مختلف ناحیه و 
همزمان با تنوع بینظیر گریدهای موجود، تولید ۱۳۰ 
ذوب نقطهعطفی در روند   روبهرشد ناحیة فولادسازی 
محسوب میشود. این درحالیکه است که ۲۰ ذوب از این 
تعداد مربوط به گریدهای ســرویس ترش است. این 
موفقیت بهخوبی نشــان داد ناحیة فولادسازی توان 
دستیابی به افتخارات بیشتر در زمینة افزایش کیفیت و 

کمیت را دارد.
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فهمیه امیری مدیر مرکز پایش  و کنترل کیفیت شرکت آبفا استان 
اصفهان  در برنامه رادیویی جاری حیات عنوان کرد: پس از تصفیه 
نهایی آب،کلر باقیمانده در آب بین هشت دهم تا یک PPM است که 
با وجود این مقدارماده گندزدایی در آب، ویروس کاملا از بین می رود.
وی افزود: بدنه ویروس کرونا از چربی تشکیل شده که در معرض ماده 

گندزدایی که قرار می گیرد، کاملا از بین می رود. 
وی با بیان اینکه خط قرمز شرکت آبفا استان اصفهان کیفیت آب است 
تصریح کرد: اولویت شرکت آبفا اصفهان تامین و توزیع آب سالم و 
بهداشتی می باشد، که براین اساس در سطح استان آزمایشگاه های 
متعددی ، کیفیت  آب را از لحاظ میکروبی، شیمیایی و فلزات سنگین 

مورد آزمایش قرار می دهند.
ایشان  با اشاره به تعداد مراکز پایش و کنترل کیفیت آب در سطح 
استان خاطرنشان ساخت: در سطح استان ۲۲ آزمایشگاه ، پارامترهای 
میکروبی آب را  به طور شبانه روزی و مستمر اندازه گیری می کنند و 
چهار باب آزمایشــگاه  از نظر شیمیایی، میزان املاح موجود در آب 
نظیرکلسیم، منیزیم، نیترات و سولفات موجود را بررسی کرده و دو باب 
آزمایشگاه میزان فلزات سنگین موجود در آب مانند سرب ، روی ، جیوه 

، کرم  و مس  را بررسی می کند.
وی با بیان اینکه در سطح استان اکیپ هایی به صورت مستمر کیفیت 
آب را بررسی می کنند، افزود: در سطح استان  علاوه بر آزمایشگاههای 
ثابت ، همه روزه اکیپ های ســیار کیفیت آب را از نظر پارامترهای 
میکروبی ، شیمیایی و فلزات سنگین را آزمایش می کنند و در تصفیه 
 EC ، PH خانه آب باباشیخعلی درحین فرایند تصفیه به صورت آنلاین
، مقدار کدورت و کلر باقیمانده آب مورد بررسی قرار می گیرد و آب 
شرب تصفیه خانه باباشیخعلی به روش ازن گندزدایی می گردد و میزان 
کلر طوری تنظیم می شود  که طبق دستورالعمل وزارت بهداشت 
میزان کلر باقیمانده در آب از هشت دهم تا یک PPM  باشد و این 
مقدار به طور قطع برای سلامتی مردم هیچ گونه مشکلی ایجاد نمی 
کند و شرکت آبفا استان اصفهان حساسیت ویژه ای بر تامین و توزیع 
آب شرب با کیفیت در سطح استان داشته اما از زمان شیوع ویروس 
کرونا نظارت و حساسیت بر تامین و توزیع آب شرب چندین برابر شده 
است  و در نتیجه مردم نگران کیفیت آب شرب نباشند و بدانند که 

ویروس کرونا به هیچ عنوان از طریق آب آشامیدنی انتقال نمی یابد.

 به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، دکتر 
همتی، رئیس کل این بانک طی حکمی، 
دکتر شاپور محمدی، رئیس سابق سازمان 
بورس را به سمت رئیس پژوهشکده پولی و 

بانکی بانک مرکزی منصوب کرد.

 تــالاب گاوخونی واقع در شــرق اصفهــان، یکی از 
بزرگ ترین و مهم ترین تالاب های ایران به شمار می رود 
که در طی سال های گذشته میزبان خوبی برای جانوران 
آبی، پرندگان مهاجر، برخی گونه های گیاهی و منبع 
درآمد و آسایش ســاکنان این منطقه بوده است اما 
تغییرات زیست محیطی موجب شده تا این تالاب هم 
چون گذشــته با تعداد اندکی مهمان روبرو باشــد. 
درحالی که بارش های سال گذشته تأثیرات خوبی بر 
تالاب های کشــور ازجمله گاوخونی داشته است اما 
متأسفانه تعداد پرندگان میهمان در تالاب در مقایسه 

با سال قبل به کمر از یک سوم تقلیل یافته است.
تالاب گاوخونــی که به عنوان مأمنی برای گونه های 
جانوری گوناگون ازجمله پرندگان مهاجر در شــرق 
شهرســتان اصفهان قرار دارد، در یک دهه گذشته با 
بحران خشکی و کاهش منابع آبی روبه رو بوده است و 
از همین رو این وضعیت موجب شده تا هرروز از تعداد 

میهمان هایش کاسته شود.

        چالش های خشکسالی
گاوخونی در سال ۱۳۵۴ در کنوانسیون رامسر به ثبت 
رسید و نام آن در فهرست تالاب های بین المللی قرار 
گرفت. برخی از کارشناسان معتقدند اگر این تالاب 
منشاء گردوغبار شــود، انتشار سمی آلوده به فلزات 
سنگین شــهر اصفهان و استان های اطراف را تهدید 
می کند. در چند ســال اخیر توسعه نامتوازن استان 
اصفهان ســبب ایجــاد مشــکلات و چالش های 
زیست محیطی بسیاری شامل آلودگی هوا، آلودگی آب، 
کم آبی، خشکی تالاب گاوخونی و رودخانه زاینده رود و 
افت شدید آب های زیرزمینی شده است. کاهش تبعات 
تغییرات آب و هوایی، تصفیه پساب های جاری شده در 
زاینــده رود، پر کــردن ســفره های آب زیرزمینی، 
جلوگیری از سیلاب، گردشگری و مباحث فرهنگی، 
تثبیت شن های روان و گنجینه متنوع زیستی و ژنتیکی 

ازجمله ارزش ها و کارکردهای تالاب گاوخونی است.
        حق تالاب را بدهیم

حسین اکبری سرپرست معاونت پایش و نظارت اداره 
کل محیط زیست اصفهان در این رابطه به ما می گوید: 
کاهش تعداد پرندگان بر این حقیقت تأکید دارد که 
تأمین نشدن حقابه های زیست محیطی در سال های 
متمادی و خشک شدن تالاب بین المللی گاوخونی و 
قطع و وصل شدن جریان پس از رهاسازی آب، موجب 
تأثیر گسترده و جدی در پایداری تنوع زیستی و ذخایر 
ژنتیکی این اکوسیستم شده است. وی گفت: تعداد 
پرندگان مهاجر در زمســتان ســال هایی که تالاب 

گاوخونی پرآب بود و وضعیت نرمال داشــت، به طور 
میانگین ۲۰ هزار قطعه بود و حتی در اوایل دهه ۷۰ به 
۱۵۰ هزار قطعه نیز رسید اما متأسفانه زمستان سال 
گذشته این آمار به حدود ۳۵۵ قطعه پرنده مهاجر آبزی 
و کنار آبزی رســید و این تعداد در  مقایسه بازمستان 
سال ۹۷ که دو هزار و ۱۵۱ قطعه پرنده آبزی و کنار آبزی 
بود می افزاید: متأسفانه تعداد این پرندگان با کاهش 
بسیاری زیادی روبرو بوده است و پرندگان مهاجر به مرور 
زمان به تالاب ها و زیستگاه هایی که در چند سال متوالی 
آب نداشته باشــند، اطمینان لازم را نمی کنند و به 
مکان هایی می روند که آب پایدار داشته باشند و حتی 
ممکن است به تدریج و در طول یک دهه یا بیشتر، برای 
مهاجرت تغییر مســیر دهند و بدون تردید تنها راه 
برون رفت از این بحران زیست محیطی، نهادینه شدن 
و تأمین حقابه های زیست محیطی از سراب تا پایاب 
به عنوان حقوق عامه با همکاری، همدلی و هم افزایی 

مسئولان و گروه های مختلف جامعه است.

سفرهمیزبانیتالابگاوخونیکوچكترشدهاست

صدوربنکارتبرایشرکتهایدولتیدرشعببانكکارآفرین



دراگان اسکوچیچ که چند ماهی است به عنوان 
جانشین مارک ویلموتس بلژیکی در تیم ملی 
فوتبال ایران معرفی شده، در گفت وگو با سایت 
رسمی فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( درباره 

چالش جدیدش گفت.
از حضور روی نیمکت تیم ملی ایران بگویید.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران بودن، افتخاری 
بزرگ اســت. من تعهد بالایی به ۸۰ میلیون 
ایرانی که از تیم ملی شان حمایت می کنند، 
دارم. آماده این پروژه هســتم و با عزمی راسخ 

بی صبرانه منتظر شروع این چالش هستم.
شما سابقه سرمربیگری در رده باشگاهی در 
کشورهای عربســتان و کویت را هم دارید. 
حضــور روی نیمکت ملی چه تفاوت هایی با 

نیمکت باشگاهی دارد؟
بر خلاف سرمربیگری در یک تیم باشگاهی، 
کار با تیم ملی به شما این امکان را می دهد تا از 
استخری بزرگ بازیکنان مدنظرتان را انتخاب 
کنید تا فلسفه کاری خود را به آنها القا کنید، 
گرچه نکته منفی این است که شما برای اجرای 

ایده های خود همیشه زمان محدودی دارید.
تیم ملی فوتبال ایران از چهار بازی اول خود در 
مرحله دوم انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر و 
مرحله انتخابی جام ملت های آســیا ۲۰۲۳ 
چین، دو شکست و دو برد را تجربه کرده و در 
رده ســوم جدول رده بندی گروه C است. چه 
برنامه ای برای بازگرداندن تیم ملی به مسیر 

درستش دارید؟
ما به زودی تجزیه و تحلیل مفصلی از تیم خود 
و حریفان مان انجام خواهیم داد. همچنین به 
دنبال بازیکنان جدیدی خواهیم بود که ممکن 
اســت به تیم ملی بپیوندند. من ایده واضح و 
روشنی دارم از این که چه چیزی برای بهبود 
عملکرد تیم ملی لازم است. جایگاه کنونی ما بد 
اســت، اما هنوز ناامید نشده ایم. از چهار بازی 
باقی مانده ما سه بازی در خانه خواهیم داشت 
کــه در آنجــا حمایــت زیــادی از جانب 

هواداران مــان خواهیم دیــد. من همچنین 
معتقدم که ما یک گروه از بازیکنان باکیفیت 
داریم و به همین دلیل خوشبین هستم. ما باید 
حرفه ای باشــیم و به تمامــی تیم ها احترام 
بگذاریم از جمله هنگ کنگ و کامبوج. به مردم 
ایران قول می دهیم که ما به جام جهانی صعود 
خواهیم کرد و تمام تلاش خود را برای عملی 
کردن این قول به کار خواهیم بست. سایت فیفا 
با اشاره به حضور پنج دوره ای تیم ملی ایران 
در جام جهانی نوشت: ایران در دوره اخیر این 
رقابت ها با سرمربیگری کارلوس کی روش در 
این رقابت ها شــرکت کرد و اولین بار بود که 
موفق می شــد بــرای دو دوره متوالی به این 
رقابت ها راه یابد. ایران در بازی های بعدی خود 
به ترتیب به مصــاف هنگ کنگ )در خانه(، 
کامبــوج )خارج از خانه(، بحرین )در خانه( و 

عراق )در خانه( خواهد رفت.
     دســتیاران اسکوچیچ در تیم ملی 

مشخص شدند
تیم ملی فوتبال ایران کامبوج مقدماتی جام 
جهانی اســتادیوم، اسامی اعضای کادر فنی 
جدید تیم ملی فوتبال ایران زیر نظر دراگان 
اسکوچیچ مشخص شدند. بدراگان اسکوچیچ 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران دستیاران خود 
را مشخص کرد.اســکوچیچ علاوه بر وحید 
هاشیمان و کریم باقری به عنوان دستیاران 
ایرانی از ملادین زگانیر مربی گلرهای تیم ملی 
کویت که قبــلا در تیم زیر ۲۱ ســاله های 
کرواسی کار می کرد و همچنین در تیم ملی 
اســلونی نیز حضور داشــت به عنوان مربی 

دروازه بانان تیم ملی استفاده خواهد کرد.
همچنین تونی اوسنیچ دیگر دستیار اسکوچیچ 
در تیم ملی به عنــوان مربی حضور خواهد 
داشــت. وی ســابقه بازی در تیــم فوتبال 
کایزرســلاترن آلمان را هــم دارد. به گفته 
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران ممکن 
است دستیاران دیگری هم به تیم ملی 

اضافه شوند.

مدیرعامل باشگاه سپاهان:

یک بازی این همه جوسازی ندارد
خبـــرخبر

مدیرعامل ســپاهان: اصلا ما مقصر، بازی را 
به خاطر مــردم تکرار کنید و اجــازه بدهید 

هواداران از تماشای بازی لذت ببرند
از روزی که قرار بود بازی سپاهان و پرسپولیس 
در اصفهان برگزار شود، ۲ماه سپری شده اما 
هنوز حرف و حدیث ها درباره این بازی به پایان 
نرسیده است. کمیته انضباطی رأی به پیروزی 
۳ بر صفــر پرســپولیس داده و رأی کمیته 
استیناف در این باره نیز امروز اعلام خواهد شد. 
در همین راســتا منوچهر نیکفر، مدیرعامل 

باشگاه سپاهان بیان داشت.   
مسئولان باشگاه پرسپولیس موضع تندی در 
مورد رأی کمیته استیناف گرفته اند و خواهان 
صدور رأی به نفع خودشان هستند. نظر شما 

چیست؟
ما ترجیح می دهیم نتایج در زمین مســابقه 
تعیین شــود. به هر دلیل سپاهان نتوانست 
به موقع در زمین مســابقه حاضر شود اما چه 
اشــکال دارد بــازی را دوباره برگــزار کنند. 
حاضریــم در هر زمینی که پرسپولیســی ها 
می گویند بازی کنیم تا مردم از دیدن این بازی 

لذت ببرند.
  به نظرتان چرا این اتفاق افتاد؟

به هرحال نخستین بازی بود که قرار بود بدون 
تماشاگر برگزار شود و با توجه به حساسیت های 
بازی ســپاهان و پرســپولیس، هواداران ما 
واکنش های احساسی داشتند. اما باید بدون 
درنظر گرفتن مســائل حقوقی بازی را دوباره 
برگزار کنند تا هواداران از دیدن بازی این ۲تیم 
لذت ببرند. باید نتیجه در زمین مشخص شود. 
در زمین بازی اگر توانســتند، ما را ۱۰ بر صفر 
شکست دهند. اما چرا دائما دوستان مصاحبه 

می کنند؟!
  مصاحبه تند افشین پیروانی علیه قلعه نویی 

را خواندید؟
بله، واقعا انتظار داریم آقای پیروانی که خودش 
کاپیتان تیم ملی بوده احترام پیشکسوتش را 
حفظ کند. همان صحبت خود او را من تکرار 
می کنم، بگذارید مردم از دیدن فوتبال لذت 
ببرند. اصلا ما از لحاظ حقوقی اشتباه کردیم، 
بیایید هواداران سپاهان را خوشحال کنیم و 
اجازه بدهیم آنها و هواداران پرسپولیس یک 
بازی زیبا ببینند. ما فشاری به کمیته انضباطی 
و فدراســیون نیاورده ایم و مخلص همه هم 
هستیم. به هرحال سپاهان تنها باشگاهی است 
که همه موارد حقوقی را رعایت کرده اســت. 
حتــی در موضوعات بین المللی ما مســائل 
حقوقی را رعایت کرده ایم. این را می توانید از 

خود آنها هم بپرسید.
  پیش بینی خودتان از رأی کمیته اســتیناف 

چیست؟
از طرف فدراســیون ایرادهایی به دفاعیات ما 
گرفته اند. مثلا سؤال کرده اند که چرا سپاهان 
لایحــه دفاعی را با پیک فرســتاده اســت! 
درحالی که اگر از ما دعوت می کردند می آمدیم 
و از خودمان دفاع می کردیم. حالا هم اصلا ما 
لایحه را با با پیک یا با هواپیما فرستادیم، چه 
فرقی می کند، شما به اصل لایحه توجه کنید.

  

با این وضعیت بیماری کرونا فکر می کنید لیگ 
برگزار شود؟

اگر مسئولان بهداشتی کشــور می گویند با 
برگزاری فوتبال حتی جــان یک نفر گرفته 
می شود من می گویم ارزش ندارد این لیگ را 

برگزار کنند.
پرسپولیس در چه صورت قهرمان لیگ 

می شود؟
هرچند بســیاری از اهالی فوتبال شــانس 
پرسپولیس برای رسیدن به عنوان قهرمانی 
لیگ نوزدهم را بالا می دانند اما چند تیم دیگر 
هم این شانس را دارند که با ادامه رقابت های 

لیگ قهرمان شوند.
 فوتبال در ایــران هم مثل همه فعالیت های 
ورزشی در بسیاری از کشورهای دنیا متوقف 
شده و تکلیف ۱۶ تیم حاضر در این مسابقات 
مشخص نیست. این بلاتکلیفی در حالی ادامه 
دارد که نظریات مختلفی در خصوص تعیین 

تکلیف مسابقات وجود دارد.
در جدول لیگ برتر فعلًا پرســپولیس با ۴۷ 
امتیاز در صدر جدول قرار دارد و نزدیک ترین 
تیم به سرخپوشان سپاهان با ۳۷ امتیاز است 
که این نشــان از حاشیه امنیت مناسب برای 

آنها در صدر جدول است. در انتهای جدول هم 
تیــم پیکان با ۱۵ امتیاز قرار گرفته اســت و 
نزدیک ترین تیم به آن شهرداری تبریز با ۱۶ 

امتیاز است.
باتوجه به فاصله ۱۰ امتیازی پرسپولیس در 
صــدر جدول با تیم دوم و فاصله ۱۱ امتیازی 
این تیم با استقلال که با یک بازی کمتر در رده 
چهارم قرار گرفته است، سرخ پوشان شانسی 
به مراتب بیشتر از همه تیم ها برای قهرمانی 
دارند اما آنها هنوز روی کاغذ قهرمان نیستند 
و به جز پرسپولیس عملًا حتی تیم های هفتم 
و هشتم جدول هم برای قهرمانی شانس دارند.
ســرخ پوشــان در حال حاضر ۴۷ امتیازی 
هستند و استقلال با یک بازی کمتر ۳۶ امتیاز 
دارند. آبی پوشــان در صورتی که دیدار عقب 
مانده شأن مقابل فولاد را با پیروزی پشت سر 
گذارند ۳۹ امتیازی شده و به فاصله ۹ امتیازی 
پرسپولیس می رســند. آبی پوشان ۱۰ بازی 
پیش رو دارند و در صورت پیروزی احتمالی 
در هر ۱۰ بازی، جمع امتیاز آنها به ۶۶ می رسد 
و این بالاترین امتیازی است که یک تیم به جز 

پرسپولیس می تواند به آن دست پیدا کند.
این نشان می دهد سرخ پوشان برای تضمین 
قهرمانی حداقل باید ۲۰ امتیاز دیگر گرفته و 
جمع امتیازات خود را به ۶۷ برســانند. سرخ 
پوشان ۹ بازی و ۲۷ امتیاز پیش رو دارند که 
برای مسجل شدن قهرمانی باید ۲۰ امتیاز از 

۲۷ امتیاز ممکن را کسب کنند.
در جدول کنونــی تیم های پرســپولیس، 
سپاهان، تراکتور، اســتقلال، شهرخودرو، و 
حتی دو تیم خوزستانی صنعت نفت و فولاد 
هنوز روی کاغذ شــانس قهرمانی دارند و از 
قهرمانی پررنگ تر شــانس کســب سهمیه 

آسیایی دارند.
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بپذیرد،درآنصورتبایدگفتفدراسیونفوتبالدومیلیونیوروازپولتبلیغاتراپیشخورخواهدكردكهاینهماتفاقخوبیبرایتیمملینیستو

یكمنبعآگاهدرفدراسیونفوتبالگفتبهدنبالآنهستندتاازفیفاپولبگیرندوحتینامهنگاریهایلازمدراینزمینهصورتگرفتهاست.

فدراسیون
بهدنبال
تعامل
باشستا!

بدهیباورنكردنیسرخابیها

نظررئیسیوفادرخصوصبرگزاریمسابقاتلیگ

به گفته معاون وزیر ورزش  تا الان نزدیک به ۴ میلیون دلار حکم مالی علیه 
باشگاه استقلال و پرسپولیس صادر شده است.  مشکلات مالی استقلال و 
پرسپولیس بعد از تصویب طرح ممنوعیت کمک دولتی به این دو باشگاه در 
چند سال گذشته شدت بیشتری گرفت و هر روز هم بر میزان بدهی های 
این دو باشگاه افزوده می شود.استقلال و پرسپولیس علاوه بر پرونده های 
داخلی، به واســطه به کارگیری مربیان و بازیکنان خارجی در سال های 
مختلف، همچنان با تبعات انتخاب خود و عدم تسویه حساب مناسب با 
طلبکاران خارجی دست و پنجه نرم می کنند.شکایت وینفرد شفر و کادر 
فنی این مربی آلمانی، شکایت  استراماچونی، بدهی به جباروف، بویان، 
رابسون و " در استقلال و شکایت برانکو  و کادر فنی این مربی کروات، ماریو 
بودیمیر، گابریل و" در پرسپولیس تنها بخشی از بدهی های بین المللی دو 
باشگاه پرطرفدار ایران است که پرونده هایش در فیفا در جریان است.حجم 
بدهی های استقلال و پرسپولیس به قدری زیاد است که مدیران دو باشگاه 
باید بیشترین وقت و انرژی خود را روی حل این مشکلات متمرکز کنند تا 
سرخابی های ایران طعم کسر امتیاز، بسته شدن پنجره نقل و انتقالات و یا 
حذف از لیگ قهرمانان آسیا را نچشــند.در تازه ترین اظهارنظر در مورد 
بدهی های استقلال وپرسپولیس، مهدی علی نژاد معاون وزیر ورزش احکام 
صادر شده علیه این دو باشگاه را ۴ میلیون دلارعنوان کرد.علی نژاد گفت: 
الان نزدیک ۲ میلیون دلار برای پرسپولیس و همین حدود برای استقلال 
احکام مختلف داریم. کسانی که مدیر بوده اند نمی خواستند شرایطی ایجاد 
کنند تا باشگاه متضرر شود ولی به خاطر دولتی بودن دو باشگاه بازرسی کل 

کشور و دیوان محاسبات به مسائل مالی ورود می کنند.

بحران کرونا در جهان هنوز حل نشــده و مشخص نیست که مسابقات 
فوتبال چه زمانی از سر گرفته شود. به گزارش گاتزتا دلو اسپورت، الکساندر 
چفرین، رئیس یوفا در خصوص چگونگی ادامه مسابقات فوتبال گفت: 
»اولویت همه ما ســلامتی مردم، ورزشــکاران و مربیان است. من ذاتاً 
خوش بین هستم و فکر می کنم گزینه هایی وجود دارد که به ما اجازه دهد 
تا بازی ها را ادامه دهیم. ممکن است مسابقات را بدون حضور تماشاگران 
از سر بگیریم چون بدون تماشاگر برگزار شدن مسابقات بهتر از این است 
تا فوتبال کلاً تعطیل شود. فوتبال برای مردم لذت و هیجان را به ارمغان 
می آورد، چیزی که در هر خانه به آن نیاز است.« وی افزود: »ادامه تعطیلی 
فوتبال ضرر سنگینی را به باشگاه ها و لیگ ها وارد می کند. اگر بتوانیم 
فوتبال را ادامه دهیم، لیگ ها و تورنمنت های اروپایی به موازات هم برگزار 
خواهند شد. تاریخ فینال لیگ قهرمانان نیز بستگی به این دارد که چه 
زمانی مسابقات دوباره شروع شود اما برگزاری فینال در ماه سپتامبر یا 
اکتبر راهی مناسب نیست زیرا برگزاری فصل ۲۱-۲۰۲۰ نیز با مشکلاتی 

روبه رو خواهد شد.«
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هفتهنامهاقتصادیایرانورزش

حملهتنددادکانبهمدیرانفوتبال
وورزشایران

ارجاعپروندهچندمدیراستقلال
وپرسپولیسبهدادسرایقضایی

حرفهای رییس سابق فدراسیون فوتبال از یک دستورزبان ساده پیروی 
می کند و مثل همیشه افشاگرانه و تندوتیز است.  

محمد دادکان در گفت وگو با خبرنگار  ورزش سه ، در مورد  فساد در ورزش 
به  خصوص در فوتبال گفت:  متاســفانه در حال حاظر فساد در کشور به 
خصوص در ورزش در حال  گسترش است . با توجه  گستردگی فساد در 
جامعه چطور توقع دارید در فوتبال فساد وجود نداشته  باشد.: در حال حاضر 
باشگاه پرسپولیس و استقلال  بیش از۱۰۰  میلیارد تومان بدهکار هستند 
یکی نیست این موضوع را بررسی کند که چه مقدار از این مبلغ به زمان 
 AFC وزارتخانه فعلی  مربوط است. چند وقت پیش هم هم حکم جدیدی از
صادر شد و مبلغ ۴۶۰ هزار دلار، معادل با ۱۰ میلیارد تومان؛ را باید باشگاه 
پرسپولیس پرداخت کند .خب بفرمایید چه کسی پاسخگو این ضعف 

مدیریتی در دو باشگاه پرسپولیس و استقلال است؟  
     کسی پیگیر این پولها نیست

به نظر من دست فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش و... در یک کاسه است. 
جالب است بدانید رئیس اسبق فدراسیون فوتبال حالا که پرونده اش  در 
کمیته اخلاق و قوه قضاییه مطرح است مدعی شده که اگر مشکل دارید  
من را ببرید تا مشکل را حل کنم. البته هدف وی کمک نیست می خواهد  
آن حکمی را که در دستگاه قضایی و کمیته اخلاق فدراسیون دارد را درست 
کند. من نمی دانم چرا وزارت ورزش جلوی آقایان را نمی گیرد مثلا  مدیر 
عامل قبلی پرسپولیس در شش ماه مدیریتش ۶ میلیارد جابجا کرد و هیچ 

کسی هم پیگیر ماجرا نشد .
      180 هزار دلار برای کنیا

یک روز در یک بازی ملی مقابل کنیا  جواد خیابانی در گزارش خود گفت 
فقط اسم بازیکنان کنیا در لیست است اما این بازیکنان در زمین نیستند. 
تیم کنیا  را واسطه  به ایران  آورده بود و ۱۸۰ هزار دلار هم پول گرفته بود. 
نکته جالب این بود که این قرارداد را دبیر فدراسیون امضا کرده بود .وی در 
آن زمان اعلام کرد که من  ۱۸۰ هزاردلار را به فدراســیون باز می گردانم  
امروز شش سال از آن زمان می گذرد و پولی هم به فدراسیون باز گردانده 

نشده .
      قلب درد در فدراسیون

این پولها متعلق به مردم ایران است و آقازادها در حال توسعه فساد در این 
مملکت  هستند وقتی هم کسی میخواهد بر خورد کنند اول تهدید می شود 
وبعدش  می گویند پسر فلان مسئول است و نمی شود با او  برخورد قانونی 
کنیم. در همین فدراسیون هر زمان که بحث مالی و حیف میل بیت المال 

به وجود می آمد  قلب یکی درد میگرفت و خود را بستری می کرد .
     از این فرصت استفاده کنید

 ما باید برای مبارزه با فساد لیگ های فوتبال خود را تعطیل کنیم تا تکلیف  
همه بدهیها با شگاهها مشخص شود من فکر می کنم الان به دلیل شیوع 
ویروس کرونا و تعطیلی همه مسابقات و اماکن ورزشی  بهترین موقعیت 
است  و وزارت ورزش و کمیته المپیک  به راحتی می تواند مسائل را زیر نظر 
بگیرند و حسابرسی خوبی انجام بدهند.  البته نه وزیر ورزش و نه ریس کمیته 
ملی المپیک در امور فنی چیزی نمی دانند.تقصیری هم ندارند چون آنهایی 

که اینها را بر منصب قدرت گذاشته اند مقصرند.

معاونت ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان گفت: برای برخی از مدیران 
پرسپولیس و استقلال پرونده قضایی تشکیل شده است.علی نژاد درباره روند 
خصوصی سازی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس اظهار کرد: فکر نمی کنم 
هیچ جای دنیا یک وزارتخانه باشگاه داری کند! ما با دو باشگاه دولتی طرف 
هستیم که هیچ بودجه دولتی دریافت نمی کنند و اتصال این دو باشگاه به 
دولت از ابتدا نامناسب بود. اکنون که بحث خصوصی سازی این دو باشگاه 
مطرح شده، بخش خصوصی ابتدا باید برای این دو باشگاه، ساز و کارهای 
درآمدزایی مشخص کند.وی ادامه داد: وقتی سهام این دو باشگاه به مردم 
واگذار شود، در واقع این مالکیت آنهاست که به دست مردم سپرده می شود 
و مجمع در انتخاب مدیر برای دو باشگاه کمک خواهد کرد. مدیرانی که در 
دولت فعالیت می کردند تا سالیان سال باید درباره عملکردشان پاسخگو 
باشند.علی نژاد که با برنامه رادیویی همیشه با ورزش صحبت می کرد، درباره 
تخلفات رخ داده در این دو باشگاه گفت: هم اکنون که سرخابی ها هنوز در 
ید دولت هستند، هم بازرسی وزارتخانه و هم مجموعه بازرسی کل کشور 
تک تک مدیران و مسوولانی که در این دو باشگاه فعالیت داشتند را مورد 
بررسی قرار می دهند و اگر تخلف یا جرمی صورت گرفته باشد، قطعا برخورد 
خواهد شد. کما این که اکنون برای برخی از مدیران به دلیل عملکردشان، 
پرونده های قضایی در محاکم قضایی تشکیل شده که در جریان است و 

زمانی که احکام قطعی شود، توسط محاکم قضایی اعلام خواهد شد.

سخت

جــدولســودوکو-ارقــام۱تــا۹راطــوریدرخانــههــایســفیدقــراردهیــدکههــررقمدر
سطرها،ستونومربعهایکوچك۳در۳یكباردادهشود

متوسط

آسان

قولدراگاناسكوچیچ؛صعودبهجامجهانی!؟

دردسرهایرضایتنامه6میلیاردی
مالک باشگاه شهرخودرو اعلام کرد این باشگاه بابت طلب ۴ میلیارد و 
۵۰۰ میلیون تومانی از باشگاه پرسپولیس شکایت کرده است و امکان 
دارد یک میلیارد هم به این مبلغ بابت ضرر و زیان آن اضافه شود. اشاره 
او به انتقال پرسروصدا و حاشیه ساز یحیی گل محمدی به پرسپولیس 
اســت.  فرهاد حمیداوی در گفت وگویی درباره قــرارداد این تیم با 
پرسپولیس بر سر انتقال گل محمدی گفت: در ازای رضایتنامه یحیی 
گل محمدی، قراردادی با باشگاه پرسپولیس منعقد کردیم و تنها یک 
چهارم یعنی یک و نیم میلیارد از باشگاه پرسپولیس گرفتیم. تا امروز 
تنها قول و وعده از پرسپولیسی ها شنیدیم و ۲ چک آن برگشت خورده 
اســت و یک چک دیگر مانده است. مجموع قرارداد این رضایتنامه ۶ 
میلیارد است و یک میلیارد هم بابت ضرر و زیان آن است. دوست نداشتم 
هیچ وقت مقابل هواداران پرسپولیس قرار بگیرم ،اما چند روز پیش 

برای شکایت اقدام کردیم.
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ادامهسرمقاله

خبر

امیــــد آنکه گرسنگی و تشنگی را مفت و ارزان نفروشیـم  چون  امتحان یک 
سری است ، آیا تو دانی چیست ؟! 

 امّا حقیقت و سر روزه  
بدانکه روزه برسه درجه است ، روزه عوام )عام( ، روزه خواص ) خاص(، روزه خاص 
الخاص ، امّا روزه عوام وغایت آن نگاهداشــتن فرج و بطن است  ، واین کمترین 
درجات است . روزه خواص آنکه جوارح خود را از ناشایست نگاه دارد ، وبربطن و 
فرج اقتضا نکند و امّا روزه خاص الخـاص بلند تـرین درجـاتست ، و آنست که دل 
خـود را از اندیشه هرچه جز خدایست نگاه دارد و همگـی خود بدو دهد ، واز هر 
چه جز اوست به ظاهر و باطن روزه دارد ، و به هرچـه اندیشه کند ، جـز احدیت 
حق وآنچه بدو تعلق دارد، این روزه گشاده شود ، واگر در غـرض دنیا اندیشد ، گر 
چه مبـاح است، این روزه باطل شود ، مگر دنیایی که یاوروی باشد درراه دین ، و 
آن از دنیا ی مادی بدور است ، تا گفته اند که اگر بـــروز تدبیر آن کند کـه روزبه 
چه گشاید ، خطایی بـراو نویسند ، که ایـن دلیل آنـکه رزقـی کـه او وعـده کرده 
که بـدو خواهند داد ، واثق نیست واین درجـه اولیاء وصدیقانست ، وهـر کسی 
بـه ایـن درجـه  نرسید و بدان  ما همیشه بنده و مرزوق  خداوند منان هستیم  ، 

اما همیشه مهمان او نیستیم ؟! 

اقتصادی مجلس گفت: اقساط  عضو کمیســیون 
بانکی حلقه نخست زنجیره اقتصادی جامعه است، 
یعنی اینکه اگر بانک ها اقدام به تعلیق چند ماهه 
اقساط تسهیلات بگیرند، آن زمان می توان انتظار 
داشت که یک مالک از مستأجر خود اجاره دریافت 
نکند و این تأثیر چشمگیر در اقتصاد خانوار خواهد 

شد.
ایشــان بر ضرورت تعلیق اقساط تمام تسهیلات 
بانکی در کشــور تأکید کرد و گفت: با وجود دستورالعمل بانک مرکزی برای 
تعویق سه ماهه پرداخت اقساط بانکی، متأسفانه برخی از بانکها هنوز زیر بار 

اجرای این مصوبه نرفته اند. 
زهرا سعیدی مبارکه عضو کمیسیون اقتصادی مجلس  گفت: در شرایط کنونی 
مشکل اینجاست که دولت مصوبه و دستور العملی را برای اجرای دستگاهها و 
سازمان های ذی ربط صادر می کند اما متأسفانه مدیران برخی از این دستگاه 
ها به اجرای این مصوبات تن در نمی دهند و این مســئله موجب بی اعتمادی 
و بدبینی مردم به اقدامات دولت می شــود، به طور مثال دولت اعلام کرد که 
انجام امور درمانی مرتبط با کرونا در بیمارستان ها رایگان است، اما شاهدیم 
که برخی از بیمارســتان ها اقدام به دریافت فرانشیز از بیماران کرونایی می 

کنند.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی افزود: قطعا دولت باید با دستگاه های 
متخلف و خاطی به صورت جدی برخورد کند، اگر بانکها مصوبه تعویق ســه 
ماهه تسهیلات بانکی را به درستی اجرا نمی کنند، باید با آن ها برخورد قانونی 
صورت گیرد، زیرا پرداخت اقساط بانکی در وضعیت کنونی فشار گسترده ای 
را به اقتصاد خانوار وارد خواهد کرد و به نظر من اقســاط بانکی حلقه نخست 
زنجیره اقتصادی جامعه اســت، یعنی اینکه اگر بانک ها اقدام به تعلیق چند 
ماهه اقساط تسهیلات بگیرند، آن زمان می توان انتظار داشت که یک مالک 
از مســتأجر خود اجاره دریافت نکند و این تأثیر چشمگیر در اقتصاد خانوار 
خواهد شد و در شرایط کنونی لازم است که دولت در کنار مصوبات اقتصادی 
خود برای مقابله با تبعات کرونا، مصوباتی را برای مجازات مجریان متخلف در 

نظر گیرد تا تمام برنامه ها به صورت درستی و صحیح اجرایی شود.

سلامبرماهمبارکرمضان»ماهخدا«

مصوباتیبرایمجازاتمجریانمتخلف

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از طراحی پلتفرم خودروی برقی خبر داد و گفت: با جدیت 
درحال توسعه محصولات هستیم. محصول 405 نیز طبق برنامه زمانبندی تعیین شده در 
تابستان از مدار تولید خارج خواهد شد. تولید این محصول صرفا برای انجام تعهدات ادامه 

خواهد داشت.
ایکوپرس- فرشاد مقیمی، ایران خودرو را صرفنظر از دولتی یا خصوصی بودن سرمایه ملی 
برای کشور دانست که تاثیر زیادی در صنعت و اقتصاد دارد و گفت: در مجموع دو تا دو و نیم 
درصد شاخص GDP و 20 درصد از ارزش افزوده بخش صنعت، متعلق به صنعت خودروسازی 

است.
وی با اشاره به ارتباط بسیاری از صنایع بالادستی و پایین دستی با صنعت خودرو کشور گفت: 
بیش از 60 رشته و فعالیت صنعت کشور به خودروسازی وابسته است که این نشان دهنده 
اثربخشی آن در صنعت و اقتصاد کشور است. در ایران خودرو که بزرگ ترین خودروساز کشور 

است
مقابله با آثار تحریم

مقیمی با بیان این که صنعت خودرو سال گذشته را در شرایط خوبی آغاز نکرد و با تعهدات 
بالایی به مشتریان مواجه بود به مسایل ایجاد شده به واسطه تحریم ها اشاره کرد و گفت: از 
سال 97 به دلیل ترک بازار توسط شرکای خارجی، تعهدات به مشتریان به صورت معوق درآمد 
و درحالی که بخشی از وجه محصولاتی که دیگر قابل عرضه نبودند از مشتریان دریافت شده 

بود.
وی تصریح کرد: این موضوع هزینه های مضاعفی را برای ایران خودرو ایجاد کرد تا علاوه بر 
سود مشارکت پیش فروش، جریمه دیرکرد بیش از 30 درصد را به مشتریان پرداخت کند. از 
سویی دیگر تغییرات چندباره در شاخص های کلان اقتصاد کشور از جمله نرخ ارز، مواد اولیه، 

دستمزد و... سبب افزایش بهای تمام شده محصول شد.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با تاکید بر این که از هیچ تلاشی برای حل و فصل مشکلات 
دریغ نکرده ایم گفت: در این شرایط منابع تامین برخی قطعات و مواد اولیه را تغییر دادیم تا 

بتوانیم بخش زیادی تعهدات خود را هر چند با تاخیر انجام دهیم.
مقیمی درباره شرکت های زیرمجموعه ایران خودرو گفت: با اصلاح ساختار در ایران خودرو 

که همچنان ادامه دارد، 106 شرکت زیرمجموعه این خودروساز درحال فعالیت هستند.
ایران خودرو شرکت 30هزار میلیاردی

وی خروج از ماده 141 و بازگرداندن تولید به شرایط عادی را از جمله اهداف تعیین شده در نیمه 

دوم سال گذشته برشمرد و گفت: با توجه به این که در ماده 141 قانون تجارت قرار گرفته بودیم 
امکان استفاده از منابع بانکی برای تزریق به تولید وجود نداشت، با کمک وزیر محترم صمت 
و مساعدت شورای پول و اعتبار مهلت شش ماهه ای را برای افزایش سرمایه و خروج از ماده 
141 دریافت کردیم که خوشبختانه با اقدام جهادی مجموعه ایران خودرو و همکاری قوه محترم 
قضائیه ظرف مدت 4 ماه توانستیم با تجدید ارزیابی دارایی ها از شمول ماده 141 خارج شویم. 
درحال حاضر ایران خودرو با افزایش حدود دوهزار درصدی ســرمایه، مجموعه ای با ارزش 

دارایی بیش از 30هزار میلیارد تومان بزرگ ترین خودروساز در کشور است.
وی افزایش سرمایه دوهزار درصدی از محل تجدید ارزیابی را در میان شرکت های بورسی کم 

سابقه قلمداد کرد.
برنامه تولید حداقل500 هزار دستگاه خودرو

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با یبان این که تولید روزانه فروردین امسال نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته 30 درصد افزایش داشته از تولید و عرضه حداقل 500 هزار دستگاه 
خودرو در ســال جاری خبر داد و گفت: با همت مجموعه قطعه سازان و کارکنان این هدف را 

محقق خواهیم کرد.
وی با اشاره به افزایش پرداخت های روزانه به قطعه سازان از 30میلیارد در نیمه نخست سال 
گذشته به بیش از 80میلیارد تومان در ماه های پایانی سال افزود: با پرداخت 2500 میلیارد تومان 
تسهیلات مصوب شورای پول و اعتبار و تزریق کامل آن به شبکه تامین توانسته ایم بخش 

زیادی از مطالبات سنواتی قطعه سازان را پرداخت کنیم.

وی تصریح کرد: نکته مهم این است که برخلاف گذشته ایران خودرو چک برگشتی ندارد و 
همین موضوع و رفتارهای مالی حساب شده سبب افزایش اعتبار ایران خودرو نزد سازندگان 

و افزایش انگیزه برای همکاری شده است.
افزایش بهره وری

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو ارتقای بهره وری از جنبه های مختلف منابع انسانی، 
تجهیزات، ماشین آلات، فرآیندها، تامین، فروش و خدمات پس از فروش را از جمله اهداف این 
خودروساز برشمرد و گفت: برنامه های متعددی برای افزایش بهره وری در تمام بخش ها داریم.
مقیمی تعداد عرضه خودرو به بازار توسط ایران خودرو را بیش از 412 هزار دستگاه خودرو 
اعلام کرد و گفت: تولید در سال گذشته در شرایطی انجام شد که صنعت خودرو کشور در نوک 
پیکان تحریم های آمریکا قرار داشت. ما توانستیم با کم ترین وابستگی به منابع خارجی و با 

تکیه بر توان متخصصان و مهندسان داخل کشور این تعداد تولید را رقم بزنیم.
وی تصریح کرد: در همین شرایط توانستیم در نیمه دوم سال 98 رکورد تولید ماهانه، هفتگی 

و روزانه را نسبت به بیست ماه قبل از آن که نقطه آغاز تحریم بود را بشکنیم.
توسعه محصول

وی ضمن تاکید بر فرارسیدن زمان برای نمود اثرات برنامه ها و اقدامات اجرایی گفت: در روزهای 
پایانی سال 98 از گیربکس شش سرعته دستی و اتوماتیک رونمایی کردیم که در نیمه امسال 
 )AMT( نوع دستی آن وارد بازار خواهد شد. برنامه تولید گیربکس شش سرعته نیمه اتوماتیک

نیز برای بهمن ماه امسال هدفگذاری شده است.
 مقیمی تصریح کرد: کاهش دو تا دو و نیم لیتر مصرف سوخت بخشی از نتایج محیط زیستی 

بهره برداری از این نوع گیربکس است.
نهضت کاهش بهای تمام شده محصول

وی درعین حال تاکید کرد: وظیفه و رسالت ایران خودرو تامین نیاز بازار و مشتریان با قیمت 
معقول و منطقی است، کاهش بهای تمام شده محصول و افزایش عرضه به بازار ابزارهای تحت 

اختیار ایران خودرو برای ایجاد تعادل در بازار خودرو است.
مقیمی از ابلاغ سیاست نهضت کاهش قیمت تمام شده در ایران خودرو خبر داد و گفت: بخش 
هایی مانند لجستیک و خرید را که نقش قابل توجه و مهمی در کاهش قیمت تمام شده محصول 

دارند را شناسایی کرده ایم و با تعریف پروژه به دنبال کاهش هزینه در آن هستیم.
وی تصریح کرد: نتایج این اقدامات را می توانیم در صورت های مالی شش ماه نخست امسال 

شاهد باشیم.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو خبر داد:

طراحی پلتفرم خودروی برقی روی میز ایران خودرو

به زودی منتشر می شودبه زودی منتشر می شود
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قیمت 1500 تومان

از ایرانه خانم تا ایران جوان با 
پیمان سلطانی
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